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Z UREDNIKOVE MIZE 
v soboto slavijo občinski praznik v Celju, v ponedeljek pa je Dan vstaje. Oba 

dogodka odmevata na straneh NT. Pripravili smo vam tudi pregled posebnosti dvaj
setih občinskih praznovanj v Celju. Na straneh pisem bralcev začenjamo objavljati 
podlistek o razvoju NOB na Kozjanskem pred 30 leti. Piše Marjan Jerin. 

Ker je bila delovna sobota prejšnjega tedna solidarna sobota s prizadetimi na 
Kozjanskem, smo odšli v celjske delovne kolektive. Hoteli smo zvedeti, koliko so
lidarnosti je med nami. Preberite med »odmevi«. 

Uvajamo novo rubriko — Srečanja na delovnem mestu. Ocenite jo. Predlagajte, 
koga naj predstavimo. 

Ce ste se že odpravili na dopust, se oglasite s kakšno kartico. S kritičnim za
pisom o naši turistični ponudbi. S pohvalami. Ce ste se odpravili kam v tujino, 
pa bodo dobrodošla vaša potopisna doživetja. 

Tudi sam se odpravljam do prvih dni avgusta na počitek. Do takrat me bo na
domeščal Milan Božič. Vpam, da vsem tistim, ki smo se odločili za oddih v teh 
dneh, vreme ne bo zagodlo. 

_ . V4S UREDNIK 

OBMOČJE: ČESA NI 
Qgljski občinski komite ZK se je odločil (za poli-

^ 0 prakso premalokrat storjen korak), da bodo po 
člani komiteja obiskali 10 večjih delovnih organi-
v celjski občini in se pogovarjali s posameznimi 

^vci. Obiskali so Aero, Ingrad, Železarno, EMO, 
mlcamo, Metko, LIK Savinja, Toper, Izletnik in Žično. 
yg^g7t te »politične« ankete preverjanja vzdušja in 
fiepoložsnja med delavci, predvsem pa njihovega sa-
jnoupravnega položaja, najbolj razjasnijo anketna vpra-
ša»/a. Delavci so v sproščenem pogovoru odgovarjali 
^takale vprašanja: Ali postaja delavec v TOZD, dele-

in političnih organizacijah vplivnejši in bolj upo-
\\tnn. Ali že čuti kakšne praktične sprelembe v svo-
m samoupravnem položaju? Ali je zaživela samouprav-
^ delavska kontrola? Kako je s stanovanjsko politiko 
in delitvijo osebnega dohodka? Katerih problemov se 
0ra ZK v Celju lotiti še odgovorneje? 

• Resnici na ljubo — nelahka vprašanja. In še mnogo 
teiji odgovori. Odvisni pač v največji meri od tega, ali-
je delavec res organizirano soudeležen v odločanju. De
lavec Martin Cepin v Cinkarni je bil nedvoumen: v de
lavskem svetu sem. In če nam kaj ne paše, povem. 

Drugačna je bila beseda tistih, ki jih ni ujel dele-
^tski proces in ki še niso neposredno vključeni v sa
moupravno dogovarjanje. Ampak bolj vedo, da se nekaj 
spreminja, da več delavcev odloča. Da mislijo, da je 
ioljše, ampak še tega ne občutijo konkretno. Praktično. 
Čeprav analize te preproste, a vendar dragocene me-
lode povezovanja z delavci — člani in nečlani — še ni 
^avljen, je njen namen dober. Koristen predvsem 
!a politične ocene, ki včasih še vedno nastajajo v ime-
m delavskega razreda, pa niso v celoti njegove. 

Ze prvi vtisi celjske ankete pa so sončno jasni — ZK 
m celjskem območju bo morala, kot so se dogovorili 
sekretarji na delovnem mestu, znova prebuditi ustavno 
in partijsko odločnost v bogatenju samoupravljanja. V 
jraditm delegatskega sistema. V graditvi položaja kra
jevnih skupnosti in samoupravnih interesnih skupnosti. 

Vse to namreč vodi tistemu cilju — da moramo 
praktično spremeniti samoupravni položaj delavca. 

Tega namreč še ni. JOŽE VOLFAND 

Ne moremo si predstavljati praznovanja celjskega občinskega praznika brez deleža gospodarstva. In 
tudi ni treba posebej poudarjati njegovo vlogo v sk upni izgradnji in napredku občine. Tako je k skup
nemu uspehu in napredku prispevala tudi tkalka v celjski »Metki«, Marija Mlinar, ki že 22 let v treh 
izmenah, tudi ponoči, streže stroju kot vrsta njenih sodelavk in sodelavcev. 

FOTO: DRAGO MEDVED 

IPLA VALNITRIMČEK 
^0 uspeli množični kolesarsld akciji pripravlja Zveza 

»športno rekreacijo in oddih v Celju v nedeljo, 21. julija 
•plavališču Neptuna drugo podobno akcijo, tokrat v pla-
*J«. Akcija, ki bo trajala od 8. do 18. ure, torej ves dan, 
F namenjena starim in mladim, zato pridite vsi! Moški do 
•let morajo preplavati 200m, moški nad 50 let 100 me-

ženske do 40 let 100 m, ženske nad 40 let 50 m in pio-
^ji ter pionirke do 12. leta 50 m.Vsak, ki bo preplaval 
»ločeno progo, bo dobil medaljo T R I M PLAVALCA, dru-
^ z najmanj tremi člani še diplomo, vsi pa boste lah-

izžrebani za eno številnih nagrad. Žrebanje in delitev 
lt!l^ bo vsaki dve uri med akcijo. Stil plavanja je po-
T^n in ga lahko menjate, počivate pa samo na obratu 
. ' o deset sekund. Prijavite se pri blagajni na bazenu, iz-
Wmite karton, ga oddate, preplavate progo in dobite me-

Preprosto, kajne? Plavanje je eno najbolj zdravih 
^rtov, zatorej v nedeljo vsi na Neptunov bazen v akcijo 

PL/\VALEČ! V primeru slabega vremena bo akcija 
^'*tlnji dan, torej v ponedeljek. 

ŠOLSTVO: 
BOLJE NA KONCU 

Na vseh srednjih šolah celjskega območja so bili 
zaključni izpiti zelo uspešni. Bolje se je začelo 

iir pripravah nanje. Najprtrj je bila precejšnja mno-
^ ^lijakov oproščena izpitov, ker so si z odličnim 

I Pehom priborili pravico do spričevala brez oprav-
Prĥ * .^izključnega izpita. Mnogi pa so si odličen uspeh 
tos ^ znanjem pri samem zaključnem izpitu. Le-

so imeli dijaki tudi možnost, da so se dovolj časa 
• t o ^ r t * ^ m a t u r o , saj so šole upoštevale šolski 
p f M dveh šolah so pričeli z izpiti en dan 
krpf '"/̂ '̂ "'n. potem ko jim je to odobrU republiški se-

^riat za prosveto in kulturo. V prejšnjih letih pa 
"^katerih šolah ni bilo tako. 

î kJ ^"'''"'J razveseljivo pri vsem je dejstvo, da so di-
Pol^azali solidno znanje in da se šole vztrajno 

fep • pozitivizma in faktografskega znanja, 
'̂ ^ jim to v celoti še ni uspelo. 

RADEČE 

KLUB BO 
Pred kratkim so na zboru 

mladih Radečanov obraivnavali 
osnutek resolucije Zveze so
cialistične mladine Slovenije 
in Jugoslavije. Udeležilo se i 
ga je okoli 80 članov mla
dinske organizacije Radeče. 
Zbor je bil kot običajno v 
gostišču Jadran, ker druge
ga prostora mladi nimajo. 
Zato ni čudno, da so s ta
kim veseljem sprejeli vest, 
da so delovne organizacije 
v Radečah sklenile samou
pravni sporazum in namera
vajo staro kegljišče adapti
rati, kar bo stalo okoli osem 
starih milijonov, in urediti 
prostor, v katerem bi se 
lahko mladi Radečani zbira
li. Seveda bodo pri izvedbi 
del sodelovali tudi mladinci. 
Čeprav program dela v tem 
klubu, ki bo dokončan do 
krajevnega praznika v začet
ku meseca oktobra, še ni 
točno določen, pa bodo kot 
pravi predsednica aktiva Na
da Kralj, veliko skrb name-
menili tudi družbenopolitič
nemu izobraževanju. Seveda 
ne bo manjkalo tudi zabave. 

Radeški mladinski aktiv je 
že organiziral plesne vaje. 
Sodelovali so pri številnih 
akcijah, ki jih je organizira
la občinska konferenca, ob 
prazniku dneva borca pa so 
imeli prireditev »Ob tabor
nem ognju«, kjer so sodelo
vali tudi pevci. Pomagala 
jim je tudi Peta Radeče. Vse 
to je dokaz, da mladinska 
dejavnost vendarle ni odvis
na zgolj od prostora. 

J A V N I POZIV 
vsem 

delovnim liudem 
in občanom 
občine Celje 

20. julija praznuje občina Celje v spomin na 
ustanovitev prve celjske čete svoj občinski 
praznik. 

Poleg prireditev, ki se bodo v počastitev praz
nika zvrstile v tem tednu, ho zaključna proslava 
povezana s 30. obletnico ustanovitve V . Preko-
morske brigade letos v Dobrni, in sicer v so
boto, dne 20. julija s pričetkom ob 11. uri. 

Vse člane delovnih kolektivov in občane pozi
vamo in vabimo, da se vseh prireditev v poča
stitev občinskega praznika v čim večjem števi
lu udeležijo, posebno pa še zaključne proslave 
v Dobrni. 

Za proslavo v Dobrni je zagotovljen prevoz. 
Avtobusi bodo vozili vsake pol ure izpred avto
busne postaje od 7. ure dalje. 

Prav tako pozivamo vse hišne svete, lastnike 
stanovanjskih hiš, delovne organizacije in usta
nove, da v počastitev občinskega praznika izo 
besi jo državne zastave in tako z zunanjim vide
zom prispevajo k prazničnemu razpoloženju. 

Skupščina in vodstva 
družbeno političnih organizacij 

občine Celje 

MLADINA 
ZA 

KOZJANSKO 
Mladina v C;elju se je tudi 

odločila za solidarnostno ak
cijo. Občinska konferenca 
Zveze mladine Slovenije v Ce
lju prireja v okviru celjskega 
občinskega praznika kultur-
no-zabavno prireditev s ple-
som. V nedeljo. 21. julija 
1974 bodo v Mestnem parku 
ob 19. uri nastopili vokalno 
instrumentalni ansambel »Vo-
kali«, vokalni kvartet »Ultra 
4« m člani SLG iz Celja. Ci
sti dobiček od prireditve je 
namenjen skladu za odpravo 
posledic potresa na Kozjan
skem. M. P. 
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CELJE 

Razgovor s predsednikom celjske občinske skupščine Jožetom Maroltom 

Pobudo za ta razgovor s 
predsednikom celjske občin
ske skupščine prof. Jožetom 
Maroltom, je dal pra.vzaprav 
prazmik celjske občine, dvaj
seti julij. Zato ima pomenek 
praznično in delovno obelež
je. 

N O V I TEDNIK: Tovariš 
pred.sednik, katera so glavna 
obeležja letošnjega praznova
nja občinskega praznika? 

JOŽE MAROLT: Praznik 
celjske občine je vezan na 
ustanovitev Prve celjske čete 
20. julija 1941 leta na Resev-
ni pri Šentjurju. To je bila 
ena prvih partizanskih enot v 
Sloveniji, ki je s svojimi ak
cijami začela vznemirjati so
vražnika, sejati dvom v ne-
premaglji^vost tretjega rajha 
in krepiti vero v zmago na
rodno osvobodilne borbe. Če
prav so jo nacisti po nepre
stanem preganjanju končno 
obkolili, razbili in uničili, je 
opravila pomembno zgodo
vinsko delo. V tem ča&u je 
v tem delu Slovenije, ki so 
ga nacisti hoteli priključiti k 
svoji državi, zanetila plamen 
vstaje, ki ga kljub silnemu 
terorju okupator ni mogel 
nikoli več zadušiti. 

Letos pa hkrati z občin
skim praznikom praznujemo 
tudi trideseto obletnico usta
novitve Pete prekomorske bri
gade, ki ji je občina Celje za 
zasluge v narodno osvobodil
nem boju podelila domicil. 
Posebno obeležje pa dobiva 
občinski praznik letos tudi 
zaradi intenzivnega družbeno 
političnega dela in intenziv
nih naporov za izpolnjevanje 
ustave in za. uresničevanje 
sklepov sedmega kongresa 
ZKS in desetega kongresa 
ZKJ. 

NOVI TEDNIK: Kako oce-
nju.jete gospodarski i>oIožaj v 
občini in katere so tiste na-
loi;e na tem področju, ki bi 
jih morali najprej rešiti? 

J02E MAROLT: Gospodar
ski položaj občine se je v 
zadnjem obdobju močno iz
boljšal. Podatki o gibanju 
gospodarstva za leto 1973 ka
žejo, da se je gospodarstvo 
naše občine že izvleklo iz več
letne stagnacije in doseglo 
dobre rezultate. To je nedvo
mno rezultat velikih naporov 
delavcev v temeljnih organi
zacijah združenega dela in 
tudi drugih družbeno politič
nih sil pa seveda rezultat ve
likih vlaganj v razširitev in 
modernizacijo proizvodnje. 
Podat.ki za prvo polletje le
tos kažejo, da se tendenca 
hitre rasti nadaljuje tudi le
to« , saj se je družbeni pro
izvod v primerjavi z istim 
obdobjem lani povečal kar za 
49 odst., dohoden: za 53 odst., 
izvoz pa kar za 116 odst. Za
poslenost je v istem času po
večana za 4 odst., osebni do
hodki pa za 21.6 odstotka. 

Poleg teh pozitivnih poka
zateljev pa je treba omeniti 
tudi nekatera zaskrbljujoča 
dejstva. V zadnjem času na
mreč hitro naraščata nelik
vidnost in materialni stroški 
proizvodnje. DelovJie organi
zacije imajo tuli precejšnje 
težave s preskrbo s surovina
mi in reprodukcijskim mate
rialom. Precej težav izvira iz 
velike razdrobljenosti našega 
gospodarstva v občini, pre
mi j Ime medsebojne povezano
sti in pa zaradi pomanjkanja 
strokovnih kadrov. O tem je 
na zadnji seji razpravljala ob
činska skupščina, pred tem 
pa tuli občinski komite ZK. 
Sprejeti so bili ustre22ii skle
pi in priporočila, da bi zače
to ugodno gibanje gospodar-
stiva obdržali na visoki ravni. 
Med priporočili je bila zlasti | 

poudarjena potreba, da mo
rajo samoupravni organi, 
družbeno politične organiza
cije in drugi činitelji v orga
nizacijah združenega dela in 
v temeljnih organizacijah 
sproti spremljati vsa gospo
darska gibanja ter hitro in 
odločno ukrepati, kjer ugoto
vijo slaibosti. Več skrbi bi 
bilo treba posvetiti tudi hi
trejšemu povezovanju in in
tegracijam med proizvodnjo 
in prodajo pa tudi novim in
vesticijam in ne nazadnje po
večanju modernizacije proiz
vodnje, utrjevanju samoupra
vnih odnosov, da bi delavci 
resnično lahko razpolagali z 
rezultati svojega dela. 

NOVI TEDNIK: In če bi 
enako vprašanje zastavili za 
področje družbenih služb, kaj 
bi rekli? 

JOŽE MAROLT Na pod
ročju družbenih služb so le
tos nastopile velike spremem
be, ko smo s samoupravnimi 
sporazumi in družbenimi do
govori začeli uveljavljati us
tavno načelo svobodne me
njave dela. Rezultati te spre
membe so vidni. Družbene 
službe niso več odvisne samo 
od skrbništva uprave, države, 
temveč imajo enakopraven 
položaj kot delavci na pod
ročju proizvodnje. Delavci v 
družbenih sliJžibah so izena
čeni z vsemi drugimi. S tem 
se je pravzaprav začel pro
ces premagovanja velikih pre-
graj med proizvodnjo in druž
benimi službami, saj delavci 
v proizvodnji, ki ustvarjajo 

sredstva, namei^jajo del teh 
svojih sredstev tudi za po
trebe izobraževanja, kulture, 
zdravstva in drugo, ker vedo, 
da je tudi to njihova naloga 
in skrb za njihov življenjski 
položaj. 

Dalje ima samoupravno 
sporazumevaivie in družbeno 
dogovarjanje pomembne re
zultate v pogledu boljšega in 
kvalitetnejšega programiranja 
dela in prilaganja dela druž
benih služb resničnim potre
bam delavcev. In še bi lahko 
naštevali. 

Toda poleg pozitivnih re
zultatov so seveda v procesu 
samoupravnega sporazumeva
nja in družbenega dogovarja
nja letos bdle tudi precejš

nje pomanjkljivosti in slabo
sti. To tudi ni nič posebne
ga, saj smo šele prvič začeli 
uvajati samoupravno . spora-
2n.imevanije. Pozitivno pa je 
predvsem to, da so delavci 
vsepovsod množično podprli 
samoupravno sporazumevanje 
in družbeno dogovarjanje. 
Zdaj bo treba analize tega 
procesa izdelati, ugotoviti vse 
slabosti pa tudi pozitivne iz
kušnje, zatem poskrbeti, da 
bo poraba letos čim bolje 
usklajena s sklenjenimi sa
moupravnimi sporazumi. Tre
ba pa se bo pripravljati. na 
takšno dogovarjanje v prihod
njem letu, da bomo ta pod
ročja usposobili za uspešno 
družbeno dogovarjanje in da 
bomo samoupravne interesne 
skupnosti čimprej konstitui
rali po delegatskem načelu. 
In končno bo treba že kar 
sedaj pristopiti k pripravlja
nju programov dela za na
slednje leto. 

NOVI TEDNIK: Nova usta
va je odprla nove vidike vlo
ge in dela tako občinskih 
skupščin, krajevnih .skupnosti 
kot tudi samoupravnih inte
resnih skupnosti. Kako si v 
tej zvezi zamišljate delo ob
činske slnipščine in kako kre
pitev krajevnih skupnosti? 
Kako v tem spletu zagotoviti, 
da bo neposredni proizvaja-
lec v resnici odločal o delitvi 
ustvarjenega dohodka? 
. JOŽE MAROLT: Preteklo 

je premalo časa in imamo še 
premalo izkušenj, da bi lah

ko izdelali kompleksnejšo 
analizo dela občinske skup
ščine in funkcioniranja no
vega delegatskega sistema. 
Toda, nekaj je vendarle že 
nesporno. Nesporno je to, da 
noa'a občinska skupščina z 
veliko večjo odgovornostjo 
rešuje naloge, ki so pred njo. 
2e udeležba na prvih sejah 
občinske skupščine je poka
zala, da so delegati vzeli svo
jo dolžnost, predvsem pa svo
je naloge zelo odgovorno, saj 
je bila na sejah vseh zborov 
dosežena zelo visoka udelež
ba. Nujno pa bo, da bomo 
delo občinske skupščine tudi 
v naprej spremljali zelo skr
bno in ustvarjali razmere, da 
bodo delegati lahko čim bo
lje opravljali svoje naloge. 
Med pogoji za uspešno delo 
delegatov občinske skupščine 
pa je predvsem naslednje: 
prvič bo treba izdelati dolgo
ročne in zelo precizne pro
grame dela občinske skupšči
ne in njenih organov. Nada
lje bo treba vsa gradiva za 
seje skupščine in njenih or
ganov kvalitetno tn skrbno 
prii>raviti, tako da bo to gra
divo po svojem obsegu ožje, 
toda po vsebini in kvaliteti 
tako, da bo omogočilo dele
gatom, da se bodo odgovorno 
odločali in zavzemali stališča 
do vprašanj, ki so na sejah 
skupščine. 

Dalje bo treba skrbeti za 
kvalitetne informacije, za 
stalno informiranje delegatov 
pa tudi za pretok informacij 
v vse smeri. Prav tako bo 

treba skrbeti, da bo »«. 
legat prejel vabilo ^ 
občinske skupščine. W 
ni bilo mogoče, kej^ 
tudi tehnično nismo \ ^ 
pravljeni. NajpomeS 
pa je to, da bomo 
nih organizacijah z<W 
dela, v krajevnih skuT* 
v samoupravnih 
skupnostih uveljavili 
no samoupravne odnosi 
bo lahko delovni človĵ ' 
nično odločal o pogojih j 
o pogojih svojega žiTljJ 
pa seveda tudi o rezZ 
dela. Brez razvite ssxrZ 
ve v bazi, si ne mor^^ 
mišljati uspešnega delaj 
gatov v občinski skupž̂  

Zato so tudi v tej » 
pred nami nekatere zelo, 
kretne naloge. Najprej 
čakajo volitve v krajevjii 
pnosti, da bi se lahko j 
konstituirale po delegat̂  
principu. To delo nas i 
še letos, jeseni ali vsai 
zaključka leta. Prav takč 
treba pripraviti samoupr« 
sporazvmie in nove stato 
moupravnih interesnih sk 
nosti, da se tudi te kco 
tuirajo v skladu z ustan 
določbami. Nujno bo nai 
mobilizirati vse sile dnfe 
političnih organizacij im 
moupravnih organov, dai 
samouprava na vseh nitij 
in vseh strukturah, tako 
gospodarstvu kot dniia 
službah v občim, čim b(̂ i 
živela. 

Razgovor pripravil ini 
pisal: MILAN gOSL 

PEDAGOŠKI ŠOLSKI CENTER 

v letnem poročilu Pedago
škega šolskega centra v Ce
lju je (zdaj že prejšnji) rav
natelj Emil Roje zapisal, da 
se je njihov zavod kot peda
goška kadrovska šola odzval 
interesom Celja in širšega 
celjskega območja. Zato je 
pedagoški šolski center raz
vil poleg pedagoške gimna
zije tudi srednjo vzgojiteljsko 
šolo in oddelek mariborske 
pedagoške akademije. Stalna 
rast zavoda kot pedagoškega 
šolskega centra kaže precejš
njo prilagodljivost kadrovske 
šole razmeram v družbi in 
kadrovskim potrebam v pro-
sveti. To pa je tisto, kar med 
dragim od šolstva v napove
danih spremembah najbolj 
pričakujemo. 

Pogovor o oceni pravkar 
končanega šolskega leta, o 
vpisu, učnem uspehu in na
črtih pedagoškega šolskega 
centra smo pK)vezali s ka
drovsko spremembo v ravna
telj st\'u. Emil Roje se je po 
štiriletnem vodenju šole pro
fesionalno z2.pK)Slil na CK 
ZKS, na mesto rar.oiatelja pa 
je bil izvoljen Ivan Ka.pš, di
plomirani matematik, ki je v 
prosveti že 15 let, pred novo 
dolžnostjo pa je predaval na 
teihniški šoli v Celju. 

NT: Ocenite končne učne 
rezultate in opredelite interes 
učencev za pediigoški študij, j 
Ali se učenci sedaj raje od
ločajo za to smer šolanja kot 
pred leti? 

EMIL ROJC: Učni rezultati 
so precej boljši kot lani. Se 
posebej smo zadovoljni, ker 
je očiten napredek na vzgoji
teljski šoli. Pedagoška gim

nazija Ima 79.4-odstotni učni 
uspeh, vzgojiteljska 74.9-od-
stotni. Zaključne izpite je 
opraivilo 90.4 odst. učencev. 
Učni zbor je odgovorno teh
tal dosežene rezultate in se 
z njimi seveda ni -zadovoljil. 
Učenci so preveč radi zado
voljni s poprečno oceno. Ima
mo premalo boljših, prav do
brih in odličnih učencev. Po
membno pa je, da učne uspe
he izboljšujemo. Na šoli ugo
tavljamo povečane interese za 
pedagoški poklic. Od naših 48 
maturantov jih 26 namerava 
nadaljevati študij na oddelku 
PA v Celju. A tudi zanimanje 
za vpis na pedagoško gimna
zijo je bil letos izredno ve
lik. 

IVAN KAPS: Moram ome
niti nekaj dejavnikov, ki ovi

rajo učence pri doseganju 
boljših učnih uspehov in pri 
še uspešnejšem vključevanju 
v izvenšolski dejavnosti. Ima
mo veliko vozačev. Med nji
mi imajo nekateri 40 km do 
šole. Vseh vozačev je okoli 
70 odst. Resda na gimnaziji 
pedagoške smeri dobiva 70 
odst. dijakov št pendije, a so 
te še prenizke. Starši opozar
jajo na te probleme in se tu
di zavzemajo, da bi več di
jakov odšlo v dijaške domo
ve. Kajti naš predmetnik in 
učni načrt sta zelo obsežna. 

NT: Kako je letos z vpisom 
na center? 

IVAN KAPS: Na gimnaziji 
pedagoške smeri smo vpisali 
štiri nove oddelke ali 126 
učencev. Na vzgojiteljski pa 
dva s 63 učenci. Na šolskem 
centru bo tako jeseni že 
okrog 600 dijakov. Tudi z uč
nimi uspehi vpisanih smo vse 
bolj zadovoljni, saj je bilo 
50 odličnjakov. Odklonili smo 
približno en oddelek, ker ni
mamo prost3ora. Največ učen
cev za pedagoško gimnazijo 
je iz celjske, žalske in mo-
zirske občine. Za vzgojitelj
sko pa iz celjske, velenjske, 
šentjurske in žalske. Osnovno 
merilo za vpis je bil učni 
uspeh. • 

EMIL ROJC: Starši so zelo 
pritiskali na vodstvo šole, da 
spremeni merila sprejemanja 
in da da prednost učencem 
iz zimanjih občin. Rtoram 
povedati, da smo odklonjene 
učence usmerili v dmge šole. 
Vpis v našo šolo bi lahko bil 
dober poduk tistem dejavni
kom na celjskem območju, ki 
prenalačno skrbijo za razširi

tev prostorskih zmogljivosti 
srednjih šol. Na območju bi 
morali vztrajati pri uresni
čitvi dogovorjenega razvojne
ga načrta srednjega šolstva. 

NT: Kako ocenjujete dose
danjo delovno usmeritev cen
tra? Kaj boste v delovnem 
načrtu za prihodnje postavili 
na prvo mesto? 

EMIL ROJC: V naši delov
ni pralLsi so se odražala sta
lišča CK ZKS in skupščine 
SRS o idejni usmerjenosti 
vzgoje in izobraževanja. To 
se je opazilo v jasnejših in 
konkretnejših opredelitvah so
cialističnega vzgojnega smo
tra v našem delovnem pro
gramu. V številnih študijskih 
sestankih učnega zbora z 
idejno tematiko. V vsebinski 
naravnanosti strokovnih pred-

metoiih aktivov. Močno p 
di v razvejani marksis' 
vzgoji dijakov, v uresr̂  
»mladinskih sobot«, v i 
nem sprejemanju v ZK.' 
zadeva razvoj centra pa' 
lim, da morajo biti po* 
prizadevanja za njegovo 
raščanje v višješolsko "»^ 
vo. Zelo pomembno je 
delo oddelka mariborsJi; 
dagoške akademije. 
na je njegova organizac.' 
materialna, kadrovska 
rnoupravna osamosvo,-
Programsko in vsebini 
se mora neposredno 
s centrom, kar predvidef 
di koncepKJija usmerJ* 
izobraževanja. 

I V A N KAPS: MisliiJi 
moramo vztrajati pri 
trganosti dosedanjega d«' 
n;išem delu bosta naž̂ ' 
vzgoja in spoznanje, d» 
kadrovska šola. Pričal̂ i' 
pomx>č celotnega zdru^ 
dela, da bomo uresnič> 
voj pedagoškega šolskež̂  
tra. želimo usposobiti ' 
Ija in vzgojitelja, ki 
vla.dal enotne metode 
in izobraževanja. Dobr̂  
gramske naloge nam J* 
dal tudi moj piedhodi^ 
je v letnem poročilu ^ 
da bomo morali c'^''^^ 
drovsko bazo učnega ^ 
z družbeno in i<î J"%;> 
dno usmerjenimi 
ter si prizadevati z* 
njo notranjo preosno^'^ 
tra na temelju ^ 
Med prednostne 
mcramo uvrstiti še ra5t 
vosti učnovzigojiiiii ^ 
tov. 

Emil Roje Ivan Kapš 



]S0 PRIPI^AVLJENO 

iflJDI ČE BO 
' DEŽEVALO 

5pet bo v Laškem veselo — tudi 
Ko dež. Ognjemet, vodomet, pod-
L c a in še marsikaj. Na vsakem 
J g l u »šank«, na vsakem drugem 
J b a ! Še pomišljate, da bi ne prišli? 
[j., tradicionalna turi-
•^prireditev PIVO-CVET-
^teče. Laško počasi do-
oodobo cvetočega mesta. 

' J -n cvetje sta začela 
nov utrip v njegovo 

Ije, mesto se prebuja, 
jbali Savinje je že po-
m avtodrom. kjer se v 
jrčnih avtomobilčkih po
jejo nedeljski vozniki in 
jijicušeni« dirkači, svojo 
jjppa imajo tudi gledalci, 

če jim postane dolg
ih lahko preizkušajo na št«-
^ Igralnih avtomatih. 
• peteic je bila v domu 
^ Poženela« predstava 
î e in romance« grupe 
•̂ica« iz celjskega gledali-

, v soboto pa je v okviru 
f<ri;tve PIVO—CVETJE z 
P »Manevri« nastopila Zar-
ij Trnovelj. Predstavi sta 
j res manj obiskani, kot 
icer zaslužita, bilo je pač 
tomo prvenstvo v košarki, 
ji tudi drugim odtegnilo 
liilce. Toda tisti, ki so ju 
siali, so z navdušenim 
ga-njem potrdili, da se 
B turistično društvo ni 
(ilo, ko ju je vključilo 
jrjeditev PIVO—CVETJE, 
M pod pokroviteljstvom 
rame Laško tekla do 21. 

julija. Zaključila se bo s 
kmečko ohcetjo, na kateri se 
bosta poročila Irena Funkelj 
in Stane Flis. Poročni par bo
do obdarovali Alpe-Adria, Go
renje Velenje, kovinska in
dustrija Zreče, Libela Celje, 
Zlatarna Celje, Lisca Sevni
ca, Volna Laško, Merx Celje 
— TOZD Laško, Elkov Celje, 
Zdravilišče Laško, Metka Ce
lje, kolektiv bolnišnice Trbov
lje, kjer je v službi nevesta, 
in SGP Hrastnik, kjer dela 
ženin in seveda Pivovarna La
ško in Turistično društvo La
ško. 

Na večer pred ohcetjo bo 
seveda kot vedno ognjemet 
na Starem gradu in tudi na
prave za barvni vodomet na 
Savinji že nameščajo. 

Kaj pa če bo dež, pravite? 
Poročno kosilo bo v zdravi
liški dvorani. Cvetje je v dež
ju še lepše, Laškega piva se 
ne branimo niti pozimi, vese
li smo lahko le toliko, koli
kor je v nas dobre volje, go
stinci bodo poskrbeli za ma
lo strehe, navsezadnje pa je 
tudi v dvoje pod dežnikom 
lepo, če ne še lepše. 

Božena Pavčnik 

ILJE: ZBOR PREKOMORCEV 
i;etošn,ji praznik celjske občine je povezan s praznova-

isi tridesete obletnice ustanovitve Pete prekomorske 
rode Ivana Turšiča-Iztoka. Zato se je v priprave na 
movanje vključil tudi domicilni odbor te brigade v Ce-
I in organiziral srečanje nekdanjih borcev in svojcev 
illih borcev. Srečanje bo v soboto," 20. julija na Dobrni 
^ Celju, kjer bo tudi sicer osrednja proslava celjskega 
ičinskcga praznika v spomin na ustanovitev Prve celjske 

Jf(lro Pete prekomorske brigade so setavljali pred-
»™ šta.jerski, gorenjski in koroški kmečki fantje. Kot 
*ilno mobilizirani nemški vojaki so takoj po začetku 
'«ije na bojišču v severni Franciji začeli množično 
^'»U k zaveznikom in nato v angleških taboriščih sno-
^ partizansko enoto. Dokončno je bila brigada ustanov-

23. decembra 1944. leta v Splitu. Njeni borci so se 
•""udeležili bojev v Dalmaciji, Liki in Gorskem Kotaru. 
prihodu v Slovenijo je pomagala preprečiti sovražniku 

^i' poskus vdora na osvobojeno ozemlje. Ko pa je bila 
Ĵ r̂tnlrana, so njeni borci izpopolnili druge slovenske 
"iJanske brigade in se junaško bojevali do osvoboditve. 
skozi Peto prekomorsko brigado .je šlo približno 3.200 

V boju jih je padlo okrog 300, približno 800 pa je 
""fanjenih. 
Domicilni odbor Pete prekomorske brigade z vabili pa 
}̂  tem zapisom vabi na srečanje vse borce in svojce 

Prihod borcev in svojcev je določen za med sedmo 
.fselo uro dopoldne. Zbirališče bo pri osnovni šoli na 

j^"" '- Tu bo odprta tudi informacijska pisarna. Po otvo-
fazstave o Peti prekomorski brigadi bo ob 10.30 zbor, 

pa odhod brigade na prostor, kjer se bo ob 11. uri 
I slavnostno in množično zborovanje. 

'̂'Ua na Dobrno bodo vozili posebni avtobusi. Od-
" fPljske avtobusne postaje. 

VPRAŠANJE J A V N E M U 

D E L A V C U 

T O V A R I Š L E O P O L D P E R C , 

d i r e k t o r I z l e t n i k a C e l j e 

Vemo, da pri Vašem de
lu nastopajo težave, ki 
ste jiih več ali manj z us
pehom odpravljali vsa le
ta. Vemo tudi, da avtobu
sov nikoli ni dovolj, če
prav ste v zadnjih letih 
svoj vozni park močno 
dopolnili. Jasno nam je, 
da prihaja do zamud, celo 
do izpadov posameznih 
avtobusov. 

K o že govorimo o za
mudah in izpadih, bi vas 
radi vprašali, čemu tako 
pog^oste zamude pri avto
busih, ki odpeljejo v smer 
Rogatec ob 9. uri dopol
dne in zakaj včasih ta av
tobus niti ne pelje. Po-

doibno se dogaja tudi ob 
9.30 uri. 

Stvar niti ne bi bila ta
ko huda, če bi se komu 
v poslopju Avtobusne po
staje zdelo vredno obve
stiti potjiike, čemu ta in 
ta avtobus ni prišel. Pot
niki so radi obveščeni, da 
ne čakajo zastonj. Meni
mo, da ni tako težko po
vedati po zvočniku, kâ j je 
z avtobusom, ki ga čaka
jo. Polovica nejevolje bi 
izginila. 

Pričakujemo vaš odgo
vor. 

Milenko Strašek, 
novinar 

SAMSKA STANOVANJA 

NI DELAVCEV 
Pri Občinskem sindikalnem 

svetu v Celju so ustanovili 
poseben iniciativni c^dbor, vo
di ga Martin Andrejaš, z na
menom, da v Celju organi
zirano pristopijo k izgrad
nji .samskih stanovanj. V šte
vilnih razgovorih je bilo 
namreč ugotovljene, da je v 
Celju vse težje zaposliti de
lavce iz oddalj»nih krajev 
predvsem zaradi neurejenih 
stanovanjskih razmer. Ugo
tovitve Zavoda za zaposlova
nje in kadrovskih siužb pri 
OZD prav tako narekujejo 
nujne ukrepe na tem področ
ju. Ze v bližnji prihodnosti 
nd pričakovati dotoka delav
cev celo iz bližnje okolice 
(vozači), ker odpirajo delov
na mesta v njihovih krajih 
in se bodo raje tam zaposli
li. Tudi mladi delavci iz Ce
lja se zaposlujejo tam, kjer 
jim nudijo nastanitev, kot 
npr. v Velenju, Novem me-
s:u, Kranju in drugod. Ra
zen tega so innogokje tudi 
sedanje stanovanjske razme
re samskih delavcev nepri
merne ali celo nevzdržne, saj 
živijo v barakah ali privat
nih sobah s podnajemniški
mi odnosi. 

Po podatkih Zavoda za za
poslovanje o dinamiki zapo
slovanja delavcev iz Celja in. 
okolice je poki"^tih le 50 od
stotkov vseh potreb. A.aže pa 
se že občutCTi padec zaposlo
vanja s tega področja in to 
za okoli 40 odst. Vse pi-©-
ostale popolnitve delovnih 
mest bomo torej morali re
alizirati s privabljanjem de-
lavceT iz drugih območij — 
republik, za kar pa je prvi 
F>ogoj zagotoviti primemo 
nastanitev. 

Iniciativni odbor za grad
njo samskih stanovanj je 
poslal vsem delovmm orga
nizacijam posebne vprašal
nike, ki jih naj do konca ju
lija izpolnijo- in povejo, ali 
so pripravljeni sodelovati pri 
gradnji samskih stanovanj. 
S vprašalnikom bi tako re
šili vprašanje, kako bi finan
cirali gradnjo samskih sta
novanj, koliko in kje. Priča
kovati je, da bodo delovne or
ganizacije podprle to akcijo, ki 
je več kot potrebna, če že
limo, da bomo v naših to
varnah še imeli tudi v bo
doče dovolj delavcev. 

T. VRABL 

EŠC: ODLIKOVANI ŠOLNIKI 
Ob koncu šolskega leta so na ekonomskem šolskem cen

tru dobili trije prizadevni prosvetni delavci visoka državna 
»dlikovanja in sicer red dela s srebrnim vencem. Ob živ
ljenjskih jubilejih so bili odlikovani profesorji Petrina 
Ocvirk, Gustav Grobelnik in Ljuban Šega. Odlikovanja jim 
je v imenu predsednika republike Josipa Broza Tita izročila 
članica CK ZKS Milena štiftar v navzočnosti dijakov eko
nomskega centra in gostov na proslavi v Narodnem domu. 

J. L. 

ŠMARJE ŠENTJUR 

GRADNJA NOVIH SOL 
Potres, ki je v obeh obči

nah hudo prizadejal vrsto 
šolskih stavb, terja takojš
nje ukrepe in postavlja pred 
republiške in občinske fak
torje izredno odgovorne na
loge. Namesto uničenih šol
skih stavb je treba v čim 
krajšem času zgraditi nove 
in do septembra usposobiti 
vse poškodovane. V ta na
men so prejšnji teden v 
Šentjurju sklicali usklajeval-
ni sestanek, ki ga je vodil 
predsednik izvršnega odbo
ra republiške izvršne skup
nosti J. Deberšek s predsta
vniki občinskih skupščin, po
litičnimi organizacijami, TIS, 
zavodom za šolstvo in rav
natelji prizadetih šol obeh 
občin. 

V Šmarju pri Je]šah je 
treba zelo pospešiti I . fazo 
gradnje in takoj pričeti z 
I I . fazo osnovne šole. Tu je 
namreč skoncentrirano naj
večje število učencev, ki jih 
je treba na jesen spraviti 
pod šolsko streho. Podani so 
vsi pogoji •ifca takojšen priče-
tek gradnje v Loki pri 2us-
mu. 

Idejni projekt, ki ga je iz
delal ing. arh. M. Lapuh za 
novogradnje šol Zitaika, Kri
stan vrh, Pristava in Šentvid 
pri Grobelnem se osvoji s 
tem, da bi se v Zibiki do
dala vsaj še ena učilnica, ki 
bi delno reševala problem 
višjih razredov do dcvršitve 
I I . faze gradnji v Šmarju. 
Prav tako se prične z novo

gradnjo na Ponikvi, kjer bo 
večja šola tipa /»Podgrad«. 

Predstavniki skupščine ob
čine Šmarje, TIS in Zaveda 
za šolstvo predlagajo, da na
mesto adaptacije šole na 
Sladki gori poiščejo novo lo
kacijo. Problem Sladke go
re in Lemberga naj bi bil 
rešen z novo šolo po istem 
projektu, kot pri zgoraj na
vedenih štirih šolah. 

šola Vinski vrh še dolo
čen čas ostaja popolna os
novna šola in to do možno
sti prešolanja višjih razre
dov na Slivnico, šolska stav
ba v Vinskem vrhu je po 
naknadnih potresnih simkih 
tako poškodovana, da je ne 
kaže popravljati — treba jo 
bo reševati z novogradnjo 

po gornjih projektih. Za no
vogradnji Vinski vrh in Slad
ka gora — Lemberg bo mo
rala dati soglasje m mnenje 
še strokovna služba TIS . 

Predstavniki občine Šent
jur so predlagali povečanje 
šole Slivnica zaradi prešola
nja višjih oddelkov iz Vin
skega vrha. 

Seji sta prisostvovala tudi 
predstavnika »Maiiesa« iz 
Maribora, ki bo izvajalec 
vseh navedenih montažnih 
gradenj.. V kolikor bodo pra
vočasno pripravljene lokaci
je in postavljeni temelji, se 
Marles obvezuje dokončati 
gradnje do konca meseca no
vembra 1974. 

E. RECNIK 

CELJE 

ŠLANDROVE NAGRADE 
Praznik celjske občine je 

že nekaj let nazaj povezan s 
podelitvijo šlandrovih na
grad, najvišjih občinskih 
priznanj za uspešno delo na 
vseh področjih družbenega 
dogajanja. Po sklepu druge 
seje skupščine občine Celje 
bodo letos ta priznanja dobi
li: 

MUZEJ REVOLUCIJE, ki 
je lani praznoval deseto ob
letnico obstoja. V tem času 
se je odlikoval z načrtnim 
in sistematičnim zbiranjem 
pa tudi urejevanjem in pro
učevanjem zgodovinskega gra
diva. Izdal je več publikacij, 
uredil več razstav in tudi ta
ko širil izročila naše revo
lucije. Pripravil je sto stal
nih, občasnih ali potujočin 
razstav, s katerimi je pred
stavil javnosti celovito podo
bo boja proti okupatorju na 
celjskem območju. Organizi
ral je učne ure v samem 
muzeju in pripravil magne

tofonske trakove s tematiko 
NOB. 

NOVI TEDNIK in RADIO 
CELJE za 25. oziroma 20-let-
nico uspešnega dela na pKxi-
ročju informativne službe. 
Oba medija sta v vsem de
lovnem obdobju opravljala 
pomembno družbeno politič
no delo ter v nenehnem pri
zadevanju kolektiva (gre za 
enotno redakcijo od 1967. le-, 
ta dalje) stopnjevala vlogo 
in pomen delovnega človeka 
v družbenem položaju. Vrh 
tega imata jiisen in perspek
tivni uredniški načrt, ki ga 
dosledno izvršujeta. Novi te
dnik izhaja v poprečni na
kladi 16.500 izvodov in več, 
medtem ko ima celjski radio 
samostojne oddaje vsak de
lavnik po dve uri in 50 mi
nut ter ob nedeljah po štiri 
ure. , 

Prof. ANTON AŠKERC je 
kot ravnatelj celjskega uči

teljišča v letih od 1952. do 
1966. vlagal izredna prizade
vanja za graditev idejnega 
profila novega učitelja ter po 
zaslugi osebnega dela dal 
močan pečat programski us
meritvi zavoda kot pedago
ške institucije. Ko je 1966. 
leta prevzel delovno mesto 
ravnatelja Mestne ljudske 
knjižnice, se je prav tako 
močno zavzel za njen razvoj 
in bil pobudnik za združitev 
obeh knjižnic. Četudi je ui>o-
kojen, še vedno opravlja 
več družbenopolitičnih funk-
cijna kulturnem področju. 

Dr. LEON BERLIC je od 
1951. leta sodnik okrožnega 
sodi.šča v Celju. Sicer pa je 
pred vojno in tudi po njej 
kot sodnik delal na sodiščih 
v Celju, Slov. Konjicah in 
Novem mestu. Kot priznani 
strokovnjak za civilno pravo 
je v povojnem obdobju stro
kovno izoblikoval večino se

danjih aktivnih pravnikiov 
mlajše in srednje generacije 
za delo v pravosodju in go-
spKKiarstvu. S svojimi izkuš
njami in znanjem si je za
gotovil avtoriteto vzgojitelja 
na pravniškem področju, ka
kršno uživa le redkokateri 
pravnik v naši republiki. 

ALBIN LESJAK, strojni 
tehnik v tovarni EMO, še 
vedno aktivno deluje v šte
vilnih organih in organizaci
jah. Pred leti je bil kar dve 
mandatni dobi poslanec zve
znega zbora proizvajalcev. Je 
dobitnik vrste priznanj v 
podjetju in drugod, zlasti za 
uspehe na družbenopolitič
nem področju pa tudi za 
prizadevanja za večjo varnost 
pri delu. Prejel je Kidriče
vo srebrno in zlato plaketo, 
sicer pa predlagal številne 
tehnične izboljšave, ki so 
podjetju in skupnosti prine
sle velike koristi. 



JAVINJA''MOZIRJE 

PREMAJHNI 
Trgovsko podjetje Savinja 

v Mozirju je majhna delovna 
organizacija. Svojo trgovsko 
mrežo ima v glavnem kon
centrirano v Mozirju, pa še 
v nekaterih drugih krajih 
spodnjega dela Gornje Sa
vinjske doline Podjetje je 
bilo ustanovljeno leta 1960 iz 
prejšnjih samostojnih trgov
skih podjetij Prodaja Mozir
je, Gtolte, Planinka Nazarje in 
Rožnik Ljubija. Dana je bila 
možnost za hitrejši napredek 
mozirske trgovine. Urejenih 
je bilo nekaj novih lokalov 
s sodobnim načinom postrež
be. Prav tako pa so bili adap
tirani zastareli lokali. V ok
viru Savinje posluje danes { 

"dvajset poslovalnic, kjer je 
zaposlenih 65 delavcev, učijo 
pa še 24 učencev. 

O gospodarjenju podjetja 
smo se pogovarjali z direk
torjem Srečkom Lamutom. 

Bi lahko povedali nekaj 
značilnosti gospodarjenja 
v vašem podjetju? 

»Težko je govoriti o do
brem gospodarjenju v trgo
vini na malo, predvsem z me
šanim blagom. Razmere za 
gospodarjenje so izredno tež
ke. Trgovina ima zamrznjene 
marže vse od leta 1971. Iz 
tega je razvidno, da ne mo
remo skrbeti za nadaljnji raz
voj trgovske mreže v Mozir
ju, čeprav je to nujno potreb
no. Pripomniti moram, da 
prodajamo dosti blaga, ki ne 
pokriva svojih stroškov. To 
so predvsem živilski artikli. 
Stroški poslovanja v trgovini 
pa iz dneva v dan naraščajo. 
Prihajamo v tako fazo, da so 
ogroženi celo osebni dohod

ki, in prav zaradi nizkih ose
bnih dohodkov imamo v zad
njem času močno fluktuacijo 
delavcev. Zaposlenim v trgo
vini moramo priznati tisto 
mesto, ki ga imajo zaposleni 
v ostalih gospodarskih pano
gah.« 

Ste že morda razmišljali o 
integraciji s kakšnim sorod
nim podjetjem? 

V našem kolektivu smo že 
pred leti razmišljali o tem. 
vendar do integracije 2iaradi 
različnih vzrokov ni prišlo. 
Osebno pa menim, da bo 
čimprej treba nekaj ukreniti 
in se čimprej integrirati z 
močnejšim trgovskim part
nerjem, ker je poslovanje 
manjših podjetij izredno te
žavno. Od močnejšega part
nerja pa pričakujemo tudi 
pomoč pri vlaganju v nove 
trgovske objekte v Mozirju.« 

JANEZ VEDENIK 

m SKOPJA VAS 

100.000 ODEJ 
Mrael uvod v ooletje je 

koristil tudi 135-članskemu 
kolektivu Tovarne volnenih 
odej škofja vas. Glede na 
prodajo seveda! No, pa ven
dar odeje ne bi šle tako v 
promet, če TVO ne bi imela 
tradicije in kvalitetnih izdel
kov. 

V razgovoru z vodjo ko
merciale Ljubomirom PAV-
LOVIČEM in računovodki-
njo Olgo GABROVŠEK, smo 
izvedeli, da so si letošnji 
plan celotnega dchodka po
stavili blizu dveh starih mi
lijard. Poprečni osebni doho
dek je trenutno 2.120 dinar
jev (vračunali so tudi regres 
za toplo malico). 

Poleg zastarele opreme 
(dolgoletni problem tovarne) 
imajo težave tudi zaradi po
manjkanja delavcev. V bliž
nji okolici ni dovolj zainte
resiranih za zaposlitev v TVO, 
kolikor pa so ljudje iz dru
gih krajev, nastaja vprašanje 
plačila prevoza. Sicer pa je 
v TVO dobro poskrbljeno za 
zaposlene. Organizirano ima
jo lastno kuhinjo, katere je
dilnik je izredno bogat in pe
ster, v Rovinju imajo v treh 
hišicah šestnajst ležišč, raz
delili so regres 900 dinarjev 
itd. 

Odeje gredo odlično v pro
met, lani so imeli koncem 
junija v zalogi 14.000 odej, 
letos samo 570. Proizvajajo 
jih za potrebe tržišča, veliko 
pa tudi na podlagi posebnih 
naročil. Z njimi se pokriva
jo predvsem v Sloveniji, pa 
tudi v Hrvatski, Srijiji in Bo
sni. Izvoza nimajo, čeprav so 
poskušali tudi to, vendar je 

španska in češka konkuren
ca zaradi pojeni volne pre
močna. Sami dobivajo pre
težni del osnovne surovine 
— volne — iz uvoza, kupuje
jo pa jo preko zdi-uženja 
tekstilne industrije Sloveni
je. Problemov z volno sicer 
nimajo, zgodi pa se, da je 
volna iz pog.xibe sklenjene 
z »Miterialnimi rezervami« 
Beograd dražja od tiste, ki 
bi jo — in jo kljub pogodbi 
— lahko kupili od združenja. 

Zastarelost strojne opreme 
je pogojila razmišljanja o 
nakupu desetih 'jrezčolnič-
nih tkalnih strojev, kar bi 
za TVO pomenilo količinsko 
večjo in kvalitetno še boljšo 
proizvodnjo. Tako bi proiz
vodnjo s sedanjih planiranih 
lOO.OOO kosov odej povečali 
prihodnje leto — ko bodo 
kupili nove stroje — na 140 
tiscč. Proizvodni .prostori so 
urejeni, tako da tudi barvar
na zaradi novega kctla dovo
ljuje povečano proizvodnjo, 
prav tako predi klica, ozko 
grlo pa bo še ostala tkalni
ca. 

V TVO obstoja interes za 
združevanje, predvsem seve
da v volnarski skupini zara
di sorodnih problemov. Kljub 
temu pa je še vedno aktual
no vprašanje povezovanja z 
Metko. 

Za finančno stanje TVO je 
pomembno tudi to, da dolž
niki redno plačujejo, tarnajo 
le nad trgovino, ki ima dol
ge odplačilne roke. Aprila so 
dobiU tudi povečan kredit 
banke za nakup surovin. 
Skratka, stanje v TVO oce
njujejo kot zadovoljivo. 

POGOVOR Z DELEGATKO 

DELAVNA 
IVANKA 

Ivanka Meža, ki je zapo 
slena v Rudarsko elektro 
energetskem kombinatu v 
Velenju v nabavnem od
delku, se uvršča v svojem 
kraju vsekakor med naj
bolj akti-vne žene. Sodelu 
je v tolikih dništvih in 
organizacijah, da ji proste
ga časa ostane bore malo. 
Izredno prizadevna je na 
delovnem mestu, kjer ko
ordinira delo z vsemi pot
niki, ki prihajajo v REK-
ovo hišo, odgovarja na te
lefonske pozive in še kaj 
drugega. Prisotna je tudi 
v krajevni skupnosti Pod-
kraj, kjer je tajnik in je 
v delegaciji kraje\ne sku
pnosti. Redno se udeležu
je krvodajalskih akcij in 
je do sedaj darovala kri 
že 19-krat! Sodeluje v 
dramski sekciji in je na
stopila tudi v zadnji pred
stavi velenjske dramske 
skupine na gradu, kjer so 
uprizorili »Klopčič«. Ker 
ni brez posluha, poje tudi 
v šoferskem pevskem zbo
ru, ki nastopa po raznih 
proslavah. 

Nič manj agilna 
doma, saj si je sama ^ 
dila hišo, v kateri bojt, 
stanovala s sedemietjik 
sinom Markom, ki bo j 
tos prvič sedel v šolsi; 
klopi. Hišo je gradila a 
korekoč sama, zdaj p î̂  
ti z obrtniškimi deli, j 
bi se lahko čimprej« „ , 
lila. Poleg vseh teh ob^ 
zaiosti, ki jih vestno ij. 
polnjuje, pa Ivanka nikot 
ni slabe volje. Vedno jo 
najdeš nasmejano m pr, 
pravijeno na razgovor. 
bi bilo še več takih ženai 

Tekst in fot«: 
L. OJSTERSH 

OB DVEH VLOMIH IN TATVINAH 

K J E SI, K O N T R O L A ? 
Delavci UJV Celje so v so

delovanju s Postajo milice 
v Celju po daljšem času pri
šli na sled večji skupini že
lezničarjev, ki je v Dobovi 
kradla po vlakih, in Otu Se-
lesu, ki je odtujeval razne 
predmete iz celjske Libele. 

V prvem primeru je sode
lovalo deset oseb, ki so bile 
zaposlene na železniški po
staji v Dobovi. Pod vodstvom 
Rada Šobra, 28, iz Laškega, 
so zlasti v nočnih urah od 
leta 1971 dalje vlamljali v 
stoječe vlake in odnašali naj
različnejše predmete — od 
avtomobilskih koles in delov, 
kmetijskih strojev, umetnih 
gnojil, tekstila, raznih drob
nih predmetov do hrane. To 
so delali po tistih vlakih, ki 
so v Dobovi čakali na drugo 
lokomotivo. Zaradi neustrez
ne kontrole so to delo lahko 
počeli vse do letošnjega leta. 

ko so jim prišli na sled in 
tri glavne tatove, že omenje
nega Rada Šobra ter Erne-
sta Teršeliča, 43, iz Krške 
vasi in Mihaela Klenovška,' 
32, iz Radeč, vtaknili v pri
por. Do sedaj so zajeli 437 
predmetov, vendar preisko
valci računajo, da so opravili 
do sedaj samo polovico de
la. Zato pozivajo vse tiste, ki 
so od omenjenih kupili ukra
dene predmete, da se zaradi 
hitrejše in lažje preiskave ja
vijo. O ukradenih predme
tih bi bilo težko kaj več 
izvedeti, saj so primanjkljaj 
ugotavljali šele ob prejemu 
na končnih postajah sirom 
Jugoslavije, če bi bila ustrez
na kontrola v Dobovi, ki bi 
pregledala, kaj in koliko bla
ga je »prišlo« na postajo in 
kasneje »odšlo«, bi skupina 
tega dela ne mogla počenjati 

ali pa bi ga samo krajši čas. 
Drug podoben primer od

tujevanja iz tovarne je bil 
v celjski Libeli, kjer je to 
počenjal Oto Seles, 60, iz-
Levca pri Celju. Seles je bil 
14 let šef proizvodnje v po
poldanskem času in je tako 
imel »kontrolo« sam nad se
boj. To je začel izrabljati in 
je leta 1968 začel odvažati 
domov razno orodje, poliz
delke in gotove izdelke. Ma
terial je p>otreboval, da je 
doma izdeloval bojlerje, raz-
tezevalne posode in cisterne. 
Do letošnjega leta je odtujil 
iz tovarne za skoraj šest mi
lijonov starih dinarjev orod
ja, materiala in izdelkov, ob 
preiskavi pa so podjetju 
vrnili za nekaj več kot pet 
milijonov starih din. Seles, 
ki je v priporu, je povedal, 
da si je hotel zagotoviti ne

kaj osnove za čas, ko bo 
v pokoju, kamor bi moral iti 
že pred desetimi meseci, pa 
ni hotel. V priporu je zaradi 
suma tatvin in zlorabe urad
nega položaja. 

Oba primera sta v marsi
čem zelo poučna: kje je bila 
kontrola, takšna ali drugač
na? Kaj bi se zgodilo, če 
bi se oba primera še nadalje-
vala i« do kdaj? Tako so 
skupini iz Dobove prišli na 
sled preko prodanih ukrade
nih predmetov, Selesa pa so 
zalotili pri kraji. Po tem ne
ljubem dogodku so v Libeli 
lahko postavili izmenovodje, 
prej pa jih štirinajst let niso 
mogli. Vse skupaj kaže, da 
kontroli (skoraj trditi si upa
mo, da primera nista osam
ljena!) v posameznih delov
nih organizacijah posvečajo 
ustrezne službe vse premalo 
pozornosti. -v 

POGOVOR Z DELEGATOM 

ANTON CEPIN 
Anton Cepin je član de

legacije v KORS v Ro
gaški Slatini. Njihova de
legacija šteje 11 članov in 
je že začela delati. Imeli 
so že pi-vo sejo, pravkar 
pa se pripravljajo na dru
go. Na vprašanje, kako 
potekajo priprave na seje 
skupščine, je Anton Cepin 
dejal: 

»Na prvi seji smo iz
volili predsednika delega
cije. Dogovorili smo se 
tudi, da bosta na vsaki 
seji skupščine sodelovala 
dva naša delegata, in si
cer tako, da se bosta ved
no menjavala. Nikoli ne 
bo na seji isti član dele
gacije. Tako bomo doseg
li, da se bodo vsi naši 
delegati seznanili z de
lom, dosežena pa bo tudi 
večja pripravljenost ljudi. 
Od delegatov zahtevamo 
poix)lno poznavanje pro
blemov v delovni organi
zaciji, saj bodo le tako 
dobri delegati. 

Preden sta naša dele
gata odšla na sejo, smo 
skupaj proučili material 
in se posamezno posve
tovali z delavci, vsak iz
med nas v svoji sredini. 
Sprejeli smo njihove ugo
tovitve, upoštevali njiho
ve predloge. Tako pri
pravljeni smo imeli še 
skupno sejo delegacije, na 
kateri smo izluščili bist
veno in to formulirali v 
sklepe. Člana delegacije 
sta potem prenesla te 
sklepe na sejo občinske 
skupščine.« 

Antona Cepina, ki je že 
dolgoleten družbeno poli

tični delavec v sredi« 
kjer živi, smo \fprašali §f 
kako poteka njihovo dw 
po vrnitvi s seje. 

»To je vsekakor lai' 
del našega dela. Po se 
seznanimo o delu ski? 
ščine, seveda o tisli 
stvareh, ki se dotika* 
nas, svoje tovariše v pC'̂  
jetju. Prvi vir informac-
so člani delegacije, to.'' 
isto kot prej, drugi 1 
oglasne deske. Tako so 
sklepih seje pravo^ 
in natančno obveščeni " 
delavci.« 

»Se posvetujete o I* 
jetem materialu še s W 
drugim, razen med ' 
boj?« 

»Razumljivo. O vsemi 
obveščen tudi dî lâ s 
svet, ki nam prav ^ 
pomaga s svojimi P"* 
logi. O predlogih v€ 
direktor.« 

Anton čeprn meni, " 
je delegatski sistem ^ 
idealen, saj dopušča P 
vico odločanja v vseb s-
dinah. ^ 

MILENKO STRAS* 

Z n o v a p r e s e n e č e n j e . Z a v a s , za 
n a s , za v s e ! 

M e d p r i r e d i t v a m i , k i j i h p r i p r a v 
l ja L j u b l j a n s k a b a n k a , p o d r u ž n i c a 
C e l j e v o k v i r u m e s e c a v a r č e v a n j a , 
o k t o b r a , bo t u d i p r o s l a v a 1 1 0 - l e t n i -
c e u s t a n o v i t v e C e l j s k e m e s t n e h ra 
n i l n i c e i n v n j e n e m d e l u r a z s t a v a 
j u b i l e j n i h k o v a n c e v in d r u g i h s t a r i h 
b a n č n i h d o k u m e n t o v in p r e d m e t o v . 

D a b i r a z s t a v a v r e s n i c i z a j e l a 
v s e , ka r je na v o l j o , z l a s t i p r i o b 
č a n i h , v a s c e l j s k a p o d r u ž n i c a L j ub 
l j a n s k e b a n k e v a b i in p r o s i , da j i 
p o s o d i t e a l i p r o d a t e s t a r e j u b i l e j 
n e k o v a n c e v s e h v r s t i n i zda j i n 
d r u g o a r h i v s k o o z i r o m a z g o d o v i n 
s k o g r a d i v o , ki k a k o r k o l i g o v o r i o 
h r a n i l n i š t v u na c e l j s k e m o b m o č j u . 
Č e p a bo t o g r a d i v o v e z a n o na C e l j 

s k o m e s t n o h r a n i l n i c o , b o d o b r o d o 
š l o t o l i k o b o l j . 

Da b i v e d e l i , s k a k š n i m g r a d i 
v o m b o m o l a h k o r a z p o l a g a l i p r i u r e 
d i t v i r a z s t a v e , v a s v a b i m o , da n a m 
p r i p r a v l j e n o s t o s o d e l o v a n j u z n a m i 
s p o r o č i t e n a j p o z n e j e d o 15. s e p 
t e m b r a l e t o s na n a s l o v : L j u b l j a n 
s k a b a n k a , p o d r u ž n i c a C e l j e , o d s e k 
za p o s p e š e v a n j e d e n a r n e g a v a r č e 
v a n j a in p r o p a g n d e , C e l j e , T rg V. 
k o n g r e s a 10. 

Ž e v n a p r e j h v a l a za s o d e l o v a 
n j e i n p o m o č . 

REČICA OB SAVINJI: 

KRUH JE - KRUHA NI 
v Rečici ob Savinji se 

prebivalci upravičeno prito
žujejo zaradi neurejenih raz
mer glede redne dostave kru
ha v ta kraj. V Rečico po na
vadi pripelje kruh pek s svo
jim kombijem, ljudje pa ga 
na določenem mestu čakajo 
vsak dan. Zal, se zgodi, da 
ga čakajo včasih debele ure, 

peka pa ni od nikode',j 
ko ostanejo krajan: 
kruha. 

Drug problem pa ' . 
takšen način dostave * 
najmanj higiensko ^ 
ren, zato bo treba ^ 
poskrbeti, da se takfj 
nje v Rečici ob SaviAl' , 



Kpoiletje letošnjega le-
nami in za razgovor 

(1* jI, na cestah, s kateri-
s^javlja UJV Celje, smo 
""̂ liii inšpektorja Franca 

polovici leta je bilo 
ĵ-onietnih nesreč ali 74 

lani v istem obdobju. 
<^.La se je 738 oseb huje 
'̂ 'î je poškodovalo, to pa 

manj kot lani. 52 oseb 
' * prometnih nesrečah 
' ig ali trije več kot lani, 
^jialna škoda pa je oce-

na milijardo in 200 mi-
^ , starih din.« 

je bilo največ nesreč? 
^^raj tretjina (66?) jih 
0 na cestah celjsite obči-
' ĵer je bilo 157 oseb težje 
ĵ odovanih in 12 mrtvih. 
J je nov dokaz, da je tre-
"jimprej ceste tehnično so-
Jtino opremiti. Največ ne-
j je bilo na magistralni 

^ Slovenske Konjice— 
ftjnsko ter regionalnih Ce-
jjĵ Bogatec, Celje—Zidani 
pjst-Dmovo, Arja vas—Ve-
aije in Šentrupert—Logarska 

dolina.« 
Se je stanje na cestah v 

primerjavi s prejšnjim letom 
bistveno poslabšalo? 

»Sploh ne, če upoštevamo 
dejstva, da letno naraste 
število registriranih motor
nih vozil za 10 odstotkov, da 
se vsako leto veča tujski pro
met in da ob vsem tem na
še ceste ostajajo takšne, kot 
pred leti.« 

Morda še nekaj podatkov 
o strukturi poškodovanih in 
mrtvih? 

»Prevladujejo i>ešci, saj jih 
je kar 15 izgubilo življenje, 
sledijo vozniki koles in koles 
s p>omožnim motorjem 11, 
vozniki osebnih avtomobilov 
11, potniki v vozilih 10, mo-
pedisti 3 ter p>o en trakto
rist in voznik tovornega avto
mobila. Vzroki za nesreče s 
smrtnim izzidom so nepravil
no obnašanje pešcev v pro
metu, vožnja in hoja pod 
vplivom alkohola, neprimer
na hitrost vožnje, nepravilno 
prehitevanje, neupoštevanje 
prednosti in seveda še drugi 

vzroki, ki pa so z naštetimi 
v manjšini. Na območju UJV 
Celje je še vedno osnovni 
problem vzdrževanja varnosti 
cestnega prometa v tem, da 
je skoraj na vseh dvopasov-
nih cestah med motorizira
nimi vozili izredno močan 
promet pešcev, kolesarjev, 
koles s pomožnim motorjem 
in traktorjev, ker nimajo 
ustreznih prorhetnih površin. 
Take prometne razmere, ki 
so predmet razprav že ne
kaj let, povzročajo iz leta 
v leto težje posledice! Posle
dice so v tem, da je v pre
teklem letu izgubilo življenje 
48 pešcev ali 31 odstotkov in 
voznikov koles oz. koles s 
pK>možntm motorjem 29 ali 
20 odstotkov od skupnega 
števila smrtnih primerov. Po
dobno sorazmerje je tudi le
tos, saj je od skupnega števi
la smrtno poškodovanih oseb 
kar 15 (31 odstotkov) pešcev 
in 11 (23 odstotkov) voznikov 
koles in koles s pomožnim 
motorjem. Drug problem ob
jektivnega značaja je odprava 
karambolnih mest, ki jih je 

samo na magistralnih in re
gionalnih cestah 47. Tretje: 
tehnično urejanje prometa v 
naseljenih krajih oz. na lo
kalnih cestah je še vedno 
prepuščeno nepristojnim orga
nom, ker pri občinah še ni
so ustanovljeni organi za teh
nično urejevanje prometa, 
kot to določa zakon o jav
nih cestah, čeprav je več kot 
60 odstotkov nesreč prav v 
naseljenih krajih. Četrto pa 
je vzgoja občanov, ki jo je 
treba še bolj razviti od šol 
in raznih društev dalje.« 

Koliko je bilo letos pobe
gov po storje^iih nesrečah? 

»Ukvarjah smo se z 42-pri-
meri, kar je veliko, vendar 
smo jih izsledili že 38. To
rej se ne splača pobegniti, 
kajti s pobegom si nakoplješ 
še večje težave.« 

Tako inšpektor Franc Sa-
lobir. Dodajmo samo to, da 
cesta ni dirkališče in da se 
cesta ne bo prilagajala upo
rabnikom, ampak se ji mo
ra najbolj prilagajati človek 
sam. TONE VRABL 

TURIZEM 

L o v s k a k o č a n a R o b n i k o v ! p l a n i n i 

v nedeljo, 7. julija so na Robrukovi planini nad 
Ljubnim odprli lovsko kočo ljubenske lovske družine. 

Nova pridobitev je več kot samo koča, saj je tudi 
prostorna in lepo Izdelana. Lovišča zajemajo Robniko-
vo planino, Komno in predel na jugozahodu do lovišča 
družine iz Luč. 

Del Robnikove planine (Sv. Prunož) je rekreacijsko 
izredno zanimiv, saj je razen razgleda vabljiv tudi za
radi gozdnih sadežev. 

Jože Miklavc 
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lAVNATEUI 
T petek je bilo v dvorani 
szirske Občinske skupšči-
(zasedanje vseh treh skup
inskih zborov. Delegati so 
radivo že predhodno temelji-
3 preštudirali, tako da so 
E lahko res dobro vključeva
li razprave. Na prvi seji je 
la imenovnih deset pred-
BTnikov izvršnega sveta SO 
toje. Na zasedanju v pe
si pa so predstavniki kme-
icT predlagali, naj bi bil 
taisti član izvršnega sveta 
Eet. Uvedli so postopek za 
iandidiranje in že na enem iz-
^ prihodnjih zasedanj bb-

izvedeli, kdo bo enajsti 
Za enajstega člana so 

predlagali tudi nekoga iz 
''st obrtnikov, vendar je 
^koT bolj utemeljeno, 
* bo to kmet. 

seji je bil sklep, da tu-
f" mozirska občina pristopi 
• družbenemu dogovoru o 
*^vanju in izvajanju šti-
'^jske oblike v SRS. Ko-
^•ja za volitve tn imeno-

je predlagala skupšči

ni občine, da imenuje za rav
natelje osnovnih šol v Mozir
ju Antona VENEKA, v Ljub
nem Jožeta PRISLANA, v Lu-
čah Franca VUGO in v Gor
njem gradu Rudija KOZO-
VINCA. Skupščina občine je 
imenovala tudi iniciativni od
bor za formiranje samouprav
ne interesne skupnosti goz
darstva ter iniciativni odbor 
za ustanovitev samoupravne 
interesne skupnosti socialne
ga skrbstva. Na zasedanju so 
imenovaU tudi komisije skup
ščine občine. To so komisija 
za statut in družbenopolitični 
sistem, komisija za. družbeno 
nadzorstvo, za vloge in pri
tožbe, borce, občinsko nagra
do in komisijo za ugotavlja
nje izvora premoženja. Ime
novan je bil tudi izdajateljski 
svet Savinjskih novic. 

Precej so govorili tudi o 
tem, če naj v bodoče še na
prej vsak delegat prejema 
svoje gradivo, ah pa naj bi 
jih vsaka delegacija dobila 
le toUko, kot ima delegatskih 
mest v skupščini. 

PLANINA 

Odbor za pripravo osred
nje proslave Kozjanskega v 
okviru občinskega praznika 
občine Šentjur pri Celju, je 
v torek na osnovni šoli Koz
janskega odreda Planina pri 
Sevnici seznanil predstavni
ke javnih mformativnih 
sredstev s prireditvami in 
vsebino osrednje proslave, 
ki bo 18. avgusta na Plani
ni pri Sevnici. 

Z raznimi svečanostmi so 
v šentjurjski občini že pri
čeli. Tako so 7. julija odkrili 
spominsko ploščo revolucio
narju Zuraju, v soboto pa 
bo odkritje spominske 
plošče Slavku Doberšku, pri 
katerem so se v letih 1941 in 
1942 zbirali aktivisti kozjan
skega območja. V naslednjih 
dneh bodo odkrili še spo
minsko ploščo na osnovni 
šoli na Planini. 

17. avgusta bedo v Šentvi
du odkrili spominsko ploščo 
Mirku Kovaču, pri katerem 
je bila partizanska javka. 

Osrednja proslava pa bo, 
kot smo že omenili, 18. av

gusta na Planini. Ob deveti 
uri dopoldne bo svečana se
ja delegatov šentjurske ob
čine, na kateri bodo pregle
dali gospodarske dosežke te 
občine :n nakazali razvojne 
možnosti tega območja. Na 
seji bodo verificirali tudi le
tošnje občinske nagrade. 

Ob deseti uri bo pred šo
lo zbor borcev Kozjanskega 
odreda, nekdanjih aktivistov 
kozjanskega območja, mla
dincev in krajanov, ki bodo 
prisostvovali programu cen
tralne proslave. Zbranim bo 
spregovoril tudi predsednik 
predsedstva SRS Sergej 
Kraigher. 

Poleg kulturnih prireditev 
pa bodo na Planini odprli 
še novo asfaltno igrišče 
pred šolo. Sredstva za to 
sta prispevala TTKS m TIS . 
Z asfaltno preobleko bedo 
povezali cesto, ki p>ovezuje 
Planino in Šentvid, v Šentvi
du pa bodo poleg tega ure
dili tudi cestno rasvetljavo. 

JANEZ VEDENIK 

VLADO 
FLIS 

Ko praznujemo 80. ob-
^^nico EMA Celje, je 

da vam predstavimo 

njenega dolgoletnega de
lavca Vlada Flisa. V tch 
varni dela najdlje od vseh, 
in sicer 36 let. 

Dober, prijazen možakar 
je to. Rojen je bil v Ce
lju leta 1914. Očeta ni ni
koli poznal, padel je v I. 
svetovni vojni. Sama, do
bra mati je živela in dela
la zanj in za sestro. 

Ko je končal osnovno 
šolo, se je šel učit za kle
parja. Pri mojstru, kjer 
se je izučil, je nato delal 
štiri leta in pol, leta 1938 
pa je odšel v EMO, kjer 
dela še danes. 

»Takrat je bilo težko do
biti delo,« pravi. »K sreči 
sem ga dobil. Delali smo 
od osme do dvanajste ure, 
in nato še popoldan od 
13. do 17. ure. Seveda smo 
delali tudi nadure, največ
krat v zgodnjih jutranjih 
urah. V celotnem podjet
ju nas je takrat delalo 
okoli 2000. Torej, kar pre
cej.« 

Sam je najprej delal v 
skladišču do leta 1940, se 

pravi 2 leti, nato pa je 
dobil mesto v kleparskem 
oddelku. 

»Ko se je začela vojna, 
je bilo grozno. Nemci so 
nas preganjali, veliko smo 
delali za njih, predvsem 
jedilne posode. Večkrat 
sem šel s strahom v služ
bo, kajti neprestano so 
nas preganjali, iskali so 
tudi propagandni material 
m tobak.« 

Svoboda jih je rešila 
vsega hudega, ponovno so 
lahko zadihali. Vojaške 
stvari so prenehali izde
lovati, posvetili so se iz
delovanju radiatorjev, ko
palnih kadi in posod. Do
bili so tudi več novih de
lavcev, tako da je delo hi
tro steklo. 

Leta 1944 je začel 
opravljati delo stavbnega 
kleparja, pred štirimi leti 
pa so ga izvolili za vo(}jo 
tega oddelka. 

»Ce bi primerjal, kaj vse 
se je zgodilo v vseh teh 

letih, odkar delam v tem 
podjetju, lahko samo na
števam. Povem naj le to, 
da smo dobili veliko no
vih, odličnih strojev, ka
kor tudi nove delovne pro
store, ki smo jih že nujno 
potrebovali.K 

S težkim srcem mi je 
na koncu zaupal, da se le
tos poslavlja od podjetja, 
pojde v zasluženi pokoj. 

»Hudo mi bo,« pravi, 
»rad sem opravljal svoje 
delo, toda staram se. Vsa
kega dela je enkrat ko
nec« 

Tako je povedal o sebi 
Vlado Flis, dolgoletni de
lavec tovarne EMO. 

Zaželimo mu, da bi dol
go in v miru uižval svoj 
pokoj, ki si ga je s svojo 
priazdevnostjo in prid
nostjo pri delu resnično 
zaslužil. 

....^.^^ ^ DARJA GLANCNIK 

O B R A Z I 

ČAS KUMARIC - NE 
PREVEČ KISLIH 

Smo sredi sezone letruh dopustov. Letos so se cene 
uslugam v turizmu precej povečale v primerjavi z lan
skimi, ponekod celo za 20 odstotkov. Toda Celjani se še 
vedno radi vozijo na izlete privatno ali kolektivno, kajti 
pri podružnici Kompasa in Izletnika v Celju so skoraj 
vsa mesta zasedena. Jatovi m Kompasovi paketi so sko
raj razprodani kot tudi aranžmaji pri Atlasu. Pri Metnilku 
se lahko pohvalijo, da je povpraševanje vedno večje, še 
vedno pa sprejemajo prijave za letovanje na morju. 

Kaže, da morajo biti žepi dopustnikov kar precej pol
ni. Ko se namreč človek vsede v restavracijo na morski 
obali, da bi se malo odpočil, mora kar precej globoko 
seči v žep. Tisti, ki gredo na morje s šotorom ali priko
lico, so malo na boljšem, če si kuhajo sami, saj so cene 
živilskim proizvodom podobne kot pri nas. V restavraci
jah in hotelih pa cene ob sezoni zmeraj precej poskočijo. 

In kako je kaj s sindikalnimi domova? Sindikalna 
domovi, ki jih ima večina podjetij v Celju in okolici, so 
zasedeni. Toda, ker morajo ljudje letovati vsako leto 
v istem kraju, niso povsem zadovoljni. Radi bi pog3edaill 
malo tudi ostalo jadransko obalo in otoke. Zato sindikalni 
svet v Celju že razmišlja o gradnji počitniških domov. Na
men imajo odkupiti zemljišča od Jadranskem morju, ka
mor bi imeli možnost iti na dopust vsi delavci vtseh to
varn v Celju. Upajmo, da bodo uspeli s tem dati delavcem 
več, zlasti manjšim kolektivom. 

Dosti je občanov, ki imajo vikende na morju. Na ra
čun lepih privatnih vikendov pa lastniki zaslužiijo precej. 
Za vikendice morajo gosti plačevati včasih več kot v ho
telu A kategorije. Torej ti zasluiikarji niso kar tako! 

Mira PLAHUTNIK 

V BAZENIH.,. 
Smo sredi julija. Dnevi pK>čitnic bežijo z neverjetno 

naglico. Mnogi jih preživljajo ob morju, drugi v pianinah 
. . . pa na deže l i . . . Da, tudi v domačih kopalnih baczenih 
seveda, če je dovolj toplo. 

V Šentjurju so letos zaradi slabega vremena odprli 
bazen šele 5. julija. Zdaj je odprt vsak dan, če je toplo 
vreme, od 9. do 18. ure. Temi>eratura vode je okoh 26 
st<>pirnj pa tudi več. 

Tudi letos je šentjurska osnovna soda nameravala or
ganizirati plavalni tečaj i>a je odpadel, ker so baaen od
prli prepozno. 

Na bazenu je vsak dan okoli 200 kopalcev. Vstop
nina je 2 din za otroke do 14. let, 2,5 din za mlade med 
14. in 18. leitom in 3 din za odrasle. Na voljo so tudi me
sečne ali sezonske karte. Pri bazenu pa je tudi bife. 

V Rimskih Toplicah so basen odprli prvega maja. Od 
takrat dalje ima vsak dan veliko obiskovalcev. Vstopnina 
je od 5 do 10 dinarjev. 

Izredno živahno je tudi na celjskem batzenu. Vstopni
na je od 2 do 6 dm. Hotel Mene i)a ima odprt tudi svoj 
bife. 

V Preboldu so začeli kopalno sezono že na začetku 
jtmija. Vstopnina je od 2 do 4 din. Pri bajzenu je tudi bife 
z restavracijo. 

Tudi velenjski bazen ima polno obiskovalcev. Vstop
nina je od 3 do 6 din, temperatura vode pa 23 stopinj in 
več. 

Izredno mikaven za hladnejše dni pa tudi sicer je ba
zen v Šoštanju, ki je polnjen z ogrevano vodo. Zato ni 
naključje, če ima vedno precej obiskovalcev. 

Lenka Vrabič, Darja Glančnik 

ČEBELARSKI PRAZNIK 
Turistično društvo Gorn.ji grad bo priredilo v soboto, 20. In t 

nedeljo, 21. julija tradicionalni čebelarski praznik. Tako je sobotni 
program rezerviran za družabni del, ki se bo začel ob sedmih zve
čer. V nedeljo dopoidne bo najprej rokometno tekmovanje, popol
dne ob treh se bo začela glavna prireditev s predavan.jem dr. Jožeta 
Kibarja o čebelarstvu. Zvečer pa se bodo t tekmovanju pomeriU 
plesni pari. 
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KRAJEVNA SKUPNOST ŠOŠTANJ 

Prva poročila v tisku ui 
radiu so bila skopa: odstopil 
je predsednik Krajevne sku
pnosti Šoštanj Ivan Gošnik, 
ki je odstop motiviral s tem, 
»da je preobremenjen v 
službi in pri gradnji svoje 
hiše ter da svoje funkcije ni 
mogel uspešno opravljati, 
ker pri občinskih organih ni 
bilo razumevanja in soglas
nosti.« 

Takoj zatem so v Šoštanju 
sklicali razširjeno sejo druž
beno - političnih organizacij 
kraja, kjer so analizirali na
stali dogodek. Do odstopa 
predsednika krajevne skup
nosti (uspešno jo je vodil 
šest let!) je prišlo v glavnem 
zaradi razreza delitev sred
stev za delovanje posamez
nih krajevnih skupnosti, ki 
so ga opravile ustrezne služ
be na velenjski občini. Po 
tem razrezu naj bi Šoštanj 
dobil 65 starih milijonov din, 
kljub temu da jih je s pri-
si>evkom za mestno zemlji
šče zbral 370! Torej so jim 
za njihove potrebe (te pa 
niso majhne: gradnja kultur
nega doma, ceste, mostovi 
in druga komunalna dela) 
odmerili samo eno šestino 
zbranih sredstev. Pomemben 
je tudi podatek, da so vse 
ostale krajevne skupnosti v 
velenjski občini dobile več 
sredstev kot lani, samo šo-
štanjska manj kot prejšnje 
leto. In ker je predsednik 
v glavnem skrbel za izvaja
nje in financiranje komunal
nih objektov, je ob tem raz
rezu uvidel, da zastavljenega 
dela ne bo mogel izpeljati 
in se je odločil za odstop. 

Možje, ki so sedeli na se
stanku in poskušali situacijo 
rešiti, so trezno in preudar

no razpravljali o nastali si
tuaciji in je niso želeli še 
poslabšeTOti ali napenjati 
medsebojnih odnosov. Gre 
za to, kdo ima zdaj prav: 
aU gradiva, ki smo jih spre
jeli po kongresih in v novi 
ustavi in kjer je jasno zapi
sana vloga krajevnih skupn(3-
sti kot osnovnih celic naše
ga družbenega življenja ali 
kdo drug, ki želi delo in ra
zvoj krajevnih skupnosti kr
niti Sredstva, ki se zberejo 
v krajevnih skupnostih, se 
FK> posebnem ključu preta
kajo tudi v druge krajevne 
skupnosti, vendar večji del 
(vsaj polovica!) pa bi le mo
rala ostati tam, kjer je bila 
zbrana. Predsednik Občinske 

konference * SZDL Martin 
Primožič je povedal, da če 
smatramo krajevno skupnost 
kot skupnost občanov, da ra
zrešujejo problematiko svo
jega področja, potem jim mo-
ranjo to povedati, drugače pa 
jim reči, do kod naj delajo 
in od kod naprej bodo dela
li drugi. Sveti krajevnih sku
pnosti bi morali že prej do
biti predlog razreza, o njem 
razpravljati in dati pripom
be in zato se zdaj tudi kra
jevna skupnost Šoštanj ne 
strinja z dobljenimi sred
stvi, kajti razmerje med 
zbranimi in dobljenimi ni 
ustrezno. Nemogoče je spre
jemati neke razdelilnike, če 
se to predhodno ne obravna
va na svetih krajevnih sku
pnosti in da se ne spoštuje 
javnost odločitev. 

» č e smo že javno obravna
vali družbeni plan do leta 
1980, je treba tako obravna
vati tudi dokumente — od 
skupščinskih do krajevnih 
skupnosti in več o tem pK)-
vedati občanom. Gre za na
tančnejše in vestne j še in
formiranje občanov, da ne 
bo prihajalo do zavajanj in 
slabe volje.« 

Tako so sklenili, da se ne 
strinjajo z razdelilnikom in 
če ta ne bo popravljen, bo
do celotno zadevo .predali 
javnemu pravobranilstvu. 
Sklenili so tudi, da bo do 
zbora občanov vodil svet 
krajevne skupnosti dosedanji 
podpredsednik Miloš Vovk 
(na sliki). 

Na sestanku iso še poveda
li, da nočejo biti lokalisti, 
ampak da so za realnost in 
objektivnost, kajti tudi Šo
štanj mora živeti. 

TONE VRABL 

Miloš Vovk 

NAGRADNA KRIŽANKA 
Med raševalce s pravilnimi rešiitvami nagradne križanke bo 
žreb razdetldl nagrade v skupni vrednosti 350 dinarjev: 

l.nafirrada: 100 din 

2.—6. nagrada: p>o 50 din 

Izrezek z vpisano rešitvijo pošljite na naslov: Uredništvo 
NOVEGA TEDNIKA, 63000 Celje, Gregorčičeva 5. Na pisem
ski ovitek oz. dopisnico napišite LAŽJA NAGRADNA KRI
ŽANKA. Pri žrebanju bomo upoštevali vse rešitve, ki bodo 
v uredništvu do četrtka, 25. julija. 

Vodoravno: 1. bajtar, kočar, 
7. izdelovalnica sodov, 8. 
ozek kos blaga, 9. predp>ona 
v tujkah (pri-, do-), 10. me
sto ob bregovih Tibere, 11. 
strastno poželenje, 12. dve 
črki iz besede ŠOTA, 13. pri
padnik Ilirov, 14. zarebemi-
ca pri teletini, svinjini ali ov-
četini, 16. vrsta risalnega F>e-
resa, 18. borišče boksarjev, 
20. oziraini zaimek, 21. arab

ski žrebec, 22. glavno mesto 
Jordanije (iz istih črk kot 
M A N A ) , 24. plamenica, 26. 
občutek potrebe za sprejema
nje hrane, glad, 29. italijan
ska denarna enota, 30. vez-
nik, 31. del voza, 32. nordijski 
izraz za smuči, 33. avtomobil
ska oznaka Karlovca, 34. vo
dilo, geslo (iz istih črk kot 
TOMO), 35. kopališče pri 
Kopru, 37. samec pri lisici. 

Navpično: 1. večja lesena 
Ix>soda, iz katere je in pije 
živina, 2. redkejše moško 
ime, 3. tibetansko govedo (če 
bereš nazaj dobiš vprašal-
nico), 4. glava in rep besede 
2IR, 5. nauk ali teorija o 
analizi, 6. priprava za ugotav
ljanje lege, oddaljenosti in 
števila letal, ladij in drugih 
predmetov, 7. fižolova ovojni
ca, 11. odtisi stopinj divjadi 
v mehkih Meh ali snegu, 13. 
ženska, ki dela nezakonito, 
skrito pred oblastjo, 15. bo
deč rastlinski izrastek, 17. mo
ški potomec, 18. otok v Kvar
nem, nedaleč od obale pod 
Velebitom, 19. prebivalci Ita
lije, 23. eno od imen kitajske
ga voditelja, 25. četverokot-
nik, kvadrat (anagram bese
de R E K A ) , 27. tiktakanje, 28. 
negativno naelektren snovni 
deleq (3. črka je I ) , 29. po
slovni prostor za gostilno, 
trgovino ali obrt, 32. pritok 
Save pri Medvodah, 34. po
mladni mesec, 36. kratica za 
»konjsko silo«. 

Savinja zmagala 
v C:elju so bile v organi

zaciji delovne organizacije 
N I V O I X . letne športne igre 
vodnih sisupnosti Slovenije. 
Celjska vodna skupnost je 
tokrat nastopila pod imenom 
Savinja in je iz teh iger iz
šla kot zmagovalec. Iger se 
je udeležilo nad 300 športni
kov in športnic iz vseh vod
nih skupnosti Slovenije. 

Rezultati in ekipni vrstni 
red: 

B A L I N A N J E — 1. Gorenj
ska, 5. Savinja 

N . \ M I Z N I T E N I S — 1. Pri
morska, 3. Savinja 

P L A V A N J E — 1. Savinja 
O D B O J K A — 1. Savinja, 

' M A L I N O G O M E T — 1. Sa
vinja, 

K E G L J A N J E — 1. Savinja, 
S A H — 1. Dolenjjika, 5. Sa

vinja, 
S T R E L J A N J E — 1. Savinja. 
P O S A . M E Z N I K I : 
PI . . . \VANJE — moški: do 

25 let — 1. Podpečan ( S a v . ) , 
od 25 — 35 let — 2. Cvahte, 
3. Planteu, nad 35 let — 1. 
Rožič Niko , 5. Leban. Žen
ske — do 25 let — 1. Lesko-
šek, 2. Cretnik, 3. Juvan (vse 
Sav inja ) , nad 35 let — 1. Ce
lja ( S a v . ) . 

K E G L J A N J E : mo.ški — 2. 
Marinček, 5. Romih ( S a v . ) ; 
ženske — 1. Rakita ( S a v . ) . 

S T R E U A N J E : moški — 1. 
Novak ( S a v . ) ; ženske — 1. 
Kuzmin ( S a v . ) . 

O kvaliteti športnikov vo
darjev Savinje pričajo tudi 
srečanja v športnih igrah. Ta
ko na pr . Celjani niso izgu
bili nobenega seta v odbojki 
ter so vse svoje na.sprotnike 
premagali z 2:0, v kegljanju 
so naslov ekipnega prvaka 
Osvojili kar s 30. kcglji pred
nosti pred Primorsko, v pla
vanju so osvojili naslov ekip
nega prvaka s .šestimi minu
tami in t r e m i desetinkami se
kunde prednosti pred Dravo-
M u r o in v malem nogometu, 
bili so sicer tesno premagali 
v finalu Sočo z 2:1. Tudi v 
streljanju je bila premoč C:e-
Ijanov več kot očitna. V ge
neralni uvrstitvi je bil vrstni 
red naslednji: 1. Savinja fi7, 
2. Drava-Mura .59. 3. Primor
ska 55. 4. Gorenjska 49. 5. 
Dolenjska 34. 6 Ljubljanica-
Sava 26, 7 . - 8 . Z V G Ljubl jana 
in Soča po 23 točk. 

Organizacija tekmovan.ja .)e 
bi la vzorna. .*>portniki — de-
lavri iz vodnih skupnosti Slo
venije so dvodnevno bivanje 
na celjskih športnih terenih 
Izkoristili tudi za medsebojno 
utrjevanje tovariških stikov. 

K . J U G 

PODRUŽNICA CELJE ' 

se pridružuje s čestitko za praznik 
ceJjske občine 2 0 . julij in dan vstaje 
slovenskega naroda 2 2 . julij z željo, 
da bi v nadaljnji krepitvi samoupravnih 
odnosov dosegli še vidnejše uspehe. 

PODRUŽNICA CELJE 
se priporoča z naslednjimi uslugami:^ 
sprejema navadne hranilne vloge \ 
na vpogled | 
• ^ •\ 

sprejema vezane hranilne vloge [ 
na odpovedni rok . 
sklepa varčevalno-posojilne dogovorej 
za nakup, graditev, dograditev, I 
obnovo stanovanj ali stanovanjskih hiši 

daje razna posojila občanom j 
vodi žiro račune občanov ! 

opravlja izplačila osebnih dohodkov In; 
pokojnin na hranilne knjižice ali tekoče! 
račune \ 

odpira zasebne devizne račune 
In devizne hranilne knjižice \ 

opravlja devizna nakazila za lastnike \ 
deviznih računov ali deviznih \ 
hranilnih knjižic • 

, .i 

daje dinarska posojila na podlagi 
namenskega varčevanja, vezave ali 
prodaje konvertibilne valute ] 
odkupuje tujo valuto, čeke in kreditna; 
pisma 1 

dinarske in devizne hranilne vloge teri 
sredstva na tekočih računih obrestuje; 
po najvišjih obrestnih merah j 

Zahtevajte podrobnejša pojasnila 
o naših bančnih storitvah pri najbližji 
enoti 



fioV(*m amaterskem filmu 

Gimnazijka 
Ry prejšnji številki smo 

li o snemanju novega 
(<"^Kega srednjeinetraž-
J""*' filma »Gimnazijka« v 
'**ijn po scenariju Stanka 
1^ ]ci se je lotil tega de-
1^' literarni predlogi pi-
^Ija Antona Ingoliča. 
%ipx zasleduje kulturna 
Ljevanja v Celju, ne mo-

f ^ r e t i naporov in uspe-
*^filmskih amat-erjev, ki 
% svojim dosedanjim de-
' pokazali nemalo znanja, 
J^vsem pa volje in zagna-
J!̂  do resnega umetniške-

dela. Sad tega delovanja 
' film »Na kmetih« po ro-
.̂ju Ivana Potrča in film 

FRIŽ na gori« po znanem 
^].arjevem literarnem de-
^v,a filma je režiraJ Stan-

Jost, sicer inspicient v 
jjjenskem ljudskem gleda-
jjji v Celju. Njegova reži-
, nam je doslej povedala 

Mnogo za pravza-
^ kratko obdobje resnej

šega delovanja celjskih film
skih amaterjev, ki so zdru
ženi pod streho Fctokinoklu-
ba Ljudske tehnike tovarne 
EMO v Celju. Nedvomno je 
naredila vtis o retincm delu. 
To pa je lahko žo mnogo, 
saj je filmski je/ik vedno 
zahteval poleg volje in talen
ta tudi znanje. V.'-ek;>kor mo
ramo upoštevati tudi razme
re, v katerih mladi filmarji 
delajo. Ne bi mogli reči, da 
so povsem brez denarja. To
da če denar nima tradicije 
v neki sferi, je potem tudi 
ob občasnih denarnih injek
cijah težko govoriti o njego
vem polnem in dolgoročnej
šem učinku. Sicer pa ni nič 
novega, če povemo, ca so 
vse filme doslej snemali vsi 
igralci, poklicni in amaterji, 
brez honorarjev in da so 
dejanske stroške predstavlja
li samo materialni izdi.tki 
tehnične narave in filmsko 
gradivo. 

Ce .se torej zazremo ob 
dosedanji bilanci v prihod
nost, v nastajanje Ingolič-Jo-
stove »Gimnazijke«, si lahko 
cbetamo dober film. Kaj 
pravi režiser Stanko Jost? 

»Ob Gimnazijki nimam kaj 
posebnega reči. Amaterski 
film je nova ljudska umet
nost. V precejšnji meri je 
od družbe odvisno, ali mu 
bo pot, po kateri bo hodil, 
posuta z rožami, ali pa bo 
na njej veliko trnja. Prav 
gotovo bo več trnja. Toda 
časa nihče ne ustavi. Pastir
jev, ki bi na paši urezali pd-
ščal in nanjo zaigrali, ni več. 
Preprostih ljudskih pesnikov 
je vse manj. Na njihovo me
sto so stopili filmarji. Na
stajajo drobne pesmice in 
včasih pravi romani. Z maj
hno filmsko kamero bi radi 
do človeka. Največja je laž, 
ki pravi, da so danes ljudje 
prazni. Ali ni brez parol, o 
delavcu in njegovih pravi

cah, nekaj lepega, ko ustvar
jajo film ljudje iz ljubezni, 
brez koristoljubja — od 
kmetov in delavcev do pro
fesionalnih igralcev. In za
kaj Ingoličeva Gimnazijka? 
Ko sem pred leti prvič pre
bral roman, sem bil istega 
mnenja kot danes. To ni no
bena velika literatura, a je 
tako današnja in privlačna 
in podobna resničnemu živ
ljenju, da mi je zelo blizu. 
In zakaj toliko zapisanih in 
izgovorjenih besed o večni 
krizi za sodobnimi temami 
v slovenskem filmu. Ko so 
prijatelji izvedeli za to, da 
bom snemal Gimnazijko (so 
rekli: to ni več aktualna te
ma. Zdaj rodijo dekleta že 
v osnovni šoli. Res je. Toda 
nikoli nisem hotel obravna
vati le površno nekega m.o-
ralno-družbenega ekscesa, ki 
ga je naša malomeščanska 
miselnost tolerirala. Zame je 
neskončno privlačno in po
membno dejstvo, da je osem-
najstletno dekle ob prvem 
življenjskem udarcu dozore
lo. Trenutek spoznanja, ki 
se odpre kot cvet pred mla
dim človekom, je zame naj
bolj vznemirljiv trenutek 
življenja. To ni le trenutek, 

to je zgodovinsko dejanje, 
ki za sabo poraja stvaii, 
se imenujejo zrel kulturni 
človek, sočlovek.« 

To je le nekaj misli reži
serja Stanka Josta, ki jih je 
zapisal v predgovor svoji 
snemalni knjigi. Necelovit bi 
bil ta zapis o novem amater
skem filmu, če ne bi že vna
prej priznali animatorskega 
deleža vseh, ki so se lotili 
tega filma. Animatorskega 
zaradi tega, ker jim je us
pelo pripraviti blizu sto lju
di, da so stopili pred ali za 
kamero in tako ali drugače 
pomagali ustvariti ta film, 
ki je iskren poskus približe
vanja človeku ;n vzbujanja 
kritičnosti v njem. Da se 
tudi zamisli ob svojem last
nem položaju v družbi, sre
di katere živi in dela in ki 
jo tudi sam soustvarja. 

Kaj bi zapisal o snema
nju, kjer sem bil tudi sam 
nemalo časa prisoten samo 
zaradi tega, da doživim tisto 
enkratno ozra^čje ljubitelj
skega, a resnega, domala že 
profesionalnega film.skega 
dela. Snemanja od jutra do 
večera, včasih tudi čez pol
noč. Ob trdem delu pod sve
tilkami z veliko vročino, da 

ti pot prikaplja po nosu m 
po hrbtu. Pa svetloba, sne
malec, režiser, želje, ukazi, 
zakonitosti, sekvence, kadri, 
luč, luč in spet luč, kakšna 
kavica vmes, morda kdaj 
kaj močnejšega, na hrano ni 
misliti, tajnica, snemalna 
knjiga, rakurz, plan 1, 2, 3, 
statična kamera, de+ajl, 
švenk, specialni trik, kader, 
sekundaža, total, človek v 
kadru. Da, človek v kadru, 
v kameri snemalca Sandija 
Videnška, v misli režiserja 
Stanka Josta. Vsi, prav vsi: 
mlada »gimnazijka« Andreja 
Konjedič, njen filmski oče 
Pavle Jeršin, mama NadaBo-
žičeva, čmolasi izganjalec je-
čarja Matjaž Arsenjuk, pa 
iBonit Alujevič, tovarišica Le-
nasijeva, ki je odstopila sta
novanje. Pa tajnica Sava Su-
botič, fotografi, električar, 
asistent kamere, gimnazijski 
razred, razumevajoči ljudje, 
kulturna skupnost, družbe
na skupnost. Mi vsi. V no
vembru bo ta bai-vni sloven
ski film zmontiran in go- -
tov. Menda bo trajal eno 
uro. Pridite gledat! 

Besedilo tn sliki: 
DRACrO MEDVED 

Pavle Jeršin, dramski igralec SLG Celje, v vlogi očeta »gimnazijke« Jelke, ki jo igra Andreja 
Konjedič. 

Jntmalec Sandi Videnšek in režiser Stanko Jošt. Oba v elementu, v drži, ki jo filmski 
Walci sicer redkokdaj lahko vidijo. 

Manj osipa 
Tudi v vseh občinah celjskega območja so komisije 

za idejna vprašanja pri komitejih občinskih konferenc 
ZK ocenile ureničevanje stališč ZK o idejni usmerje-
i>osti vzgoje m izobraževanja. Izvršni komite CK ZKS 
je 2ahteval, da morajo v vseh občinah kritično pregleda
ti v koliki meri v šolah uveljavljajo sklepe CK ZK in 
skupščinske resolucije o idejni umerjenosti vzgojno-
izobraževalnega dela, o socialistični angažirani šoli. 
Kaj kaže analiza celjskega območja? 

Posebna delovna skupina medobčinskega ZKS Celje 
J« za medobčmsko partijsko komisijo za idejna vpra-
^ j a prosvete, znanosti in kulture pripravila povzetek 
'^roma sintezo ugotovitev iz občin. Ocena navaja, da 

v šolah bolj trudijKD za socialistično angažirano šolo. 
•̂ a določen način se to vidi v načrtnejšem idejnopKDli-
•••Snem usposabljanju komunistov-prosvetnih delavcev. 
Izboljšali so kadrovsko zasedbo v šolah. Navzlic še 
î edno neugodnemu materialnemu položaju vzgoje in 
'•̂ 'Jbraževanja ter prepočasni modernizaciji učnovzgoj-
êga procesa, stalno upada osip. Leta 1970/71 je znašal 
.̂8 odst., leta 1971/72 31,9 odst. in lani 27,5 odst. Ti 

Podatki niso za vnemar tudi zavoljo tega, ker dosegajo 
'̂ fekoliko boljše učne rezultate tudi v srednjih šolah. 

2a vsebinski del analize o razmerah v šoli pa je 
vetidapig značilno, da je v ZK še vedno premalo čla-
^ov prosvetnih delavcev. Na območju jih je iz pro-
^̂ ete v ZK približno ena tretjina, žal ta ocena ne 
^̂ 'ja le za učitelje. Odločno preskromno je sprejema-

v ZK tudi iz dijaških vrst. V oceni je omenjeno, 
^ so v šolstvu še vedno hudo pereči nekateri problemi 
~~ pomanjkanje razrednih učiteljev, pomanjkljiva me-
/^ično didaktična in idejnopolitična usposobljenost 
citeljev, neusklajenost v vzgojnih vplivih in podobno. 

to da vpliva lia prepočasno doiseganje najboljših 
^'-iltatov v kakovosti učnovzgojnega procesa. 
.^Medobčinska partijska komisija, ki je obravnavala 

Pi"'pravljeno oceno, je predlagala, da celotno razgrnje-
2̂  problematiko jeseni obravnava medobčinski svet 
Ĵ S Celje, še prej bi bilo izvesti take politične ocene 
cip'̂ !'!̂ ĵ pedagoških kolektivov. Idejnopolitično diferen-
1 ^ ' j e moč doseči le ob konkretnih pregledih — 

iko -učitelj vnaša v učno vsebino tudi naš trenutek, 
nadvse jasno ustavno in partijsko usmeritev z 
težavami in uspehi. 

J. V. 

Likovni salon 

Novosti 
Likovni salon v Celju so 

ustanovni pred 12 leti. Bilan
ca opravi j enga dela ni skro
mna — okrog 130 razstav s 
skoraj 2000 razstavljenimi li
kovnimi deli in s približno 
150.000 obiskovalci. Popreč
no 1500 na razstavo, kar do
kazuje, da je Likovni salon 
del osnovnega poslanstva — 
širjenje likovne kulture — 
dobro opravil. 

Vendar pa je "čas poleg us
pehov nakopičil pi-obleme 
pred zainteresirane družbene 
organizme Celja in območja 
postavlja nekaj odločilnih 
vprašanj o razvoju in pro
gramski usmeritvi Likovne
ga salona. O tem so, med 
drugim, govorili na torkovi 
seji komisije za idejna vprar 
sanja prosvete, Kulture in 
znanosti pri medobčinskem 
svetu ZKS Celje. 

Stane Perčič, vodja Likov
nega salona, je komisijo se
znanil o programski usmer
jenosti te kulturne ustanove 
v novi likovni sezoni. Povza
memo lahko dve značilnosti: 
Likovni salon želi v prihod
nje predstaviti in izraziti več 
vej likovnega ustvarjanja in 
se bolj povezati z delovnimi 
organizacijami. V prostorih 
Likovnega salona raj bi do
bili poleg slikarjev, grafikov, 
in kiparjev več možnosti za 
umetniški nastop tudi desig-
nerji, fotografi, ?rhitekti, sce
nografi in drugi. V prihodnji 

likovni sezoni bodo organizi
rali 8 razstav v salonu in ne
kaj razstav v delovnih orga
nizacijah. 

Med dolgoročne naloge pa 
so zapisah, da bi radi raz
širili prostore za galerijo. Že
lijo dobiti prostor še za 
manjše razstave. Začeh bo
do bolj sodelovati s sorod
nimi kulturnimi ustanovami 
in šolami. Opozarjajo pa tu
di na težak finančni položaj 
Likovnega salona. 

Medobčinska ideološka ko
misija pod vodstvom Kristi-
ana Hrast el j a je ugodno oce
nila idejno in programsko 
usmerjenost Likovnega salo
na. Podpirajo povezovanje te 
kulturne ustanove in name
ro, da podriižblja kulturno 
politiko in svoje celotno de
lo. Predlagala je, naj orga
nizatorji Likovnega življenja 
na celjskem območju podpi
šejo sporazum o sodelova
nju. Likovni salon naj pri
pravi natančnejši predlog 
dolgoročnega razvoja in v 
njem predvidi finančna sred
stva. O tem bi lahko razprav
ljale in odločale kulturne 
skupnosti na območju in se 
skupaj z delovnimi organi
zacijami odločale za hitrejši 
in kakovosten razvoj Likov
nega salona, ustanove, ki ima 
izredno pomembno mesto v 
likovnem življenju celjskega 
območja. 

Prebold 
in igranje 

Gledališka tradicija Pre
bolda je že zelo stara, saj 
so preboldski igralci na
vduševali že pred vojno. 
Tako so med drugim prav 
v Preboldu prvič uprizo
rili Kreftovo Veliko pun-
tarijo. Tudi po vojni ta 
zrvTst kulturne dejavnosti 
ni zamrla. Predvsem gre 
zasluga neumornemu reži
serju Lojzetu Fritzu, ki 
vsako leto pripravi več 
Iger, s katerimi potem 
Preboldčani nastopajo po 
vseh večjih krajih Savinj
ske doline, pa tudi dru
god. Pred dnevi so pre
boldski gledališčniki pred
stavili krajanom dramo 
Toneta Partljiča Naj poje 
čuk. Režiserju Lojzetu 
Fritzu je uspelo angažirati 
nekaj igralcev, ki so za
res blesteli Predvsem ve
lja omeniti izredno igro 
mladega Janka Pirca v 
vlogi Dominika. Ob tem 
velja omeniti še to, da se 
je Janko Pire kar dvakrat 
tedensko vozil na vaje v 
Prebold iz Ljubljane, kjer 
je v službi. 

Na koncu lahko zapiše-

LOJZE FRITZ 

mo še to, da nastopajo 
preboldski gledališčniki 
povsod pred polnimi dvo
ranami, žaJ pa to ne velja 
za Prebold, kjer se nikoli 
ne zbere več kot sto gle
dalcev, pa Čeprav velja 
praAT Prebold za kulturno 
središče žalske občine. 

Janez Vedenik 



D O G O D K I 
EŠC CELJE: EKONOMCI VRGLI 
ROKAVICO 

Dijaki ekonomskega šolskega centra Celje so dosegli letos 
zavidljive učne rezultate, saj je uspešno končalo šolanje preko 
m »o vseh dijakov. Naju.si>ešnejši so bili dijaki upravno admini
strativne šole, ki Je dala letos prve maturante, in dijaki ekonom
ske šole — turistične smeri. O b tako vzpodbudnih učnih rezultatih 
so na proslavi v Narodnem domu vrgli rokavico vsem celjskim 
srednjim šolam. Pozvali so j ih na tekmovanje v učnem uspehu. 
O b tem lahko zaželimo vsem šolam predvsem to, da bi v učnih 
uspehih posekali sami sebe in letošnjih » 3 " / « , doseženih na eko
nomskem šolskem centru. J. L . 

ŽALEC: PRAKSA IN ZNANOST 
Pred dnevi so predstavniki razLskovalne skupnosti Slovenije — 

Sklad BorLsa Kidriča in poslovne skupnosti za hmeljarstvo pri po
slovnem združenju Styria Celje — Maribor podpisali samoupravni 
sporazum o financiranju raziskovalnega projekta s področja hme
ljarstva. 

Namen sporazuma Je povezati raziskovalno delo in praliso. V 
kmetijstvu so doslej pogrešali prav takšne organizirane oblike po
vezovanja, čeprav nam ne manjka strokovnjakov, ne denarja za 
raziskovalno dejavnost. N i pa bilo ustreznih odmevov v proizvod
nj i . 

Osnovni cilj tega projekta bo razreševanje temeljnih problemov 
proizvodnje in razvoja hmeljarstva. Za prvo fazo raziskav bo re
publiška raziskovalna skupnost prispevala 1 milijon, podpisniki v 
okviru Styrie pa 700 tisoč dinarjev. Tone Tavčar 

BOHINJ: GOZDNA ŠOLA 
v nedeljo so v Bohinju svečano odprli letošnjo taborniško goz

dno šolo. Letošnja otvoritev je imela še posebej slavno obeležje, 
sa j so se zbrali vsi vodilni taborniški delavci, mnogi starejši ta
borniki , ki so že prenehali z aktivnim delom, med njimi tu<U 
petlnosemdesetletni Pavel Kunaver in nekdanji predsednik zveze 
tabornikov Jugoslavije, predsednik skupščine socialistične republike 
Slovenije Sergej Kraigher . Najzaslužnejši taborniki iz Slovenije so 
o b tej priložnosti dobil i slovenska in Jugoslovanska taborniška od
l ikovanja, med njimi s celjskega območja Cilka Lipnik srebrni 
javorjev list z žarki za dolgoletno mentorsko delo. 

Gozdna šola Se je v resnici pričela že v začetku tega meseca, 
ko šo se na seminarju zbrali učitelji mentorji . S celjskega področ
j a so bile na tem seminarju tri učiteljice iz Štor, Kojega in Pod-
srede. Sedaj Je v teku tečaj za načelnike enot, pozneje pa bodo še 
drugi tečaji vse do konca avgusta. Nanje so enote šmarske občine 
prijavile več svojih l judi . • JL 

CELJE: USTANOVITEV SKUPNOSTI 
Pretekli teden Je bila v sejni dvorani Skupnosti zdravstvenega 

varstva in zavarovanja ustanovna skupščina samoupravne interes
ne skupnosti elektrogospodarstva območja Elektro Celje. Zbrani 
delegati iz občin celjskega območja so izvolili verifikacijsko komi
sijo, ki je potrdila delegate, preverila pristonost ter pooblastila 
delegatov. Z a predsednika skupščine Je bil izvoljen ing. Franjo 
Klun iz Velenja. Spregovoril Je tudi direktor Elektro Celje, Boris 
Božič, ki je poročal o skupnosti preskrhovalnega območja Elektro 
Celje in seznanil delegate z delom, številom zaposlenih in stanjem 
delovne oi-ganizacije. 

Skupščina se j e končala v vzdušju, ki Je povedalo, da se de
legati zavedajo svojih dolžnosti, ki j ib bodo skušali dobro reševati 
in izpolnjevati. D . J. 

SLOVENSKE KONJICE: 
ŠOFERSKO SLAVJE 

O b dnevu šoferjeiv so tudi v Slovenskih Konjicah priredili 
slavje. Organizirali so sprevod avtomobilov v koloiti po ulicah, 
predvajali pa so tudi več filmov o tehniki vožnje. M. P . 

SLOVENSKE KONJICE: SOSEDOM, 
A TUDI ZASE 

Pred dnevi je bi la seja Izvr&ieea sveta .Skupščine občine Slo-
r e n j s k « Konjice, na kateri so sprejeli osnutek odloka o izvršnem 
svetu skupščine občine. S tejn odlokom se bodo urejala tista vpra
šanja občinskega izvTŠnega sveta, ki niso urejena v občinskem sta
tutu in jih je zato potrebno urediti s posebnim odlokom. Sprejeli 
K O tudi začasni poslovnik o delu Izvršnega sveta. Govoril i so tudi 
• pripravi gradiva za sejo izvršnega .sveta in o razmerju izvršnega 
sveta do občinske skupščine. Dnevni red so razširili s problematiko 
potresa na Kozjanskem in v sami konjiški občini. Sestavili so 
analizo in program o poteku pomoči potresnemu območju. Po ugo
tovitvi škode v konjiški občini bodo odločili, da se nekaj sred
stev solidarnostne akcije nameni tudi za občino. .Močno pa je po
trebno kontaktirati z delovnimi organizacijami in posamezniki 
za pomoč prizadetim. Mira P L A H L T N I K 

IZLETNIK: NOVO POVEZOVANJE 
Kolektiv celjskega Izletnika je v celoti podprl pobudo o novem 

povezovanju prometnih, hoteLskih, turističnih, proizvodnih in sto
ritvenih delovnih organizacij .Slovenije. Gre za pobudo o formira
nju sestavl.jene organizacije združenega dela med enajstimi slo
venskimi delovnimi organizacijami, ki se ukvarjajo z avtobusnim 
prometom, turizmom, gostinstvom itd. 

Razprava o tem povezovanju med Avtobusnim prometom iz 
M a r i b o r a , Avtoprometom iz Nove Gorice, kranjsko Creino, Gorjan
ci iz Novega nie.sta. K o m p a s o m , S.AP in Viator.jem iz Ljubl jane , 
ptujskim Komunalnim podjet,1cm, S lara lkom iz Kopra , Transturi-
stom iz Škofje lx)ke ter celjskim Izletnikom je prišla fako daleč, 
da bodo predstavniki teh kolektivov že jutri podpisali samouprav
ni sporazum o ustanovitvi sestavljene organizacije združenega dela. 
S sporazumom urejajo tudi vse druge odnose, tako organizacij
ske, samoupravne in podobno. M B 

STOLETNICA V VOJNIKU 

KORAČNICA ZA GODBO 
Drugo leto bo godba Fran

ceta Prešerna iz Vojnika sla
vila stoletnico svojega ob
stoja. Leta 1875 je sedem 
bratov Lipšev ustanovilo god
bo. Njihov kapelnik je bil 
Franc Žunin. 1890 je prevzel 
vodstvo Franc Kramaršek iz 
Dramelj. Takrat so igrali še 
brez not, kar na posluh. Na
slednji kapelnik je bil Ka
rel Krotlič, zaradi njegove 
bolezni pa godba nekaj časa 
ni igrala. Sedanji kapelnik 
je upokojenec Ivan Karlov-
čec iz Celja, ki pravi, da 
so morali vložiti že veUko 
truda, da se je godba raz
širila in si pridobila sloves. 
V sestavu godbe je danes 24 
članov in 6 učencev, ki ima
jo svoja lastna glasbila. Za
radi finančnih težav pač ne 
morejo kupiti skupnih in
strumentov. Financirajo se 
sami, prostor za vajo pa jim 
nudi dvakrat na teden kra
jevna skujmost Vojnik. 

Upajo, da bodo dobili v 
kratkem odgovor na prošnjo 
za finančno pomoč, želijo, 
da bi kulturna skupnost pre
vzela mesečno financiranje 
kapehiika, če hočejo, da bo 
obstala ena izmed podežel
skih godb. Igrajo predvsem 
ob krajevnih in državnih 
praznikih v krajevnih skup
nostih na podeželju. 

Fantje imajo trdno voljo, 
veselijo se vsakega nastopa. 

saj na njih pridobivajo vea-
no nove izkušnje. Veseli so 
vsak^a napredovanja, če
prav gre le z vajo počasi, 
saj se i2šolati nimajo mož
nosti, ker v Vojniku nI glas
bene šole. 

Sandi škoflek iz Ivence 
pri Vojniku je učenec pri 
godbi. Star je 14 let in igra 
na trobento. Odgovoril mi je 
na nekaj vprašanj: 

— Zakaj si se odločil za 
igranje pri godbi? 

• Imel sem veselje do 
glasbe, s katero se ukvarjam 
že od tretjega leta starosti. 
Igrati sem se naučil kar 
sam, najprej na harmoniko, 
ko sem se vpisal v sestav 
godbe. Pa na trobento. Pri 
godbi Igram že devet let. 

— Imaš kakšne želje za 
prihodnost? 

• Najbolj si želim, da bi 
ostal pri pihalni godbi, do
kler bo obstajala in upam. 

da bo še več stoletij, žei; 
si tudi, da bi se vkljuj 
več mladih, da bi potov, 
veliko nastopali in želi ^ 
he. Rad bi uspel tudi saj 
SLOjno. 

Predsednik godbe je Si 
ko Lipovšek, ki zaupa v k 
te in kot najstarejši glasi 
nik ve, da morajo še dels 
še vaditi za uspeh in ok 
pihalne godbe iz Vojnih, 

Mira PLAHUTM 

SOCIALNO DELO 

Sjlva Kosmatin že enajst 
let opravlja službo referent
ke za varstvo odraslih na 
Centru za socialno delo. »To 
je težak poklic in odgovoren 
tudi. šola da sicer teoretično 
znanje, praksa pa nemalo
krat prikaže probleme v po
vsem novi luči.« 

Delo socialnega delavca pa 
je po svoje tudi zanimivo. 
Vsak dan se srečuje s prob
lemi zdravega in invalidnega 
človeka, z delomrzništvom, 
zgo<^ pa se tudi, da jo obi
šče uživalec mamil. 

Za svoj poklic se je odlo
čila predvsem zato, ker želi 
pomagati ljudem, ki so v 
stiski. Denarja i>a pri tem 
delu, kot pri prosveti in 
kulturi, ni. Tudi, če bi ga bi
lo še manj, bi ostala social
na delavka. Rešitev proble
ma je zanjo največje plači
lo in potrdilo. Prinaša ji za
dovoljstvo in tiho srečo, ki 
je ne more nadomestiti no
ben denar. Sil vino delo zah
teva osebnostno urejenega 
človeka, ki ima izredno ve
selje do opravljanja svojega 
poklica, čustveno ne sme bi
ti preveč prizadet, ker pride 
lahko do poklicnih obolenj. 
Ker je delo socialne službe 
vezano tudi na teren, se ne
malokrat pripeti, da je Sil
va Kosmatin po cel dan od 
doma. Zdaj, ko sta otroka 
že odrasla, to ni več prob
lem. 'Včasih sem tako utru
jena, da si želim samo mi
ru, ko pa si cddahnem, je 
spet vse v redu. Z leti se 
človek privadi in nauči loči
ti službo in dom. če bi vse 
probleme nosila v družino, 
ne bi bila ne dobra soci&lna 
delavka ne mati.« 

Silva Kosmatin ne govori 
rada o sebi in svojih po
klicnih uspehih. Dela s člo
vekom in ra, človeka. Veselje 
ob reSitvi problema deli s 
svojimi sodelavci, v pogovo

ru z njimi pa najde pomoč 
in razumevanje ob neuspe
hih. V. S. 

ČRNA PIKA 
Zasluži jo slaščičarna 

Na-Na pri Metropolu, ali 
bolje — tista tovarišica, 
ki je stregla slaščice mi
nulo nedeljo popoldne. 
Sredi turistične sezone 
in sredi klicev za čim 
bcljšo, higiensko, zdravo 
postrežbo, si je strežnica 
v slaščičarni pomagala 
kar s celo roko, da je 
spravila kose torte na 
krožnik. 

Pribora ji najbrž ne 
manjka. Morda pa neko
liko posluha za pametno 
postrežbo, ki še posebej 
pri pecivu ne prenese — 
niti prstov kaj šele cele 
dlani. Čeprav je dober 
pripomoček. 

Taki primeri v celjskem 
gostinstvu in trgovini ni
so osamljeni. Le katere 
službe v delovnih organi
zacijah bi morale na te 
»malenkosti« bolj paziti? 

OBMOČJE 

POVEZAVA 
2e kar na začetku, pri pr

vih negotovih korakih, stresi-
mo s sebe nekatere navade, 
ki so v nas ostale še iz od-
borniških časov. Tako pravijo 
delegati po prvih dveh ali 
treh zasedanjih delegatskih 
skupščin. 

Se pred sprejetjem ustave 
so mnogi oix>zarjali, kaj bo 
pomenila delegacija in kakž-
no vlogo bo moral igrati de
legat. Za delegacijo so stva
ri načelno jasne, bolj ko ne 
jiii je večina sprejela kot res-
nične sestavne kolektivne de
le skupščine. V glavah. V pra
ksi še ne. V delegacijah so se 
že ustavili pri prvih posku
sih, ako so se zlahka odlo
čili, da bo prvič in drugič 
in . . . kdo ve katerič odšel na 
sejo skup>ščinskega zbora vo
dje delegacije. Po načelu — 
ti več veš, ti pojdi. 

Zal se ta poenostavljanja 
ne opažajo le pri izboru. Te
žave nastajajo pri obravnavi 
skupščinskega gradiva, ker se 
delegacije še niso odločile, 
kdo bo vse sodeloval v pri
pravi stališč do posameznih 
vprašanj. Ali samo delegaci
ja? Ali še delavski svet? 'Ali 
tudi vodstva političnih orga
nizacij, strokovne službe, vo
dilno osebje ali celo zbor de
lovnih ljudi? Ali pa bo dele
gacija prevzela v roke škarje 
za rezanje stališč, ki jih bo, 
potem delegat kot poštar od
nesel na skupščino in jih tam 
povedal? 

Delegacija si ne more pri
lastiti vse pravice edinega ob
likovalca stališč. A tudi de
legat se ne more v delu de
legatskega skupščine omejiti 
le na poštarjevo vlogo, ki pre
da stališča delovne sredine, ne 
da bi ga zanimalo, kaj meni
jo delegati iz ostalih delov 

združenega dela. Velikoki 
smo zapisali misli o zd.'j 
vanju in povezovanju inte 
sov. I*rva tako usklajevai 
stopnica so konference d« 
gaoije. V manjših delova 
sredinah še nimajo dolo^ 
podobe in vsaj v Celju z 5 
hovim delom ne moremo ii 
zadovoljni. Druga reč je' 
kjer delovna organizac; 
združuje več temeljnih ol 
nizacij. Najpomembnejši T: 
zidTuže '̂anja različnih po|l 
dov in interesov pa je oM 
ska skupščina. Zato delej 
ne more biti poštar. 

Prve seje delegatskih * 
rov so pokazale še na <̂  
nevarnost. Delegati so s« 
sej vračali v kolektive, ne i 
bi sklenili življenj.sko pO'' 
nastajanja — prenašanja 
usklajevanje stališč — do' 
ločanja — nato pa do ol" 
ščanja delegatske sredin« 
tem, kaj so delegati skl** 
V odbomiških časih smo J 
navado večkrat vzeli pod W 
Če se bo treba. ponovno 
stati po seji skupščine, ; 
zbora, bo morala delega** 
to nalogo opraviti in se I" 
dogovoriti kako izpeljatij 
postopek obveščanja dela^ 
o sprejetih stališčih. 

Delegatske poti so zah^ 
poti. To smo vedeli na ^ 
ku. Zato moramo predn'̂  
in pomanjkljivosti že kar 
daj zaznati in jih odp^^^^ 
ti. To bo ustvarjalen pJ''̂ , 
do uveljavljanja prave vse 
delegatskega sistema. 

Tistim, ki so morda 
takemu pristopu, moramo ̂  
streči z modrim rekoni' 
prst kaže luno, bedak S 
prst. - j ^ 
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R O M A N B O B E N 

VIŠJE IN VISOKE SOLE 
Vsebino študija in p>o-

^ica, ki ste si ga izbrali 
koncu šolanja v sred

nji šoli je potrebno, da 
dobro pozna ce. Večkrat 
gječanio študenta, ki po 
prvem in seveda neuspeš
nem letu študija toži, da 
{Q ni bilo tisto, kar je 
pričakoval oz. kar si je 
Q tem študiju predstav
ljal, študentka, ki je ra
da brala romane, je bila 
prepričana, da se bo njen 
interes ujel s študijem 
primerjalne književnosti. 
iCakšna zmota! Primerjal
na književnost ni samo 
branje romanov, ampak 
mnogo, mnogo več. Fant, 
Iti je bil »obseden« od 
elektrotehnike je prekas-
no ugotovil, da študij na 
elektrotehniški fakulteti 
tli sestavljanje raznih 
električnih aparatov in 
mehanizmov, ampak, da 
je osnova elektrotehnike 
fizika in matematika. Ni 
dovolj poznati le del štu
dija ali poklica. Vsebino 
študija morate poznati v 
celoti. V priročniku, ki 
ga je izdal Republiški za
vod za zaposlovanje v 
Ljubljani, lx>ste našli 
prav to. Vsebino vsake 
študijske smeri. In sicer: 

študijslci sistem, predmet-
rtik, vpisni pcgoji, pod
ročja kasnejše zaposutve 
m najvažnejše — prof i 
zahtevnosti študija in po
klica. Priročniic lahko do
bite v poklicni posveto
valnici, ki je pri vsakem 
zavodu za zaposlovanje 
in to brezplačno. Prepri
čan sem, da vam bo v ve
liko pomoč. Pomembno 
vprašanje Je tudi kakšne 
so p>otrebe po strokov
njakih različiv.h poklicev. 
Študijska odločitev mora 
biti vedno »vsaj okvirno« 
tudi odločitev za prihod
nje poklicno udejslvova-
nje. Toda za vse poklice 
ni neomejenega števila 
delovnih mest. Nekaterih 
strokOTOjakov potrebuje
mo več, drugih manj. In 
to moramo upoštevati. 

Najprej moramo vede
ti kolikšen je radij zapo
slitvenih možn.;sti za po
samezen poklic. Eni po
klici so taki, da so iska
ni v raznih oejavnostih, 
drugi pa so spet pretežno 
vezani le na eno dejav
nost. Čim šir.^i je radij 
nekega poklica, večje so 
zaposlitvene možnosti. 
Npr. poklic najširšega ra

dija Je ekonom.st. Delov
na mesta zanje so v vseh 
gospodarskih dejavnostih, 
v bankah, v upravnih 
službah — skratka pov
sod. Drug tak poklic Je 
pravnik. Zastopan Je v 
gospodarstvu in negospo
darstvu — predvsem i>a 
seveda v sodstvu in dr
žavni upravi. Prav tako 
širokega radija Je poklic 
strojni inženir. Tudi elek-
troinženir spada v to sku
pino. Sem prištevamo še 
inženirje kemije, socialne 
delavce, lingviste, fizike, 
matematike pa morda še 
geografe in biologe, če
prav potreba za takimi 
strokovnjald ni velika. 
Poklic ozkega radija Je 
npr. gradbeni inženir. Ve
zan Je pretežno na grad
beno, komunalno in pro
jektantsko dejavnost. Ker 
pa je gradbena dejavnost 
zelo velika, so potrebe tu
di zelo velike. 

Drugi poklici ozkega 
radija, po katerih pa je 
povpraševanje veliko, so 
predvsem v zdravstvu — 
to so zdravniki in višje 
medicinske sestre. Teh 
kadrov potrebujemo zelo 
veliko. Naslednja skupina 

poklicev ozkega radija in 
z velikimi potrebami je 
tista, v katero spadajo 
predmetni učitelji in pro
fesorji. Predvsem Je ve
liko pomanjkanje učite
ljev raizrednega pouka, 
matematikov, fizikov, 
lingvistov in še nekaterih 
drugih. Vzgojno-izobraže-
valna dejavnost bo nujno 
dobivala v bodečem dru
žbenem razvoju vse večji 
pomen, ,saj Je napredek 
družbe odvisen od zna. 
nja. Zato bo verjetno pri
manjkljaj na tem področ
ju vedno večji. 

Potrebe po ostalih po
klicih ozkega radija so 
občutno manjše. Taki po
klici so npr. metalurg, 
rudarski inženir, gozdar
ski inženir, inženir živil
ske tehnologije, farma
cevt, veterinar, novinar, 
igralec, geolog in podob
no. Skoraj bi sem lahko 
šteli tudi agronoma če bi 
ga vezali le na družbeni 
sektor. 

Prihodnjič pa nekaj be
sed o »perspektivnih in 
neperspektivnih« poklicih, 
ki zahtevajo višjo cz. vi
soko izobrazbo. 

ŽALEC: ZLATA POROKA 
Prejšnjo soboto so na žalskem matičnem uradu opravili obred 

zlate poroke med jubi lantoma Nežo in Francem Gniajnerjem. 
Neža Cimpcršek, poročena Omajner, je bila rojena v Podgoricl 
kot kmečka hči V prvem zakonu je rodila tri otroke, od kate
rih živita .še dve hčeirki Mož ji .je po desetih letih /.akona umrl . 
S sedanjim možem se je spoznala kmalu po smrti prvega. Po 
poroki se je s hčerkama pre.selila v novi dom, na majhno po-
se.stvo v Galicijo kjer je rodila še dva sina. 

Franc Gmajner je bil ro.jen v Železnem pri Galiciji . Že v mla
dosti je .spoznal bornos kmečkega življenja. Po končani osnovni 
šoli se je izučil kroja.ške obrti v Žalcu. Med prvo s-vetovno vojno 
je bil na italijan.ski fronti ranjen in ujet. Ko -se .je vrnil domov, 
se je priključil Maistrovi četi v borbi za severno mejo. 

Pred petdesetimi leti .je spoznal svojo sedanjo ženo Nežo in 
se z njo poročil. V skrbi In delu za otroke ju je zatekla druga 
svetovna vojna. Franc je s svojim delom veliko prispeval osvo
bodilni fronti. Gmajnarjeva pa .sta izgubila sina Franca, ki je 
bil še kot otrok mobiliziran v nemško vojsko. 

Po osvoboditvi je Franc Gmajner ponovno nadaljeval krojaš
ko obrt in delal, dokler so mu dopuščale moči. 

Družina se Je med tem razširila — za dva vnuka In sedem 
pravnukov. Zlatoporočenca ponosno gledata na prehojeno pot. 
Lasje so že sivi In noge niso več tako trdne. Oči pa se še vedno 
smehljaje ozirajo po otrocih, ki so j ima najtrdnejša opora in 
sreča v jesem življenja Vida Špendl 

Z a k a i t a k o ? 
Savinjsko nabrežje je kraj, kamor ljudje radi za

hajajo. Posebno po kosilu, saj jim urico, dve, prija 
počitek in uživanje na svežem zraku. 

Kadarkoli me korak zanese tja, vedno jih rada opa
zujem, saj so nekateri prav posrečeni. V pogovoru 
namreč. Veco toliko povedati, da je groza. In najra
je obirajo ljuai. Ne vem, kako to? Kaže, da v tem 
uživajo. Sčasoma se človek navadi na to in jih niti ne 
posluša več. 

Pretekli teden pa me je nek dogodek resnično pre
tresel. Žena je vodila pod roko svojega moža, slepca. 
Lepo sta se sprehajala, ona mu je sproti razlagala 
kod hodita, kaj se vidi.. Od časa do časa mu je po
vedala tudi kaj razveseljivega, verjetno ga je hotela 
spraviti v dobro voljo. Možakar se je samo nasmihal, 
v srcu mu je bilo verjetno težko, saj bi si tudi on 
želel ogledati lepoto naše narave. Dolgo sta hodila 
sem in tja in med ženskami se je že sli.šalo šušljanje-
»Si ga videla? Ah ni revež? Kaj neki se mu je zgodilo, 
da je oslepel? Pa tako mlad je še? Le kaj bo z njim? 
Misliš, da je kje zaposlen? Ne verjamem! Verjetno je 
kar doma. Uboga njegova žena.' Le zakaj se je poro
čila z njim? Iz usmiljenja? Lepo pa gleda nanj in ga 
oblači, kajne?«. . Veliko so še govorili o njem, obra
le so ga do kosti. Sedaj vas pa vprašam: Zakaj ljudje 
ne puste pri miru soljudi? Kdaj se bo že enkrat ne
halo to obiranje? Vsak človek je človek, je iz krvi in 
mesa kot vsak izmed nas. Zakaj ga ne bi pustili pri 
miru? 

Zakaj ne pometemo predvsem pred svojim pra
gom? če že moramo koga obrati in odirati, poglejmo 
raje tisto, kar je na človeku in ob človeku lepega! 

DARJA GLANCNIK 

»Kruh lahko kupimo v prodajalnah s kruhom in 
samopostrežbah. Otroci zelo radi jemo kruh, če je 
namazan z marmelado ali pašteto. Tudi po tleh ga 
velikokrat mečemo. Mene mama večkrat pošlje v tr
govino po kruh . . « 

Takole je Janezek ptsal svojo domačo nalogo. Ves 
zatopljen se je sklanjal nad zvezkom, ko ga je iz glo
bokega razmišljanja prebudil mamin glas: »Janezek, 
skoči prosim v samopostrežbo po kruh! Tu imaš de
nar. Hitro, mudi se!« 

Janezek je pograbil nakupovalno torbo z rokami, 
modrimi od Črnila in odvihral. V samopostrežbi j e 
belega kruha zmanjkalo. Na polici sta bili samo še dve 
»štruci«, ki ju je neku gospodinja zelo resno in natanč
no otipavala in preizkušala trdnost temno zapečene 
skorje. Janezek se je odločil, da bo pogledal še v 
prodajalno s kruhom 

Prodajalna je bila polna kujjcev. Janezek se je po
stavil lepo v vrsto in potrpežljivo čakal. Iz ozadja pro
dajalne je pek pripeljal polno košaro sveže pečenega 
kruha. Ena izmed prodajalk ga je jemala iz košare 
in metala na police. Mali Janezek je opazoval njeno 
spretnost. Nenadoma se ji je kruh izmuznil iz rok in 
padel na tla. Hitro se je sklonila, pogledala po pro
dajalni in ker se ji je zdelo, da tega ni nihče videL 
ga je hitro vtaknila na polico. Kruh je kruh pa čeprav 
je malo »popoprani., si je mislila. 

»Kilogram belega, prosim!(- je dejal Janezek, ko j e 
prišel na vrsto, »ampak, teta, ne tistega, ki vam j e 
prej padel na tla.« Med kupci je zašumelo. Vsi so ča
kali, kaj bo naredila prodajalka. »Kaj? Meni, da je 
padel kruh na tla? Pa tudi, če bi mi, ali misliš, da 

bi ga potem prodala? Jaz, ki si še roke umijem, 
preden se kruha sploh dotaknem? Le poglej svo^e. 
umazane »parklje«! S takšnimi rokami boš nesel kruh 
domov?« »Pa mi ga zavijte, prosim,« je kljubovalno 
odvrnil Janezek. Prodajalka je vzela košček pajnrja, ki 
je pokril komaj četrtino hleba in ga stlačila Janezku v 
torbo. 

Oh, ta naš ljubi kruhek! Radi ga imamo, pa čeprav 
ga prej otiplje mnogo nečistih rok in leži na zapraše
nih policah. Dober je pa le! Kdo bi sploh pomislil 
na . . . kako se že reče . . . higieno? Morda pa bo 
hdo? . D. 

P R O B L E M 

D O S T A V E 

P O Š T E 

v Braslovčah, pa tudi na 
Polzeli .je v zadnjem času do
stavljanje pošte zelo neredno. 
Vzrok — pomanjkanje pismo-
noš, ki jih je za to dokaj zah
tevno in naporno delo v.se 
težje dobiti. Danilo Vošnjak 
iz Pariželj nam je o tem, kako 
na ta problem gleda on, po
vedal slwleče: »Dostava pošte 
je zares zelo neredna. Zgodi 
se, da dobimo linevno časo
pisje In ostalo pošto tudi z 
večdnevno zamudo. Zaradi te
ga sem že odpovedal Večer. 
Mis l im, da je skrajni čas, da 
Se ta zadeva uredi. Prvi pogoj 
pa je primerno nagrajevanje 
pismonoš, ki imajo po mojem 
naporno delo .« 

Tekst In foto: T . Tavčar 



SREČANJA NA DELOVNEM MESTU 

VLAGAČPRI STISKALNICI 

MLADOST ZA STROJEM 
Ko sem ga zagledala, naj

prej nisem mogla verjeti, da 
je ALOJZ PANGERL že za
poslen in da celo opravlja 
težko fizično delo. Vame je 
zrl bolj droban sedemnajst
leten fant, otroškega obraza 
in kostanjevih las. Skromno 
je sedel na stolu in prav tru
diti sem se morala, da sem 
zvedela tisto, kar me je za
nimalo. 

»Tu, v EMO, sem zaposlen 
šele osem mesecev in v za
četku je bilo zelo težko, ko 
sem se šele privajal na delo. 
Sem pomočnik pri stiskalni
ci p>olčevine in celih osem 
ur delam isto delo. Pločevi
naste izdelke prelagam iz 
stiskalnice na kup, odkoder 
jih potem odpeljejo naprej. 
Včasih pride tudi' kakšen ze
lo tež^k kos posode, takrat 
pa mi priskočijo na pomoč 
sodelavci. Tu m tam zame
njam delo s tistim, ki poso
do odvaža proč od stiskalni
ce, tako da vsaj malo spre
menim vedno iste kretnje.« 

Tu je Lojze utihnil, najbrž 
je pomislil na bližajoči se 

Alojz Pangerl 

dopust, ko se bo lahko po 
mili volji kopal v šmartin-
skem jezeru pa tudi na celj
ski bazen bo skočil kdaj pa 
kdaj. Ej , pa kino, ta njegov 
priljubljeni kino! 

»Zdaj poleti malo manj 
gledam filme, ker se raje 
kopam. In nor sem na šport. 
Popoldne ponavadi igram s 
fanti nogomet, rokomet in 
košarko in to je najboljša 
zabava zame.« 

»Končal si sedem razredov 
osnovne šole, jeseni pa se 
boš vpisal še v večerni os
mi razred, kajne? Kaj pa 
potem?« 

»Ja, jeseni res grem v ve
černo, potem pa bom posku
šal naju vajensko mesto za 
avtomehanika. To bi zelo rad 
ix>stal. Tu, kjer delam, bi 
moral počakati do osemnaj
stega leta, da bi sploh lah
ko delal izpit za vlagača pri 
stiskalnici. Če pa bi bil avto-
mehanik, bi imel večjo pla
čo, kct jo imam zdaj. Zaslu
žim 170 starih tisočakov.« 

»To pa ni veliko za tako 
delo!« 

»Ne, res ni, ampak kaj mo
rem. Res pa je, da moje de
lo precej cenijo, razumem se 
s sodelavci, do prepirčkov pa 
le malokrat pride.« 

Lojze, enajsti otrok po 
vrsti, od trinajstih, je zdaj 
nehal govoriti. Gledal je v 
mizo in zazdelo se mi je, da 
sem dovolj zvedela o njego
vem delu in življenju. Sreč
no, Lojze! 

Darja Jejčič 

SNAŽILKA 

DOVOU MOČI 
Zunaj je tako lepo in mar

sikdo si žeU iti popoldan v 
park, morda na bazen ali pa 
počivati v kakšno senco. Ka-
rolina Belina p& vztrajno po
miva posodo, prenaša težka 
vedra vode, briše in kaj še 
vse naredi! Triinšestdeset let 
že ima in kot upokojeiika le 
honorarno dela v Etolu v Ce
lju. Zdaj pa dela še dlje kot 
štiri ure, ker mora nadome-
stovati kar tri snažilke, ki 
so zdaj na dopustu. Dela je 
navajena že od malih nog in 
čeprav ni najboljšega zdrav
ja, še lahko dela. In vesela 
je, da se lahko zamoti s po
spravljanjem in čiščenjem, da 
ne misli na težave. Sama se 
mora preživljati, pokojnina je 
slaba, zato je primorana, da 
zasluži še honorarno kakšen 
dinar. 

Pri svojem delu je Karoli-
na zelo hitra in natančna. Ra
je naredi manj in tisto dobro 

kot pa veliko in površno. V 
Etolu dela že osem let. V 
kolektivu se dobro razumejo 
in z njenim delom so zado
voljni vsi. Nihče je ne priga
nja, naredi pač toliko, koli
kor more. Ni je sram oprav
ljati svoj poklic, saj je vsa
ko delo častno in ona rada 
dela. 

Pri majhni pokojnini Karo-
lina Belina nima dosti želja. 
Včasih gre na kakšen krajši 
izlet, če se ji ponudi kakšna 
priložnost. Zeli pa si le zdra
vja, da bi lahko še delala. 
Delo ji daje novo svežino in 
razvedrilo vsak dan znova, 
daje ji moči za uspešno spo
padanje s premnogimi težava
mi v življenju. 

Mira PLAHUTNIK 

ŠOŠTANJ: 

2600 VSTOPNIC 
Soštanjski bazen, ki je ogrevan s 

toplo vodo iz termoelektrarne, je zad
njo nedeljo, ki je bila najtoplejša v 
letošnjem letu, dosegel svojevrsten re
kord. Prodali so 2600 vstopnic in zanje 
iztržiU preko milijon starih din! če k 
tej številki prištejemo še otroke in 
»zastonj kar j e« , potem lahko mimo za
pišemo, da se je kopalo okoli 3000 ko
palcev, kar pa je seveda povzročilo 
pravo gnečo tako v vodi kot na su
hem. 

Pri tem pa moramo omeniti nekaj 
pomanjkljivosti, ki se pojavljajo zlasti 
pri Šoštanjskem bazenu. Odprejo ga 
šele ob 9. uri zjutraj in tako so v ne
deljo ljudje čakali pred vhodom že od 
osme ure dalje, sonce pa je že neusmi
ljeno peklo. Vsaj v takšnih dnevih, ki 
niso pogosti v poletni sezoni, bi bilo 
treba biti elastičnejšii in bazen prej 
odpreti. Pri bifeju, ki zlasti za tako 
množičen obisk, kot je bil v nedeljo, 
ne zadostuje, ni cenika, kaj prodajajo 
in po čem, dva dni jim ni delal hla

dilnik (pijača je bila topla) in v popol
danskih urah je zmanjkovalo stvari. 
Kdor si ni prinesel hrane s seboj, ni 
moge razen sendvičev ničesar pojesti. 
Če bi kdo v kotu pekel jeda na žaru, 
bi mu verjetno le-te šle dobro v pro
met. Pivo je po pet dinarjev, s tem 
da steklenico vrneš ali ne. Kdor se 
znajde, lahko steklenice odnese domov 
In jih zamenja v trgovini. Morda bi 
lahko uvedli sistem kavcije! 

Ko,ški za odpadke so premajhni, saj 
ne zadoščajo niti za ogorke. Tako lju
dje tudi če bi hoteli, ne morejo od
padkov metati druga.m, kot ob minia
turne koške. Nabaviti bi bilo treba 
večje posode s pokrovi, kar bd bilo v 
poletni vročini primernejše, pa tudi de
lavci bazena ne bi vsak večer morali 
toliko pospravljati, kot zdaj. Vse te po
manjkljivosti so takšne, da se dajo z 
malce dobre volje odpraviti. In če jih 
bodo odpravili, bo na .Šoštanjskem ba
zenu še prijetne je kot je. 

T. VRABL 

C E U E J 

DVAJSET 
PRAZNIKOV 

Tobi-skali smo nc-koliko 
nazaj in čisto na kratko obu
dili spomin na dvajset praz
novanj , od leta 1953 do da
nes. 
1953: 
Prireditve so se vrstile od 19. 
ro 26. Julija. Člani Z B so or
ganizirali nmiižicen iziel v 
Rogaško Slatino, kjer je bilo 
svečano odkritje spomeuiKa 
Borisu Kidriču. V teh dneh 
so odkrili še spominsko plo
ščo pri Debenjakovih na 
Ljubljanski cesti, kjer je bQ 
1941. leta ustanovni sestanek 
OF. 

1954: 
— Praznovanje občinskega 
praznika se je pričelo 19. in 
trajalo do 21. jul i ja . Fizkul-
turni aktivi podjetij so pri
redili parado po mestnih uli
cah. 

1955: 
— C;eljanl so proslavljali svoj 
praznik od 19. do 23. jul ija. 
V parku so si lahko ogledali 
miting. 

1956: 
— Prireditve so se vrstile od 
19. do 22. jul i ja . Pripadniki 
celjske garnizije JLA, obvez
niki predvojasKe vzgoje in 
člani drugih organizacij so 
pripravili tekmovanje pri 
prehodu čez Savinjo. 

1957: 
— M e d pripravami, ki so se 
zvrstile od 19. do 22. Julija, 
Je bilo tudi polaganje vencev 
na grobove padlih borcev v 
okoliških krajih. 

1958: 
— N a centralni proslavi je 
Z B razvila svojo novo zasta
vo. 

1959: 
— Celjani so počastili svoj 
praznik z odkritjem spomin
ske plošče pri Vedenikovih 
na Ostrožnem. Z B Frankolovo 
Je razvila pred šolo zastavo, 
v vasi Visoko na Kozjaku, 
kjer Je X I V . divizija izvrši
la preboj , pa Je bila spo
minska svečanost. 

1960: 
— Med prireditvami je bil 
tudi troboj mestnih repre
zentanc Ljubljane. Mar ibora 
in Celja. Tekmovanja so se 
vrstila v okviru memoriala 
Ferda Skoka. 

1961: 
— O b Dečkovi cesti je bila 
otvoritev gasilskega doma, 
Celjani pa so proslavili za
ključek regulacije Savinje in 
odkrili spomenik splavarju. 
Osrednja svečanost Je bila na 
kraju ustanovitve 1. celjske če
te na Uesevni. 

1962 
— M e d prireditvami so bile 
najpomembnejše: otvoritev no
vega liotela Celeia, mlekarne 
ob Ljubljanski cesti in od
kritje spomenika padlim bor
cem v Vojniku. 

1963: 
— N a Starem gradu Je bila 
odigrana igra F. S. Finžgar-
Ja Pod svobodnim soncem. 

1964: 
— Prireditve so se vrstile od 
20. do 26. Julija. Odred pred-
vojaške vzgoje Ivana Kova-
čiča Efenke Je organiziral po
hod po poteh Xiv. divizije, 
na Starem gradu pa so člani 
S L G iz Celja odigrali Veroni
ko Deseniško. 

1965: 
— O d 16. do 22. Juli.ia .Je bi
la vrsta prireditev. Med nji
mi uprizoritev Novačanovega 
Hermana Celjskega na Sta
rem gradu in prireditev ta
bornikov iz Splita, Maribora 
in C<>lja. 

1966: 
— N a Starem gradu Je na
stopila madžarska skupina z 
narodnimi plesi in pesmimi, 
na istem mestu pa .ie an
sambel Prosvetnega društva 
iz Kostanjevice odigrala Mi-
klovo Zalo . 

1967: 
— Člani S L G iz Celja so y 
parku prikazali igro Celjski 
grofje. V Ipavčevi ulici so 
odprli novo halo .4vta CMJe, 
v Muzeju revolucije pa je 
bila razstava »300 let Ce
l j a « . 

1968: 
— V Cretu so otvorili novo 
halo Steklar, priredili so sre
čanje šoferjev in avtomehani-
kov, na kopališču je nastopil 
ansambel Lojzeta Slaka, v 
S L G pa je pel in plesal polj
ski ansambel » H a j k a « . 

1969: 
— V Muzeju revolucije Je bi
la razstava o 5. prekomorsld 
brigadi . 

1970: 
— V Narodnem domu .je bi
la razstava del likovnih' ama
terjev, v Trnovljah ie bila 
predstava Večna lovi.šča. 

1971: 
— M O Je priredila pohod po 
poteh Prve cel.Jske čete. ga
silci so praznovali lOO-letnico 
svoje organizacije, v Muzeju 
revolucije pa Je bila razsta
va »Štajerska v b o r b i « . 

1972: 
— N a svečanosti v domu JI.A 
so podelili domicil borcem za 
severno mejo. 

1973: 
— Celjska mladina se Je ude
ležila pohoda po poteh Prve 
celjske čete, v domu JL.4 je 
bila otvoritev razstave o Ju
goslovanski vstaji, celjski In 
savinjski aktivisti O F pa so 
se udeležili množičnega zboro
vanja. 

ODMEVI 

SOBOTAZj 
Delavci v vseh delovnih 

organizacijah po Sloveniji so 
se odločili za solidarnostno 
akcijo ob prosti soboti, da 
bi dohodek, ki ga bodo na 
ta dan ustvarili, namenili za 
pomoč prizadetim ob iK)tre-
su, ki je prizadel predvsem 
Kozjansko. 

Preteklo soboto so delali 
v žični, Tehnomercatorju, 
Libeli in drugod. Druga pod
jetja bodo delala enkrat v 
prihodnjih mesecih, sredstva 

Katko Džakovič 

pa bodo dali že sedaj. 
Delavci v Žični v Celju 

so radi sprejeli to akcijo, 
da bi z njo kar največ po
magali Kozjancem. Ratko 
Džakovič pravi, da je dolž
nost vsakega državljana, da 
pomaga po svojih zmožnostih 
kar največ, saj je to elemen
tarna nesreča, ki lahko pri
zadene tudi nas. Nihče ne 
bi smel razmišljati o tem, 
ali bi pomagal aJi ne. Na se
ji zveze komunistov v pod
jetju je bila izrečena ostra 

Jože Grobelnik 

kritika -za tiste, ki so se ka
korkoli upirali akciji, »če . 
samo pomislim na uboge ot
roke in starše, ki so ogro
ženi. Mislim, da je to ena 
najboljših akcij, ki smo jo 
izvedli.« 

Alojzija Lipovšek je prav 
tako delavka v žični. Zave
da se, da so nsk^iteri v ve
likih težavah, zato je treba 
narediti vse, da bi jim po
magali. Prepričana je, da, 
če bi se to zgodilo nam, bi 
nam tudi oni prihiteU na 

Anica Kiker 

pomoč. Tudi otroci doiru 
ji rekli, naj le gre 
da bodo prizadeti ^ 
kruh in stanovanje. 
bilo potrebno, bi z ves îj' 
delala še eno soboto,« .|? 
Alojzija. 

Tudi v Tehnomercatcs 
so delali vsi razen tistiji': 
so v bolniški ali na ^ 
stu. Ti bodo to soboto ^ 
doknadili v septembru. ]^ 
Grobelnik iz Šentjurja jj, 
ličar V skladišču Tehiioir.i 
catorja. Rad bi pomagal' 
bi otroci dobili šole do ji 
tembra, da bi se ljudje it 
čimprej vselili v stanova:" 
Tudi sam je občutil po;, 
v Šentjurju, videl razp. 
ne stene in porušene (i 
nike v hišah svojih prij; 
Ijev, zato je še raje dej 
kolikor je bilo v njf̂ oi 
močeh. 

Vendar ix) tudi s to ai 
jo prav gotovo še prem 
sredstev. Tako mislijo v 
beli, kjer so povprečno j 
segli od 90 do 100 din 
enega delavca. 

Alojzija Lipovšek 

Roman Kropeč meni, 
smo Kozjansko morali J 
preti, ker si ljudje sami 
morejo pomagati zaradi! 
velike škcde. Stanje ps 
bo gotovo izboljšalo, ti 
priskočila na pomoč cel( 
družba. Delo v Libeli je 
tekalo normalno, delavci 
delali še z večjim interes 
ker so se zavedali, da * 
Za tiste, ki nimajo sC 
nad glavo. 

V Libeli dela tudi A 
Kiker, ki je pripoi'̂ edo( 

Roman Kroper 

da je sama videla 
v Šmarju, kjer ima W^ 
rodnike. »Resnično je 1 
povzročil veliko škodOi 
je so ogroženi in pc« ' 
vse področje je grozlji 
to moramo pomagati, 
nihče ne ve, kaj ga 6a 
tri.« 

Vsi delavci so ved« 
kaj delajo. Zavedali ' 
da bodo s tem pomaj 
sočerim, ki so prJzftd 
si sami ne morejo 
ti. Prav zato so delali * 
in bolje. ^ 

MIRA P L A H V ' 
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PILŠTAJN: 30 LET 
SVOBODE 

pilštajn je bil v nedeljo prazničen kot le redkokcfej. 
t̂ ve so mu dajale prav posebno obeležje in končno, 

!kor tudi ne, saj je praznoval trideset let, odkar je 
^ Kozjanskem že legendami Kozjanski odred osvo-
h^il 15- J"''Ĵ  8'̂  ta^° pridružil vrsti že osvo-
ojenih vasi m mselkov na Kozjanskem. Po osvobo

ditvi trga in malo pozneje še bližnjega Lozjega je na 
^^janskem nastalo svobodno kozjansko ozemlje, ki 
|g vžidržailo vse do konca leta 1944. 

Za svoj praznik so se Pilštajnčani temeljito priipra-
Jti Ker je to praznik krajevne skupnosti Lesično, je 
»veda sodelovala cela srenja, med njimi tudi nekdanji 

^glQ slavni pevski zbor, ki je tudi tokrat zapel nekaj 
^rni- Otroci osnovne šole Lesično so se predstavili 
^ ^ i ta lom. ki je s pesmijo in prozo spregovoril o trp
ljenju in borbah Kozjancev. Nekdanji aktivist Ivan Lu-
skar je zbranim gostom, na Pilštajn je prišla tudi po
sebna pohodna enota, ki je prišla semkaj po poteh 
^IV. udarne divizije, v kratkih besedah prikazal razvoj 
narodno osvobodilnega boja, potem pa je predstavnik 
jjj-ajevne skupnosti razdelil preko trideset priznanj naj-
^sUižnejšim krajanom. 

Po dolgih letih je bil med Kozjanci tudi nekdanji 
jjoinandant Kozjanskega odreda Marjan Jerin, okoli 
katerega se je kmalu zbralo precej starejših tržanov v 
prijetnem pomenku o tisitih dneh. Kot gost se je v trgu 
jbrala tudi mladinska delovna brigiada Kozjansko 1974, 
na Pilštanj pa so prišli tudi nekdanji boroi odreda in 
XIV. divizije. 

Tako pomembnega jubileja na Pilštajnu že dolgo 
niso praznovali, zato je razumljivo, da je veselje traja
lo še pozno v noč. 

Milenko Strašek 

JUBILEJ: 80 LET 
Sedmega juli.ja je v krogu 

fvojih najbližjih in v prijaz
en domu obdanim s cvet-
nn praznovala visok življenj-
a jubilej Ana Salobirjeva iz 
elikih Gorele pri Vrhu nad 
l&tim. Ana Salobirjeva je 
KJila štiri otroke. Na pose-
Ira ni bilo nikoli obilja, no, 
Idi pomanjkanja ne. Med 
ijno je bil njen mož tajnik 
^aiiizacije OF v kraju, nji-
iva hiša pa vselej odprta za 
irce za svobodo. Ana Salo-
rjeva še vedno kaj postori 
I hiši in okoli n.je. Za svoja 
la še kar krepko stopi in 
d! rada bere. 
Baje je bilo na praznova
lo zelo lepo. Saj so nas po-
ibili na proslavo jubileja, a 

kaj ko ne utegnemo. Hvala 
za vabilo in še na mnoga, 
mnoga leta! 

4 50 LET 

Prijetna domačija v Ole-
^ nad Laškim je bila 
''na sinov in hčera, vnukov 
vnukinj očeta Jožeta m 

»tere Katarine Marot. Ka-
je dopolnila že štiri-

**demdeset let starosti, Jo-
Pa leto manj. Zelo rada 

otroke Svojih imata 
devet. Prvi, Franci, je 

''el v vojni že leta 1941, 

Micka, poročena Maček, in 
Lojze sta ostala kmeta tako 
kot mati in oče. Katica Zem-
Ijak je gospodinja, Jože pa 
delavec v Alposu v Šentjur
ju, Peter pa pek v Vojniku. 
Ferdo je bil rudar, a ker se 
je lani ponesrečil, je inva
lid. Milan dela pri Izletniku 
v Celju, Tonček pa živi v Av
striji. 

Ko sta se Jože in Katari
na poročila, nista imela ni
česar. Počasi sta si začela 
ustvarjati dom. Ko je bil Jo
že še rudar, sta imela v na
jemu skromno sobico, kasne
je pa je podedoval posestvo 
in že po dveh letih postal 
uspešen kmetovalec. 

Vseskozi sta bila srečna. 
Malo je takih zakonov kot 
je njun, saj se nikoli ne 
prepirata. . Vse življenje se 
razumeta in v vseh dobrih 
in slabih trenutkih ju vodi 
skozi življenje ljubezen do 
otrok. Življenje zanju ne bi 
bilo težko, če ne bi bili časi 
takšni, kot so bili med prvo 
in drugo svetovno vojno in 
še nekaj časa po njej. Jože 
se z žalostjo spominja naj
težjega trenutka med vojno, 
ko ga je eden izmed otrok 
prosil za kruh, a mu ga ni 
imel dati. 

življenje je bilo grenko in 
sladko, toda zdaj, ko sta si 
ponovno obljubila zvestobo 
tako kot pred petdesetimi 
leti, sta bila srečna, vesela 
vseh otrok in vnukov, ki bo
do še dolgo, dolgo ohranili 
njuno ime. 

MIRA PLAHUTNIK ^ l̂iia in Jože Marot 

GABERKE 

ZA RAZVOJ 

Rafael Blatnik 

Zadnjo nedeljo je bilo v Ga-
berkah, naselju z nekaj več 
kot tisoč prebivalci v velenj
ski občini, nadvse slovesno, 
saj so položili temeljni ka
men za nov dom dmžbeno-
političnih organizacij, v spod
njih prostorih pa bo tudi tr
govina, ki jo v kraju tako 
kot dom nujno F>otrebujejo. 
Temeljni kamen je položil 
član sveta federacije Franc 
Leskošek-Luka. 

kljub temu, da so Gaberke 
majhen kraj, pa se jim obeta 
še lepa bodočnost, kajti k 
njim se bodo preselili Druž-
mirjani. Kot je znano, se bo 
Družmirje čez nekaj let po-
greznilo in ga bo prekrila vo
da, kajti spodaj kopljejo pre
mog. Za Družmirjane pa je 
bilo potrebno najti novo pre
bivališče in to bodo Gaber
ke. 

Predsednik Kra,ie\'ne skup
nosti Gaberke Rafael Blatnik: 
»Zdaj pripravljamo zazidalni 
načrt za 250 družinskih hiš, 
razmišljamo o vrtcu in novi 
šoli. če k temu prištejemo 
še začetek gradnje doma, po
tem je pred nami kar veliko 
dela.« 

Pred.sednik krajevnega od
bora SZDL Jože Mravljak: »2e 
do sedaj smo veliko naredili. 
Tako smo napeljali 4.5 km 
vodovoda, da ima vsaka hiša 
vodo. Skozi naselje smo as
faltirali cesto in uredili ban-

Jože Mravljak 

kine, v nedeljo pa smo do
bili tudi telefon z desetimi 
priključki. S sredstvi nam 
F>omaga REK, nekaj smo do
bili iz soUdamostnega sklada 
in občinskega samoprispevka, 
po 600 din pa so prispevali 
občani, ki poleg tega še po
magajo s prostovoljnim de
lom.« 

V Gabcrkah so se odločili, da 
bodo dom končali do prihodnjega 
14. jul i ja in da bo odslej dulje 
ta dan njihov krajevni praznik. 
K d o r pozna Gaberke in Gaberča-
ne, ve, da bodo tudi to akcijo in 
vse naslednje izpeljali, kajti pri 
njih ne govorijo, ampak delajo. 
To so že dokaza'i in pravijo, da 
še bodo, saj gre za njihov lepši 
jutri . 

Tekst in foto: L. O J S T E R S E K 

TRNOVLJE 

v Trnovljah je bilo v ne
deljo praznično. Pred gasil
skim domom so se zbrali 
vaščani, kjer je bila sloves
nost gasilskega društva Tr-
novlje. Društvo je slavilo 50 
let svojega obstoja. Prisostvo
vali so tudi predstavniki ga
silskih društev iz Vojnika, 
Strmca, Ostrožnega, Teharja 
in Pešovnika. Po paradi, na 
kateri so prikazali ročno si
reno iz leta ustanovitve dru
štva in staro motomo-rosen-
baverco iz leta 1932, je vse 
navzoče pozdravila pionirka 
s šopkom rož, potem pa je 
spregovoril predsednik ga
silskega društva Tmovlje 
Ivan Rumovc. Vaščane in go 
ste je pozdravil tudi predsed
nik občinske gasilske zveze 
Vili špat, ki je najprizadev-
nej.šim gasilcem podelil pri
znanja. Krstil ,)e tudi nov ga-
silslti avtomobil, ki so ga ku
pili ob podpori prostovolj-
nili prispevkov vaščanov, de-
lo\aiih organizacij in občine 
Celje. 

Pred petdesetimi leti je 
Franc Cerar zbral okrog sebe 
še deset fantov, ki so usta
novili gasilsko društvo. Do 
okupacije se je število čla
nov povečalo. Danes pa šte
je društvo 27 prostovoljnih 

gasilcev, predvsem delavcev 
in nekaj kmetov. V uku pa 
imajo tudi 11 pionirjev, ki 
pridno vadijo gasilske ve
ščine. 

Člani društva so že veliko j 
naredili v teh letih. Uspešno • 
so pogasili 70 požarov ter 
rešiU, kar se je dalo. Trudili 
so se tudi s postavitvijo in 
ureditvijo gasilskega doma. 
Leta 19.32 so ročno sireno za
menjali z motorno. To je bil 
prvi večji dosežek. Leta 1952 
pa so dobili prvi gasilski 
avto. Prej so se vozili kar s 
konji in pravijo, da je šlo 
zelo hitro. 1958. leta so raz
vili prapor, ki ima danes kar 
80 zlatih in 100 srebrnih daril
nih žebljičkov. Istega leta so 
začeli graditi tudi zidani 
stolp. Tako so vseskozi ob
navljali svoje prostore in 
stroje, vse do danes, ko ima
jo nov gasilski avtomobil, 
ki jim je trenutno najbolj 
potreben. 

Franc Žurej in Avgust Ce
rar sta najstarejša člana ga
silcev v Trnovljah, oba stara 
68 let. Veselje do tega po
klica ju je pritegnilo v ga
silske vrste že v mladosti. 
Franc je gospodar v društvu 
in s številnimi izkušnjami v 
gasilstvu se spominja leta 

1966, ko je v Trnovljah go
relo vsak večer. Na en dan 
so zgorela kar štiri gospo
darska poslopja naenkrat. Si
rene so tulile, ljudje so bili 
panični, na pomoč pa so pri
klicali še druga gasilska dru
štva. Težavno je bilo tudi 
ob poplavah. Za Franca pra
vijo, da skrbi za celotno dru
štvo, da je potri>ežljiv in 
vztrajen. Zeli si, da bi doča
kal tisti dan, ko bo društvo 
dobilo džip t a gozdne po
žare. 

Milan Pilih je eden izmed 
najmlajših, star 14 let in ga
silec že tri leta. Rad bi šel 
po stopinjah očeta, ki je tudi 
dober gasilec. Veseli ga šo-
firanje in pravi, da bo morda 
že kmalu lahko peljal novi 
avtomobil. Vsak teden prid
no vadi rokovne in praktične 
vaje z vedrovko, uči pa se 
tudi ravnanja z orodjem in 
polaganje cevovoda. Društvo 
si želi pritegniti medse čim
več mladih, a ker so blizu 
mesta, ne morejo zadržati 
mladine doma. Toda veseli 
in močni fantje bodo zdržali, 
le če jim bodo vaščani še na
klonjeni in jim pomagali 
ohraniti tradicijo gasilstva v 
Trnovljah. Mira P L A H U T N I K 



p i s m a 
TRPLJENJE 

M A T E R 
Opisala vam bom svoje 

doživetje, ki je s^mo trp
ljenje matere štirih ot
rok. Rodila sem pet otrok. 
Eden mi je pred šestin
dvajsetimi leti umrl. Ker 
sem preveč žalovala za 
njim, sem se poročila in 
po petih letih se mi je 
rodil sin.- Ne morem vam 
opisati, kako srečna sem 
bila. Toda nisem slutila, 
da mi bo ta otrok prine
sel največ trpljenja. Oče 
ga je sprva imel rad, ka
sneje Pa ga je vedno bolj 
sovražil. Nato sta se ro
dili še dve hčerki in v 
štirih letih zakona sem 
imela tri otroke. Oče se 
je ustrašil prevelike dru
žine. Rad bi napredoval, 
zato je prepustil meni to 
težko breme. Morala sem 
se zaposliti in pustiti te 
uboge, otroke skoraj sa
me. Sin se je ponesrečil, 
ko je bil star sedem let. 
Poškodoval si je glavo, 
ker je padel pod vlak. 
Posledice so bile zelo tež
ke. Socialna je vzela fan
ta v zavod, vendar fant 
tam ni hoted ostati, ker je 
bil preveč navezan name. 
Tudi četrtega otroka sO 
mi vzeli. To je bil zame 
najhujši udarec. Za ka
zen, ker moram hoditi v 
službo, so mi vzeli otro
ke. Eden mi je umrl, dru
gi je v domu za živčne 
in duševne bolnike v Hra-
stovcu, dve hčerki sta živ
čno strti od prevelikega 
trpljenja. Vse to se ne da 
opisati. 

Sedaj imam lepo stano
vanje. Bila bi srečna, ko 
bi se situacija z mojimi 
otroki uredila. Prosim za 
pravično razsodbo m da 
se mi vrne najmlajši ot
rok, ki je od mene odda
ljen okoli 2 0 kilometrov. 
V Dramljah je hčerka ze
lo osamljena, nima otroš
ke družbe, stara >e šest 
let in je tudi zelo naveza
na na mamico. Toda kruta 
roka jo je odtrgala od 
mojega srca. Sedaj je 
bolna in jaz je ne morem 
hoditi obiskovat, ker 
imam bolne noge. Tudi za 
sina lepo prosim. Star je 
2 2 let in mislim, da ni 
tako duševno bolan. Je 
epileptik in vedno me 
prosi, da bi ga zdravili 
Itako drugače, da bi bil 
bolj med normalnimi 
ljudmi. Oprijemam se za
dnje rešilne bilke. Upam, da 
ima vsak državljan v naši 
socialistični Jugoslaviji 
pravico do normalnega 
življenja, ne pa take bor. 
be, ki jo bijem jaz že le
ta in leta. Res je, da je 
po toči zTvoniti prepozno, 
udarec pada za udarcem, 
zato vljudno prosim, da 
bi mi pomagali, kar se še 
rešiti da. 

Prosim, ne samo obso
jati! Mislim, da me ra
zumete, da nisem zmogla 
sama pretežkega bremena. 

CECILIJA TEODOROVIC 
V 5 NOVI TE 

M O J PROSTI Č A S 
Med tednom nimam ve

liko prostega časa. Ker 
sem v 8. razredu, se mo
ram več učiti. Po učenju 
pomagam mami. Zvečer 
poslušam radio ali pa gle
dam televizijo. Zjutraj 
spim- do devete ure. Nato_ 

pozaj trku jem. Potlej se 
začne. Hitro moram p>o 
kruh, nato v trgovino. 
Ker je mno.^o ljudi v tr
govini, moram dolgo ča
kati. Ko vse nakupim, 
meram to spraviti do
mov, kar pa je velik pro
blem. Ko prispem »zmeč
kan« in »pomečkan« iz tr
govine domov, moram še 
po drva in še po kaj. Po 
kosilu si končno malo od
dahnem. Potem grem 
igrat košarko. Po večerji 
se prijetno zabavam ob 
sobotnem televizijskem 
sporedu. Tudi v nedeljo 
spim do. dsvetih, včasih 
celo več, ker gledam v 
soboto do poznih večer
nih ur televizijo. Dopol
dne gledam televizijo, po
poldne pa grem v kino. 
To je ves moj presti čas. 
Hitro mineta sobota in 
nedelja, v ponedeljek pa 
moram spet v šolo. Moje
ga prostega časa je zelo 
malo, zato ga hitro pora
bim. 

ODC^OVOR: Kdo je av
tor tega spisa brez pod
pisa? 

T A K I H KOLIN 
NE POMNIMO 

Imeli smo koline. Ker 
smo imeli velikega praši
ča, me je mama poslala 
po več mesai-jev. Osem 
mož za držanje, dva za 
klanje. Prišli so možje .v 
soboto zjutraj. Mamica 
me je še poslala v mes
nico po dva mesarja, ker 
jih je bilo premalo. Sku
hala je vina in sladkala 
s soljo. Tako so pili, da 
so sline tekle z mize. Po
tem so šli v svinjak, pri
vlekli ven orjaka in ga 
podrli na tla. Po treh 
urah hude bitke mu je 
končno uspelo spustiti ze
leno kri. Dali so ga v ve
lik sod, naložili vanj su-
per bencina in vžgali. Ko 
je začel sod goreti, so ga 
spustili pod breg. Sod je 
letel "pcd breg in prašič 
je bil očiščen dlak. Mesar 
ga je razparal, špeh je 
bil tako debel kot od su
kanca nit. Masten pa je 
bil tako, da ni bil za ra
bo. Predno je šla mama 
jetra peči, me je poslala 
v mesnico po masti. Kon
čno so bila je'rfi na mizi. 
Jedli smo jetra in se ma-
stili. Po malici so mesar
ji in pomočniki čudno po
gledali na dvorišče. Pra

šiča nikjer. Iščejo in išče
jo ga, in ga najdejo v 
svinjaku. Ravna je kotil, 
imel jih je 3 0 . Strašno jih 
je presenetilo. Enega je 
kar kap zadela. Takih ko
lin še nihče ne pomni. Se 
danes imajo vsi mokre je
zike. Spili so dva kozar
ca vina. 

^ Učenka (i. a razreda 
ZVONKA KOZOLE 

N E V E D N I C A 
Ko sem prebrala v No

vem tedniku članek pod 
naslovom Ob regresu za 
kmete, me je prijelo pri 
srcu. Napisal ga je M. R. 
s Planine. Vprašujem ga, 
če sploh ve, kakšno je 
kmečko delo. Sem žena 
delavca železarne Store 
in gospodinja štiričlanske 
di'užine. Otroka sta še 
šoloobvezna, preživljati pa 
se moramo ? eno plačo. 
Pomagam si tako, da na
jamem košček zemlje, na 
kateri pridelam najnuj
nejše. Delam od zore do 
mraka, da najeto zemljo 
odslužim in obdelam. Ga
ram dan za dnem na ze
mlji, pa si ne morem pri
voščiti več kot enodnevni 
izlet z delavskim avtobu-

Sentjur 
BETKA TREBOVC 

NE M O R E M O 
V E Č V Z D R Ž A T I 

Prvič se oglašam in sem 
redna bralka Novega ted
nika, saj komaj dočakam 
četrtka, ko nas pismono-
ša obišče. Najprej je na 
vrsti povest, predlogi in 
seveda pisma, ki so včasih 
zelo pestra. Saj se skoraj 
na znajdem, kje in kako 
bi začela. 

že dve leti je od tega, 
kar smo se Kalobčani 
prvič oglasili na Izletniku 
s prošnjo, da bi tudi mi 
radi avtobus, saj nas je 
preko 7 0 delavcev, ki ho
dimo tudi po 4 km peš 
do avtobusa. Takrat smo 
zvedeli, da ne smemo biti 
zahtevni, da je treba šest 
mesecev prej zahtevo pri
javiti, zato smo potem tu
di mirovali celo leto. Po
novno smo prosili Izlet
nik, saj se je skoraj vsak 
teden kdo oglasil in še 
telefonično, pa je bilo do 
sedaj vse zaman. Poveda
li so nam, da je treba 
cesto popraviti in v ovin
kih razširiti, zato smo z 
veseljem začeli z delom. 
Šentjurska občina je po
magala z denarjem, da 
smo lahko posipali cesto, 
kjer je bilo potrebno. 
Opravili smo mnogo pro
stovoljnih ur in smo jih 
še pripravljeni, ko bi nam 
enkrat Izletnik sporočil, 
da je prišel dan, ko se 

bodo tudi kalobški delavci 
usedli brez skrbi vsak na 
svoj sedež. Po osemurnem 
delu bi se jim to kar pri
leglo. 

Vabimo novinarja, naj 
bi prišel enkrat ob 1 4 . 3 0 
uri k delavskemu avtobu
su v Šentjur. Videl bo, 
kako se moramo tlačiti. 

TEREZIJA PUŠNIK, 
Kalobje 

MENI PA NI 
V Š E Č 

Sem tudi naročnica NT 
že dolgo vrsto let. Tudi 
meni ni všeč rubrika Lju
bezen po svetu v takšni 
obliki, kot je. Tudi dru
gim iz sosednje vasi Ve-
Uki vrh ne. Vem za. dva 
iz omenjene vasi, ki sta 
ravno zaradi teh nagic od
povedala NT, in sicer še 
prej, preden se je po
dražil. 

Spolnost je res del na
šega življenja, a je in naj 
ostane skrivnost zakona. 
Vzgoja za to pa naj bo 
v šoli in v vzgojnih usta
novah ob pravem in pri
mernem času. Ljubezen 
je lepa, a le takrat, če 
je dostojna in skrita, ni
kakor pa, če se razgalja 
na papirju po časopisu in 
jo gleda VSa javnost, tu
di najmlajši. Njim naj bi 
bilo to še prikrajšano. 
Tudi z rubriko Med šti
rimi očmi je ravno tako. 
Naj bo res samo za med 
štirimi očmi. 

NEŽIKA KORBAR 

MOJIM 
U Č E N C E M 

V ŠOLI 
Sedim v parku svojega 

življenja, 
mislim si: sem nič! 
Tedaj zaslišim otroški 

klic, 
odzovem se, hrepenim po 

njih. 
Njih oči me prosijo, 
v srcih upanje nosijo, 
kličejo me, iščejo . .. 
Ko se okrog srca mi 

zberejo, 
z njimi jočem, stočem, 
veselim se in gorim, 
poslušam glas njih 

mili — 
jim pomagati želim. 
Gnetern srca, polnim 

misli, 
vodim jih do sonca 

sreče, 
k veselju^ umagi tisti, 
ki življenje se mu reče. 
Kdor jih sreča, kdor jih 

vidi, 
najde mene v njih 

globini — 
a jaz ostanem majhna. 

skrita, 
veselim se image svoje, 
ki polni mi utrip telesa; 
čutim dih ljubezni 

naokrog, 
ko vidim: bogata so 

drevesa, i 
šele saspim — saj sem i 

pedagog. ] 
MARIJA ŽAGAR, j 

o. š. Polzela j 
V ŠOLI ; 

»Sedem je že ura,« po- ' 
mislim. »Ah!« zavzdihnem, 
»rad bi še spal.« Obr
nem se na drugo stran in 
poskušam zaspati. Zaspa
ti ne morem. Zato vsta-
nem. Hitro se umijem in. 
oblečem. Iz radia zasli
šim glas: ura je sedem in 
2 5 minut. Hitro spravim 
v torbo zvezke in knjige. 

Nato stečem po hodniku 
tn po stopnicah. Zunaj 
dežuje. Pogledam po ce
sti navzgor in navzdol. 
Nobenega prijatelja ne 
vidim. Zato grem sam v 
šolo. Med potjo si žvi
žgam pesmico. Kmalu pri
spem v šolo. Sezujem si 
čevlje in obujem copate. 
V razredu sta bila le dva 
učenca. Moj prijatelj se 
je ukvarjal s popravlja

njem tn dopolnjevanjem 
dvigala. Rekel sem mu: 
»Ali veš, da pišemo teh
nično kontrolno?« Prija
telj je zavzdihnil. Počasi 
so prihajali sošolci in so
šolke. Na obrazu sem jim 
bral zaskrbljenost zaradi 
kontrolne, pa tudi zaspa
nost. Pomislil sem, kako 
»v redu« bi bilo, če bi 
lahko doma spal. Iz raz
mišljanja me je predramil 
zvonec. Šel sem k svoji 
klopi. Kmalu je prišel to
variš. Nismo pisaU kon
trolne. Tovariš Je spraše
val. Po spraševanju smo 
jemali snov naprej. Dru
go uro je bila slovenšči
na. Ponavljali in utrjevali 
smo slovnico. Tretjo uro 
imamo gospodinjstvo. Ena 
skupina gre kuhat. Tovari
šica sprašuje celo uro. Tu-
di naslednjo uro imamo 
gospodinjstvo. Zamislim 
se. »Oh, saj res!« se Spo
mnim, »danes je tekma 
v rokometu.« Dregnem 
prijatelja, ki je poslušal 
tovarišico. Vprašam ga, če 
ve, da bo danes tekma. 
»Seveda!« je rekel. Nato 
sva se celo uro pogovar
jala o rokometu. Iz naji
nega pogovora naju je 
zmotila tovarišica. »Fran
ci, sedaj mi pa nekaj po
vej o gotovih jedilih!« Ker 
sem nekaj ujel na uho, 
sem povedal. Tovarišica 
je rekla: »Le sedi, drugič 
pa bolje poslušaj!« 

Ure je bilo tako konec. 
Naslednjo uro je nem.šči-
na. Ta ura tudi kmalu 
mine. Ker imamo samo 
pet ur, lahko gremo do
mov. Učenci si oddahne
mo in si mislimo, da je 
tudi ta dan za nami. 

FRANCI GLAVAČ, 
8. razred 

OS Kozje 

CENJENE * 
GOSPE. D R A G I 

T O V A R I Š I ! 
Pod rubriko »Pisma« 

sem nekoč čital, da poniž
ni nismo več. Dodal bi, da 
sta vljudnost in dobra vo
lja pri nas ostala, le pri 
pozdravljanju se je zatak
nilo. Naši slovanski bratje 
Poljaki poljubijo roke pri 
pozdravljanju svojih dr
žavljank.' Jih srečajo na 
vrtu ali pa v dvorani. 
F r ^ c o z i se globoko kla
njajo svojim damam in 
gosipodom. Rusi se prisr
čno objamejo, ko se po
zdravljajo s svojimi tava-
rišči. Vsi načini pozdrav
ljanja so lepi, če so izraz 
spoštovanja in iskrenosti. 

Mi, tuikaj na mostu med 
Vzhodom in Zahodom, bo 
mo pa res morali najti nek 
nov, čimbolj praktičen na
čin pozdravljanja. Poseb
no naši mladini se tako 
mudi, da nimajo več časa 
pozdravljati svojih učite
ljic ? tovarišica, ampak 
kar skrajšano s »turšica«. 
Prek Sotle je malo boljše, 
ker drugaricu le ne more
jo tako »oskubiti«. 

Lepo in skoraj nujno je, 
da bi kdo predlagal kaj 
dobrega, kar bi nas spra
vilo na pravi tir, kar se te
ga »nesrečnega bontona« 
tiče! LCC 

Z A H V A L A 
z zelo lepim dejanjem 

se je celjsko PTT podjetje 
spomnilo svojih bivših 
uslužbencev. 

Dne 2 5 . j^unija je namreč 
organiziralo srečanje PTT 
upokojencev združeno s 
prijetnim izletom. Omenje
nega dne ob 7. uri smo 
se zbrali na celjski avto
busni postaji, odkoder smo 
z dvema avtobusoma kre
nili proti Ptuju. V naši 
sredini je bil tudi direktor 
podjetja tovariš šepec. V 
gostišču na ptujskem gra

du nas je čakala obilna 
malica, nato pa smo si og. 
ledali znameniti grad. Og. 
led soban, urejenih v m u -
zej, je bil veliko doživetje 
za vse udeležence, poseb
no še za tiste, ki so si mu
zej ogledali prvič. Okoli 
1 2 . ure smo zapustili Ptuj 
in se kmalu začeli vzpe
njati na Pohorje, kjer ie 
bil naš cilj Poštarski dom. 
Tu je bilo pripravljeno iz-
vrstno kosilo. Po kosilu 
pa smo ob žlahtni kapljici 
obujali spomine na lepe, 
dostikrat pa tudi težke 
dneve v naši službi. Tova
riš direktor se je v krat
kem govoru vsem prisot
nim zahvalil za udeležbo, 
še posebno pa za delež, 
ki so ga sedanji upokojen
ci v času službovanja s 
svojim delom prispevali 
k napredku poštne služ
be. Omenil je, da so se
danji upokojenci svojčas 
morali delati v težjih raz
merah kot delajo sedanji. 
Obljubil je, da bo podjet
je takšna srečanja in izle
te organiziralo že večkrat. 

Tako smo vsi preživeli 
prijeten dan in se proti 
večeru veselo razpoloženi 
vrnili na svoje domove. Za 
ta lepd dan smo PTT pod
jetju vsi udeleženci iz sr
ca hvaležni. 

UDEMIŽENEC 

D R V A R N I C A 
N A P O T I 

Zelo rad bei-em Novi ted
nik. Imam pa problem, kj 
bi ga rad dal v časopis. 

Stranka v hiši, kjer sta
nujem, Ivan Dobovičnik, 
ima tri drvarnice. Eno je 
postavil tik mojega stano
vanja. Drvarnica mi zakri
va okna, sonce ne pride 
do stanovanja. V dežju in 
snegu je zid moker, v sta
novanje prihaja vlaga. 

Dobovičnik je postavil 
drvarnico brez dovoljenja. 
Prosim stanovanjsko pod
jetje, da zahteva odstrani
tev drvarnice od mojega 
stanovanja. J. M. 

Roška 7, Celje 

JE T O K U L T U R A 
Veliko se piše o kultu

ri in da smo Slovenci kul
turen narod. Rad bi 'edel, 
kako se mora mladina 
vzgajati, da bo kulturna. 

Ali takole? Tovarišica, ki 
vodi pri nas kulturo, je 
povabila mladino na igro 
v Šentjur. Igra nam je bi
la všeč. Ker pa so igralci 
uporabljali italijanske kle
tve, smo bili ogorčeni. Ita
lija še našega mesa ne 
mara, kaj šele slovenske 
kletve. Nazaj grede je mla
dina v avtobusi priredi
la pravi bojni indijanski 
ples. Vpili, kričali, peli so 
vsi. Tovarišica kultura je 
kričala, nihče je ni poslu
šal. Bojna sekira na« je 
FK>vabil v gostilno. Peli in 
plesali so do druge ure 
zjutraj, doma pa je bliska
lo in grmelo. Nič ne de, 
samo da smo kulturni! čez 
teden dni nas je tovariši
ca kultura povabila na iz- j 
let po Dolenjski. Zopet kri- i 
čanje grdih in prostaških 
besed. In tak.šni se kaže
mo po svetu! Namesto do- •: 
mov. zopet v gostilno. Ob 
polnoči si lahko videl par
čke vsepovsod. Doma jeza, 
toda smo pač kulturni. Vi 
starši pa ne. 

K o bo tovarišica kultu
ra sezidala kulturni dom, 
to bo veselje. To bo kul
tura po gozdu, v grmovju 
ali na cesti. Samo da oč
ka in mamica ne vidita. 
Prosim, tovariš urednik, 
pojasnite, ali je to sloven
ska kultura? J. G. • 

Dobje pri Planini 
Odgovor: Kaj pa .ste 

sploh hoteli povedali? 

KDO Z NAMI 
IN IZLETNIKOM 

V VARŠAVO 

• \ 



NOVI TEDNIK — stran I t 

KDO BO POTOVAL 
Z NOVIM TEDNIKOM IN 

IZLETNIKOM V VARŠAVO 
Kandidat za izlet v Varšavo postanete na dva načina: 
1. Pošljite nam svojo fotografijo z rojstnimi in ostalimi podatki (po

klic, naslov). Pogoj pa je, da ste stari od 15 do 20 let, ali pa če ste delavec 
ali kmet in ste starejši od 20 let. V vsaki številki Novega tednika bomo 
objavili 4 fotografije štirih bralcev ali bralk, ki bodo kandidati za izlet. S fo
tografijo morate poslati tudi kupon. V uredništvu bomo žrebali, katere 
4 fotografije bomo objavili. 

2. Izrežite glasovalni kupon, ga izpolnite s svojim naslovom, zapišite, 
za katerega kandidata objavljenih fotografij glasujete, kupon prilepite na 
dopisnico in pošljite na naš naslov. 

Kandidat z objavljene fotografije, za katerega bo s kuponi glasovalo 
največ bralcev in bralk, bo postal prvi udeleženec izleta. 

Drugega pa bomo izžrebali v uredništvu med vami, bralci, ki boste po
slali glasovalne kupone. Seveda lahko vsakdo pošlje tudi več kuponov, 
a največ 10. Vse bomo upoštevali! Tako bomo vsak teden dobili dva potni
ka za izlet v Varšavo. ^ j 

Izmed kuponov številka 9 smo izžrebali 18. potnika za Varšavo; to je Angela Hrvatic . Zvodno 60. Teharje 

PRED 30 LETI NA KOZJANSKEM PISE 
MARJAN 
JERIN 1 

Letos slavimo v naši ožji in širši domovini več ju
bilejev, ki nas spominjajo na polpreteklo zgodovinsko 
dobo, ko so si pisali naši narodi najveličastnejše strani 
svoje zgodovine. 

V najtežjem štiriletnem narodnoosvobodilnem boju, 
ki je bil kronan s končno zmago nad mračnjaškim fa
šizmom, je prispevala svoj krvni davek sleherna sloven
ska in jugoslovanska vas in pokrajina. Svoj veliki delež 
je prispevalo tudi Kozjansko, katerega prebivalci so že 
v letu 1941 dokazali, da so ostali zvesti potomci nekda
njih kmečkih puntarjev. Zopet se je zbudila počivajoča 
puntarska pest in udarila krepko, odločno in neustra
šeno. Krvaveli in padali so goloroki v neenakem boju 
z več kot desetkrat močnejšim sovražnikom. Niso se 
dali zavesti vabljivim okupatorjevim obljubam, niti 
zastrašiti krvavemu terorju, ki so ga izvajali nemški 
fašistični oblastniki nad nedolžnim prebivalstvom.. Na
silje je rodilo upor in seme upora zoper najhujše zlo
čince 20. stoletja je vzklilo in se razraščalo do slednje 
kmečke hiše ter seglo v najvišje zaselke Bohorja, Dre-
novca, Voluša in Rudenika. 

Nemci zaprepaščeni 
v letu 1941 je poslal CK KP Slovenije na Kozjansko 

prekaljene komuniste z nalogo, da se povežejo s par
tijskimi celicami v Kozju in v posavskih središčih ter 
jim pomagajo organizirati prebivalstvo za odpor proti 
nemški fašistični oblasti. DrugI center, od koder so pri
hajali na Kozjansko politični aktivisti-ilegalci, je bil 
Zagreb. Uspeh se je takoj pokazal, saj so ustanovili že 
v juliju 1941. celjske četo, v septembru pa brežiško 
četo. čeprav sta bili ti dve četi zaradi izdaje delno uni
čeni, so ustanovili že v začetku leta 1942 kozjansko 
četo, ki je nadaljevala vojaške in sabotažne akcije po 
vsem Kozjanskem. 

Nemški okupacijski oblastniki so bili zaprepaščeni 
SP^ J^^liJ^^P^J^^J^stjo te peščice borcev in aktivistov. 

Na slilti je okrožni komite KP s tovarišem Sergejem 
Kraigherjem (tretji od leve med borci, ki stojijo). 

ki so jih s svojim delovanjem ovirali pri izvajanju 
njihovih zloglasnih načrtov. Njihove krute metode in 
storjena zla nad nedolžnim prebivalstvom je spominja
lo na mračnjaški srednji vek. Kaj kmalu se je znašlo 
mnogo kozjanskih prebivalcev v raznih nemških zapo
rih, nekatere pa so izselili v Srbijo in na Hrvaško. Da 
bi preprečili stike med Slovenci v Obsotelju in Za-
gorci, so v oktobru 1941 začeli izseljevati prebivalstvo 
na Kozjanskem iz obsotelskega pasu in naseljevati na 
prazna posestva Kočevarje in Besarabce. Da bi lažje 
izvedli svoj peklenski naklep, so obljubljali tem prisil
nim izseljencem, da bodo dobili v zamenjavo lepa po
sestva v Nemčiji, razmestili pa so jih v starih zapušče
nih samostanih, od koder so jih vodili vsak dan pod 
nadzorstvom na delo v tovarne, kjer so morali delati 
za nemško vojno industrijo. Pohodu L štajerskega ba

taljona na Kozjansko pod vodstvom komandanta Fran
ca Rozmana-Staneta je le delno uspelo zaustaviti izse
ljevanje, ker se. je moral bataljon nujno vrniti po 
nekaj dneh v Savinjsko dolino. . 

Ob izseljevanju so se vrstili pretresljivi primeri, ki 
so pokazali, kako je naš kmet navezan na svojo zemljo. 
Nekaterim Kozjancem je kljub strogemu nadzorstvu 
uspelo pobegniti pred Izselitvijo. Tako je trden kmet 
Denžič s svojo veliko družino zadnji čas zapustil rodno 
hišo in se umaknil v gozd, kjer si je postavil barako in 
tu je preživela devetčlanska družina prvo leto okupa
cije. Trije njegovi sinovi so odšli v letu 1942 v parti
zane in vsi trije so žrtvovali svoja mlada življenja v 
boju za svobodo. 

Tončka Čečeva ujeta 
v februarju 1942 je poslal pokrajinski komite za Šta

jersko na Kozjansko ilegalce-komuniste Janka Skvarča, 
Pavla Baloha-Petra, Svetozarja čapordo in Tončko Če-
čevo-Rozo, ki je bila kmalu zatem imenovana za sekre
tarko kozjanskega okrožja. S prihodom sekretarja po
krajinskega komiteja za Štajersko Sergeja Kraigherja 
s še nekaterimi člam na Kozjansko se je politično delo 
še bolj razmahnilo in v drugi polovici leta 1942 je bilo 
ie 17 odborov OF 

Ugodne posledice tako razgibanega političnega dela 
aktivistov na območju Kozjanskega so se odrazile tudi 

2 večjim prilivom novih borcev domačinov v kozjansko 
četo. Po prihodu kozjanskega bataljona, formiranega v 
avgustu leta 1942 na Dobrovljah, se je vključila ta četa 
v bataljon in ga močno ojačala. Bataljon je opravil že 
večje vojaške in sabotažne akcije sirom Kozjanskega 
in s tem vznemirjal fašistična vojaška oporišča, ki jih 
je bilo na Kozjanskem 16, še bolj pa nemško politično 
vodstvo, ki se ni več čutilo tako vsemogočno, kot so še 
mesec dni pred tem oznanjali na vsa usta njeni oblast
niki. _ _ 



OD RINKE DO SOTLE — OD RINKE DO SOTLE — OD RINKE DO SOTLE — OD RINKE DO SOTLE — OD RINKE DO SOTLE — 0D|̂,| 
F O T O K R O N I K A 

v Velenju imajo verjetno eno najlepših otroških Igrišč pri nas, 
kjer najde vsak otrok nekaj zase. Lokacija je izredno primerna, 
saj ni oddaljena iz mesta, kljub temu pa leži sredi zelenih po
vršin. Velika prednost je tudi v tem, da je v neposredni bližini 
bazen in igrišča za tenis ter odbojko , kar daje možnosti razve
drila celotni družini: otroti so na svojem prostoru, odrasli na 
svojem, pa vendar so vsi skupaj . K r a j je izredno primeren za 
nekaj urni popoldanski izlet. N a posnetku so nekoliko starejši 
otroci, ki pa jih š«> vedno veseli vožnja na vrtiljaku. 

Foto: L . Ojsteršek 

Ka blok v Podčetrtku končan do jeseni? Ljudje , ki jih j « potres 
prikrajšal za streho nad glavo, ga bodo potrebovali! Se bo Splošno 
gradbeno podjetje Rogaške Slatine potrudilo do jeseni? 

N a praznovanju krajevnega praznika na Pilšianju se je zbrala tudi 
mladinska delovna brigada Kozjansko ki pomaga v Lesičnem 
graditi kulturni dom. Brigada je med drugimi dobila tudi priznanje 
krajevne skupnosti. 

V soboto 20. in ne<lelj(i il. julija bo <>asilsko društvo i!>oštanJ 
praznovalo svoj i»51etni jubilej . Društvo je bilo ustanovljeno 1. ju
nija 1879. leta. najvidnejša ustanovitelja pa sta bila baron Sehnit-
zler in poveljnik Kristijan Kern, šoštanjski svečar in medičar. Usta
novitelji in občani so. zbrali prva sredstva za gasilsko opremo, 
brizgalno in orodje, kar j<' bilo nujno potrebno, saj je društvo 
že takoj na začetku štelo preko :«( mož. Da je bila ustanovitev 
gasilskega društva v starinskem Šoštanju, tedanji nietroi)oli Šale
ške doline, potrebna, priča dejstvo, da so že v na.slednjih letih 
uspešno sodelovali pri gašenju večjih požarov. Leta 1893 je izbruh
nil velik požar v Lappovem premogovnik-u v Skalah pri Velenju, 
leta 1903 pa so šoštanjski ga,silci pomagali pri ga.šcnju požara, 
ki je zajel mesto Slovenj (iradec in nato že leta 1906 v šoštanjski 
tovarni usnja. S<-vi'da pa je poU-g le-teh bilo še več drugih poža

rov in poplav, pri katerih so us-pešno intervenirali. 2al pa je 
bil prvi gasilski prapor, ki ga Je imelo društvo, pred razpadom 
avstro-ogrske prenc^n v graški muzej, kjer ga verjetno hranijo 
še danes. 

N a sobotni uvodni proslavi bo ob 19. uri sprejem gasilcev iz 
Avstrije, ob 20. uri pa ga,silska b.aklada po šoštanjskih ulicah z 
ognjemetov. V nedeljo pa bo ob 8. uri sprejem gostov, nato 
ba slavnostna seja in velika ga-silska parada. O b 10. uri pa bo pri-
četek slavnostnega deij» proslave pred gasilskim domom. 

Soštanjskim gasilcem ob tem visokem 95-letnem jubileju če
stitamo tudi ml in Jim želimo še mnogo uspehov pri čuvanju 
naših skupnih dobrin . 

V. Kojc 

NAŠ K R A J 
• LAŠKO: POUDAREK 
KAKOVOSTI 

v laški občim je pre^io 600 regi-
sLriraniii strelcev, ki delujejo v dese
tih strelskih družinah. Kljub veliki 
množičnosti pa laško streljanje ne do
sega v republiškem menlu nobenih 
boljših rezultatov. Častna izjema je 
Vinko L,iivrine, ki sodi med »najboljše 
slovenske pištolarje. Da bi nekako dvi
gnili kvaiiteto, je upravni odbor strel
skih organizacij Laško izvolil komisi
jo za kvaditeto, ki jo sestavljajo: Vin
ko Lavrinc, Toni Koaar in Roman Ma- . 
tek. Komisija je takoj pričela z de
lom. Vinko Lavrinc je organiziral red
ne treninge pištolarjev v želji, da uspo-
za republiško prvenstvo. Sadovi nju
nega dela so se že pokiizali, saj je 
Zdravko Kuzmdč zasedel v konkurenci 
pionirjev odlično 13. mesto, medtem 
ko je bil Matek Roman v konkurenci 
mladincev osenmajsti. Zanimivo je, da 
je prav MK poišika, ki je bila doslej 
najslabša disciplina laških strelcev, 
prinesla doslej največji uspeh mladih 
laških strelcev v r£»publiškem merilu, 
Matek Roman in Kožar Tom se ukvar
jata s puškaši. Najprej sta organizi
rala priprave mladincev m pionirjev 
prav zdaj ukvarjata z izvedbo kon
trolnih tekmovanj z zračno puško. Tek
movanja so v treh kategorijah: pio 
nirji, mdadinci in tekmovalci z an-
schiitz puško. Kdor na tem tekmova
nju nastrelja določeno normo, trenira 
do naslednjega kontrolnega tekmova
nja s strelskim materialom, ki mu ga 
dodelijo iz sklada za kvaliteto. Obe
nem pa dobi plan treninga, po kate
rem se načrtno pripravlja na nasled
nje tekmovanje. Rezultati tega načrt
nega dela se bodo pokazali šele pri
hodnje leto, ko se bo začela tekmo
valna sezona z zračno puško. 

Laški strelci so se res začeh za
grizeno bojevati za kvaliteto. Upajmo, 
da bodo svoje načrte uspešno izpe
ljali in tako v prihodnjem letu na re
publiških prvenstvih posegli po vid
nejših mestih, kot so jih doseigali do
slej. MATEK ROZMAN 

RADEČE: POSTOPNO 
ZANESLJIVO 

Krajevna skupnost Riideče bo na
mesto dosedanjega sveta kraje\'ne sku
pnosti izvolila izvršni odbor, kjer bo
do imele svoje delegate vse delovne 
organizacije kraja. Tudi sicer radeške 
delovne organizacije tesno sodelujejo 
pri pospeševanju razvoja tega lepega 
kraja. Tako bo prizidek zdravstvene 
postaje, s katerim naj bi pridobili 
prostor za ordinacije specialistov in 
prostor za rentgensko slikanje, zgra
jen s sredstvi delovnih organizacij in 
drugih občanov. To pa ni edino, kar 
v Radečah gradijo. V avgustu bo kon
čan 24-stanovanjski blok, že v letoš
njem letu pa bodo začeli z gradnjo 
naslednjega. Končali bodo z glavnimi 
deli nove ceste od pokopališča do na
selja Krakovo, ki bo povezovalo šolo, 
otroški vrtec in i>a stadion in bodo 
vanjo vložiU približno 30 milijonov 
starih dinarjev. Uredili bodo vodovod 
Brunk—Rudna vas, kjer bodo fizična 
dela opravili predvsem vaščani sami, 
materialno pa bo sodelovala krajevna 
skupnost. S skupnimi sredstvi pred
videvajo ureditev prostora za mladin
sko organizacijo in kot vsa leta se 
tudi letos nadaljuje regula.(^ija Sopote, 
kjer je udeležen tudi republiški vodni 
sklad. Uredili bodo pločnike od Laa-
nika do Mostu in ozvočenje na mrli
ški vežici. 

Tudi v delovnih organizacijah ne 
mirujejo, saj prec^ej vlagajo. Tako Pa
pirnica Riideče investira v nov papir
ni stroj in obrat Muflon, kjer bodo 
izdelovali boljši papir. Konfekcija 
oblačil Radeče razširja svoje prostore 
Industrijsko podjetje Peta Radeče, ki 
se je integriralo z Lesnino Ljubljana, 
bo i2^radilo bolj ali manj nove pro
izvodne prostore. Tudi Obnova Rade
če po integraciji s SGP Hrastnik pri
čakuje boljšo perspektivo. Seveda se 
krajevna skupnost Radeče srečuje tu
di z mnogimi problemi. Tako še ve
dno ni izdelan urbanistični načrt, ima
jo prenizke cene za odjem vode, za 
kanalizacijo in za odvoz smeti. Tudi 
gradnjo šole bodo morah omejiti le 
na izgradnjo najnujnejših učilnic. 

Predsednik krajevne skupnosti TONE 
ZUPANČIČ pravi, da je treba več po
zornosti pMDSvetiti obrobnim krajem in 
kmetijam. | ' r i ureditvi cest do teh 
krajev sodelujejo z Gozdnim gospo 
darstvom Brežice in se takšnega sode
lovanja želijo še več. 

B. PAVČNIK 

• ROGAŠKA: 
NAJBOLJŠI 
NA POKLJUKI 

Na letošnjem republiškem taborni-
škern mnogoboju na Pokljuki se je 
zbralo več ekip kot kdajkoli doslej. 
2al ne moremo tega trditi za ekipe 
celjskega območja, saj jih je bilo le 
pet od devetih možnih, že na področ
nem mnogoboju ni bilo murnov, to Je 
tabornikov do sedem let, in starejših 
tabornic (nad 16 let) . V zadnjem hipu 
pa so odpovedali udeležbo ekipe mlaj
ših čebelic z Vranskega in ni bilo eki
pe starejših tabornikov iz Petrovč. Osta
le ekipe so se športno borile in dosegle 
solidne uvrstitve, še najbolje so se iz
kazali taborniki iz Rogaške Slatine, saj 
so v kategoriji 13 do 15 let zasedli 
drugo mesto. Med mlajšimi medvedki 
(7 do 9 let) je ekipa iz Žalca zasedla 
tretje mesto, starejši medvedki (10 do 
12 let) odreda Zdravilni vrelci iz Ro
gaške Slatine so bili peti, čebelice iz 
istega odreda pa šeste. Prav tako so 
bile šeste tabornice iz Rogaške Slati
ne. Sodelovale so ekipe iz enajstih 
področnih z\'ez, največ uspeha pa so 
imeli Tolminci. ^ 

JL 

LAŠKO: CENAM 
POSEBNA SKRB 

Izvršni g-v̂ t̂ Skupščine občine Laško 
je imel v ponedeljek sedmo sejo, na 
kateri so potrdili sklepe šeste seje. Raz
pravljali tn sklepali so o družbenem 
dogovoru o oblikovanju in izvajanju 
štipendijske politike v SR Sloveniji. 
Sprejeli so načela izvršnega sveta do 
bodoče politike oblikovanja in formira
nja cen v občini in ustanovili posebno 
komisijo, ki bo usklajevala cene s ce
nami v medobčinskem merilu. Izvršni 
svet je na svoji seji razpravljal tudi o 
pogodbi o financiranju mladinskega 
sprejemališča za begavce pri Centru za 
socialno delo občine Ljubljana Center.. 
Na seji so se seznanili tudi o poteku 
akcije za zbiranje pomoči prizadetim 
V ' potresu in o stanju občinskega pro-
račmia. B. P. 

ŠENTJUR: 
SOLIDARNA SOBOTA 

Vse delovne organizacije razen dveh, 
kjer imajo kolektivne dopuste, so v 
soboto delale in s tem uresničile soli
darno obveznost. Podjetje Alpos bo de
lalo še en dan v septembru in to za 
delavce iz podjetja, ki so bih prizadeti 
po p>otresu. 

Bo najnovejših podatkih ocenjeval
nih komisij je število poškodovanih 
stavb na posameznih območjih šentjur
ske občine sledeče: 

1. Loka pri Žusmu 113 stavb 
2. Planina z Dobjem 84 stavb 
3. Slivnica s Kalobjem 77 satvb 
4. žentjur z okolico 104 stavbe 
5. Šentjur trg 76 stavb 
6. Ponikva 93 stavb 
7. Prevorje 109 stavb 

10. Dramlje 38 stavb 

Skupaj 694 stavb 

V tem številu so zaiete vse katego
rije poškodb. Na stanovanjske zgradbe 
odpade približno 70 odst., na gospodar
ska poslopja pa 30 odst. V tem številu 
niso zajeti družbeni objekti. Koordina
cijska odbora občin Šmarje in Šentjur 
sta se domenila', da bi se oškodovan
cem IV. kategorije odobril kredit v 
višini dveh tretjin stroškov od povpreč
ne vsote 300.000 din. Za I I I . kategorijo 
pa dve tretjini od povprečne vsote 
120.000 din. Ta sredstva oi odobrili za 
največ 25 let po 2 odst. obrestih, razen 
v primerih, kjer je dohodek na dru
žinskega člana nižji od 900 din. V teh 
primerih bi se namreč za IV. katego
rijo odobravala F>osbiila do največ 40 
let, . E, RECNIK 

PREBOLD: i 

Kot že dolgo vrsto ^ 
slej je Adi Vidmajer 
letos pripravil tradicioi 
akcijo Naučimo se ĵ i 
Akcija je razdeljena 
dela. Do 20. julija se jj 
vanja naučilo okrog oi 
deset otrok, naslednjih! 

ZLAL 
Z a vsakogar, ki stopi 

življenje, polno načrtov in 
Takšna sta bila tudi Ai 

in Janez Kladnik iz Vingk 
1. Junija pred petdesetimi 
petdesetih letih sta si pom 
Z a njima pa so ostale vse 
bil vse prej kot lahak. R« 
živi še devet, ker sta dve 1 
takrat še neozdravljiva. 

Prve tri leta zakona sU 
sta se preselila v Grobelm 
z mlinarsko obrtjo in 45 let j 
od tega zaslužka ni bila si 
moral oče Janez na delo. Di 
spravil do kruha vseh ota 
leta izredno nemirna, kajti 
al! onega otroka, kasneje pi 
ki j im je prizadela prav t 
2 zamišljenim obrazom, hkn 
dneva, ko so njeno hišo i 
otrokom s smrtjo. K sreči i 
je samo oropal hišo in p«f 
se je pridružil partizanom I 
pripoveduje mati Antonija 
jočim glasom in s pogled« 
sliko. Kako tudi ne! Trije 
let v Venezueli. Dva brata 
tretji brat pa še ni obis 
Z ostalimi otroki pa se it 
zaposleni v domovini, raa 
v Z R N . Sedaj preživljata 
v Grobelnem, ki si je pn 

Majhno letalo, ki i 
telo izredno nizko, I 
je omogočilo lep rfll 
na 30 km dolgi proi 
Buhare do Samarl<i 
Pod nami so se razp 
rala velika, pravkaf 
sejana bombažna 
mrežo namakalnih I 
lov. 2500 let staro i 
Samarkand je zi ' 
znanosti, umetnosti 
kulture uzbeškega If 
va. Ko se je Alekst 
Veliki na svojem vO, 
pohodu proti Indiji i 
vil v Samarkandn 
vzkliknil: »Vse, kar 
slišal o lepptah S 
kanda, je čista resnii 
z edino izjemo, da f 
še lepše, kot so mi i 
vedovali!« 

Ko je osvajalec ? 
Lenk (lenk pomeni^'' 
napravil Samarkand 
svojo prestolnico, f 
mesto začelo priie0 
gastvo. Gradili so P 
čne palače, mošeje i' 
drese (muslimanske 
ke šole). Najlepša ^ 
je mavzolej Gur.Ei^ 
je grobnica vladarsf 
še Timuridov. Nedf 
je to največja mop 
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SE PLAVATI! 

^ obiskovalo pla-
i od 20. julija do 
\ Zanimivo je, da 
ije, poleg prebold-
p in predšolskih 
jl̂ ujejo tudi učen-
'jol žalske občine, 

dvajset »tuj

cev«. Plavanja učijo poleg 
Adija tudi mladinci Brinar 
Toni, Brodar Toni, Skok 
Stane, Plavčak Marjan, Go-
lič Jože, Kranjc Vlado in 
Vrhovec Dušan. 

JANEZ VEDENIK 

se začne novo 

likovja pri Slivnici 
I poročila natanko 
lit Na ta dan po 
k podpisala izjavo. 
Lê a zakona, ki je 
jitrok. Od t<'ga j ih 
davice, ki je bi la 

to vrhu. nato pa 
kar takoj začela 

ioličanom. Vendar 
I družina, zato je 
I službo, dokler ni 
b so bila njuna 
iljale nesreče tega 
Bjela vojna vihra, 
Mati Antonija se 
lijšanjem spominja 
tili njej ter vsem 
do. kajti sovražnik 
Zadnja leta vojne 
sin Jože. Sicer pa 
hčerah s trepeta

le veliko družinsko 
1 Poldek so že 28 
rič obLskala starše, 
» jo je zapustil, 
vidita, saj so jksi 
1», ki je na delu 
pri hčerki Ivanki 
novo hišo. 

CELJE: ZA PRAZNIK 
Medtem ko so prve športne (mah nogomet) in nekatere 

druge prireditve v počastitev prazjiika celjske občine že us
pešno zaključene, se bodo druge, z osrednjo proslavo vred na, 
Dobrni , šele Zvrstile. 

Četrtek, 18. jul ija: 
ob 20. uri koncert godalnega orkestra v dvoran: zdraviliškega 

doma na Dobrni . 

Petek, 19. jul ija: 
o b 16. uri mednarodni atletski miting na memorial Perda 

Skoka, Stadion Borisa Kidriča v Celju; 
ob 20. uri nastop foLklornega ansambla Lado iz 2jagreba. Dr

sališče v celjskem mestnem parku; 
ob 20. uri gostovanje P D Zarja iz TmovelJ s komedijo Ma

nevri na Dobrni . Park pred domom Mihe Pinterja, v primeru 
slabega vremena v dvorani zdraviliškega doma. 

Sobota, 20. jul ija: 
ob 9. uri turnir moSkih in ženskih reprezentanc Eaven. Sa

ška in Celja v odbojki. Igrišče Partizana Gak>ev)e; 
ob 9. uri tekmovanje mestnih reprezentanc Siska, M a r i b o r a , 

Raven in Celja v kegljanju. Kegljišče Ingrada ob Ljubljanski 
cesti; 

ob 9,30 uri otvoritev avtomatske telefonske centrale na 
Dobrni . Pošta. 

ob 10, uri otvoritev razstave o Peti prekomorski brigadi 
Ivana Turšiča-Iztoka v avli osnovne Sole na Dobrni in do te 
ure zbiranje borcev te: brigade pred šolo; 

o b 11. uri osrednja proslava v počastitev praznika c e l j ^ e 
občine v spomin na ustaaiovitev Prve celjske čete ter na čast 
30-letnice ustanovitve Pete prekomorske brigade. Park pred 
domom zavoda Ivanke Uranjekove: Podelitev Sladrovih nagrad 
in priznanj samoupravljavcem. 

ob 17, uri šahovski brzotumir reprezentanc Ljubljane, Ma
ribora, Domžal in Celja v celjskem šahovskem domu. 

Nedelja , 21. juUja: 
med 8. in M . uro T B L M plavanje za mlade in starejše. Ljud

sko kopališče v Celju; 
o b 8. uri lovsko strelsko tekmovanje pri lovski koft nad 

Dobrno; 
o b 9. uri otvoritev T R I M steze na Dobrni; 
ob 10. uri nastop šolanih psov, kluba za vzrejo šiportnih in 

službenih psov iz Celja. Igrišče pred kavarno na Dobrni; 
ob 10. uri tekinovan^e v strelianju z zračno pušlio reprezentanc 

Hrastnika, Maribora , Si.ska, Velenja in Celja. Strelišče N a gri-
akai v Liscah pri Ce-lju. 

Ponedeljek, 22. Julija: 
ob 30. uri nastop mešanega pevskega zbora in folklorne sku

pine » K a j u h « Dobrna v dvorani zdraviliškega doma na Dobrni . 

\KOPO IN AZIJO 
P I S E : 

ERNEST 
REČNIK fce ljudske grad-iolej so sovjetski s pomočjo uzhe-^Uh umetnikov Svetlomodra ku-fbrastih keramič-'^c izraža višek in mogočnosti ' e n e s o okrašene "li in pestrimi, '^'oodom stičnimi je dal Timur ^9wmen kom-'.^ej imenovan po 'n najtiubši ženi 

/ ^ a n u m . Legenda ' je za časa Ti-pohoda v Indi-f njegova žena moža ob pov-i^^v posebno le-Najela je naj-'^^f-ekte in moj-'o pričeli z veli-
" ^ ' o m . Vladarica ^^^mna lepotica ' k zaljubil vo-
"f^cf. Ker je bila w^^ha za vse pro-I }^lienega gradi-,f prenehal z ^,^Posled ie vlada-

' ^ ' J ^ a in se z qra-'^}\^inila,da jo bo ; na lice. Bi-
'""'ttni je dvignila 

feredžo, hkrati pa z roko zaslonila. -ice. Poljub zaljubljenca na Bibi-hanino roko je bil tako vroč, da ji je prežgal roko in še na licu se je poznala opeklina. Ko se je Timur vrnil s pohoda, je opazil oboje — novo mošejo in znamenje na ženinem licu. Bibi-hamnn mu je povedala vse po resnici, kako so potekali dogodki. Timur se je strahovito razhudil in je hotel pri priči kaznovati predrznega graditelja. Ta je računal s tem, si napraoil krila in z najvišjega mina-reta odletel v svoj rodni Iran. V Samarkandu je živel in deloval tudi znameniti matematik, fizik in astronom Ulug — beg, ki je že v začetku 15. stol. zgradil velik observatorij s sek-stantom za opazovanje zvezd. Poleg vseh častitljivih kulturno-zgodovinskih spol menikov smo si seveda ogledali tudi sodobni Sa-markand, ki ima močno razvito industrijo, trgovino in kulturne ustanove. 

Bil je rauHO zadnji dan aprila in v mestu so tekle zadnje priprave za proslavo 1. maju. Trgovine in ulice so bile polne ljudi. Predpraznična nakupovalna mrzlica ni bila nič manjša od naše. Proti pričakovanju so tudi sovjetska azijska mesta zelo čista — po tej plati bi jih kar kazalo posnemati. V velikih trgovinah, stičnih našim Na-mam, oni jim pravijo »Univermag«, smo St ogledovali cene tekstila in obutve, ki so višje od naših, pa tudi izbor je skromnejši. Cene so zelo različne in ie kaka realna primerjavo malo težka. Kilogram jabolk stane 2 rublja, uradni tečaj pa je 24 din, se pravi 1 kg jabolk po naše 48 din. Za 15 dkg težko granatno jabolko sem plačal pol rublja, kg riža stane 1 rubclj, pol litra vodke celo 3,60 rublja (pri nas je liter slivov-ke pri kmetu 30—40 din). Na drugi strani pa je stanarina za dvosobno stanovanje z vodo. plinom in elektriko vred samo 7—8 ruWjev. prevozi s tramvajem. aviobu?.om ali pod-

.zemeljsko železnico v me-, .stu, na katerikoli razdalji po 4 kopejke. Izredno kva-litetne leposlovne in znan-^-stvene knjige so skoraf' zastonj. Cene so zelo ize-f načene, primerjali smo jih v Kijevu, Taškentu, Samarkandu in pozneje v Moskvi. Zanirnali smo se za krzna njihovih znamenitih karakul ovc, ki dajejo ta-koimenovano astrahansko krzno, pa nismo nič našli. Znana in lepo vzorčasta je samarkandska svila, katere smo nekaj kupili za spomin, seveda za dolarje. Večerilo se je že in v hotelski avli smo čakali na avtobus, ki bi nas moral popeljati na letališče. V hotel so sporočili, da ima letalo, namenjeno v Moskvo, s katerim bi se peljali tudi mi, 4 ure zamude. Ob 19. uri zvečer smo končno 'vzleteli na 3200 km dolgo pot in oh,. 2. uri zjutraj pristali na moskovskem letališču Do-modjejevo. Prihodnjič Moskva in povratek v domovino. 

^ A t A m N K E T A 

NAŠE CELJE 
Zakaj imate radi Celje? B: znali odgovoriti? Hm, 

težko vprašanje, kajne? Saj sploh nikoh ne pomislimo, 
zakaj ga imamo radi. Samoumevno se nam zdi, ker 
tu živimo in delamo, rešujemo vsakodnevne težave, 
okušamo radosti, se prilagajamo vsemu novemu. Mor
da se niti ne zavedanio, da smo radi v tem »belem« 
mestu ob »bistri« Savmji. Pa kolikokrat se jezimo 
nanj! Uh, pa ta zrak! Vendar se še naprej sprehajamo 
po celjskih ulicah z otroško razigranostjo se znova 
vračamo domov in z radovednostjo malega naivčka po
kukamo, kje je spet kaj novega. 

No, bi zdaj že znali povedati, zakaj ga imate radi? 
Pa preberite odgovore naših anketirancev in gotovo 
boste med odgovori našli tudi nekaj vzrokov vaše na
klonjenosti našemu mestu. 

KRAMARIC BLANKA, 
dijakinja: Čeprav v Celju 
živim šele pet let, ml j e 
že priraslo k sircu. Spo
znala sem nove prijatelje 
:n phjateljice, rada se ho
dim kopat na bazen, pozi
mi grem večkrat na drsali
šče. Nekaj me pa le zelo. 
moti, pa ne le mene, am
pak gotovo v s e mlade Ce
ljane. Zdaj poleti sploh 
ni nobene zabave. T u in 
tam bi lahko organizirali 
kak ples. 

JOŽE JOHAN, upokoje
nec: Kaj vem, zakaj ga 
imam rad! Rad ga pa 
imam, vsekakor. Tu živim 
že 17 let in mesto mi je 
že samo po sebi všeč. Na
vezal sem se nanj in zdaj 
ne bi šel drugam, poseb 
no še, ker je danes Celje 
čisto drugačno kot nekoč. 
Veliko so zgradili novega, 
pa Savinjo imam rad, ker 
je ob nijej še edini kraj, 
kjer se lahko naužijem 
svežega zraka. 

DARJA CREP, učenka: 
Najbolj md je vše* Celje 
poleti, ko se lahko kopam 
po mili volji, malo slabše 
je pozimi. V teh dneh sem 
reden gost na bazenu, saj 
so počitnice in nimam dru
gega početi. Pa po trgovi-
nali rada hodim, prijate
ljice imam, v Celju sem 
rojena in ne bi hotela žive
ti v kakem drugem mestu. 

FTIANC K E R I N , upoko
jenec: Delam na parkiri
šču v središču mesta in 
kljuib temoi, da mi je Celje 
všeč, me bode v oči nesna
ga. Na tem področju se. 
res ne moremo p>ohvaliti z 
urejenostjo, ravno obrat
no. Praktično je živeti v 
mestu, ker imam človek 
vse pri roki — avtobuse, 
trgovine. In park je moje 
sprehajališče, kadar le 
utegnem. 

IRENA KRAMER, trgov
ska pomočnica: Celje je 
moje rojstno mesto in ra
da, ga imam. A zakaj ga 
imam? Lepo je tu, tu je 
stari grad, okolica je ču
dovita, vsaj zame. O, star 
novat pa že ne bi šla dru
gam, saj imam tu družbo 
in privadila sem se na 
vse, tako da bi težko žive
la kje drugje. Celje je mo
je mesto! 

Tako. še naprej imejmo radi Celje, preljubo staro 
mesto, ki nam bo všeč vedno in nam bo s hvaležnost
jo v srcu dajalo občutek, da smo vsi mi njegovi, da 
smo dobrodošli v njem in da noče, da bi ga nekoč 
zapustih. Saj ga ne bomo, ne? 

Darja Jetjčič 

Poto: Mira Plahutnik 

file:///KOPO
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N O V I T E D N I K ? A S O D O B ^ 
KOLIKO 

TEMELJNIH 
ENOT 

Kmetje so trmoglavi. Ne 
marajo svoje zadruge. Tisti, 
ki nočejo sodelovati, ne bi 
smeli dati volilne pravice. 
Take očitke smo slišali pred 
letošnjimi pomladanskimi vo. 
litvami. če odštejemo volil
no pravico, pa jih slišimo 
še zdaj. Navadno pa niso nič 
manj trmoglavi tudi tisti, ki 
to očitajo kmetom. 

V nekaterih kmetijskih or
ganizacijah se delovni kolek
tivi, oziroma njihova vod
stva, in kmetje ne morejo 
prav sporazumeti. V zadrugi 
— ime ni važno, ker je po
dobnih več — so leta nazaj 
trdili, da imajo pri kmečki 
proizvodnji oziroma koope
raciji izgubo. Ko so si kme
tje izbojevali temeljno za
družno enoto in so lani 
uspešno gospodarili v njej, 
pa bi jim delovni kolektiv 
rad pobral del ostanka do
hodka (dobička). Drugod bi 
radi prepustili kmetom le 
skrb za kooperacijo tn ne 
tudi odkupa in zato potreb
nih sredstev. 

Za kmete je še slabše tam, 
kjer nimajo temeljne zadruž. 
ne enote, ampak je baje za
radi varčevanja pri stroških 
vsa zadruga le ena taka eno
ta. Kmetje so se baje stri
njali s tako ureditvijo. Pra
vo merilo za to, če se res 
strinjajo, pa je, ali so tudi 
člani take zadruge. Kdor se 
strinja, gotovo nima vzroka 
za to, da ne bi bil član. 
Kako je potem tam, kjer 
je med člani zadruge le pe
ščica kmetov? 

Večji kmetijski kombinat 
ima 18 temeljnih organizacij 
združenega dela, a od teh je 
Za kmečko kooperacijo le 
ena. Kombinat zajema ob
močje treh občin in kmetdv 
je več kot vseh zaposlenih 
na njem, pa so jim vzlic te
mu prisodili ali rmsvetovali 
le eno temeljno organizacijo. 
Kmetijska proizvodnja na 
družbenih zemljiščih je raz
deljena na pet takih organi
zacij, čeprav jih več oprav
lja enake dejavnosti. Zakaj 
potem ne sme biti več te
meljnih organizacij za kmeč
ko kooperacijo? Ali delav
cem ni treba varčevati pri 
upravljanju in gospodarjenju 
enako kot kmetom? 

Dve manjši kmetijski za
drugi sta — morda zato, ker 
nobena ni hotela zaostajati 
za drugo — za dejavnosti na 
kmečkih posestvih ustanovili 
temeljni zadružni enoti, za 
družbene obrate pa temeljni 
organizaciji delavcev. Z,aradi 
tega jima ni bilo treba zvi
šati marže pri odkupu, da 
bi pokrivali večje stroške. 
Odkupujeta vsaj po enaki 
ceni kot sosednje kmetijske 
organizacije, če ne celo po 
višji, za odkup pa je dobro 
poskrbljeno. Tam imajo sko
raj vsi kmetje temeljno za
družno enoto za svojo za
drugo. Proizix>dnja je dobro 
organizirana, odkup pa ra
ste, zato je moči pokrivati 
vse stroške z malo maržo. 

V zadnjem času je veliko 
kritike na račun tistih go
spodarskih organizacij, ki so 
se le preimenovale v eno te
meljno organizacijo, če je 
treba v industriji približati 
samoupravljanje delavcem ta
ko, da se ustanovi več te
meljnih organizacij, naj bi 
to veljalo tudi za kmete. Po 
predpisih in ustavi sicer ve
lja, toda ti še niso uresni
čeni. Po čigavi krivdi ali za
radi čigave trmoglavosti? Ali 
niso bolj trmoglavi tisti teh-
nokrati, ki kmetom nočejo 
priznati njihovih zakonitih 
pravic, kot tisti kmetje, ki 
jih zahtevajo ali zavračajo 
neenakopravno sodelovanje 
»z zadrugo«? JOŽE PETEK 

ŠENTVID. 

KORENINA 
PA TAKA 

Mrak se Je spuščal na 
zemljo, ko sem po zaprašeni 
makadamski cesti prišla do 
Gajškove hiše v Bodrišni ^ 
vasi pri Šentvidu. Namenila [ 
sem se k Janezu Gajšku ali ^ 
stricu Janezu, kakor ga Idi-
čejo domačini. In imela sem 
srečo, kajti prav ta hip je 
s travnika proti domu poča
si, toda čvrsto stopal žilav 
starček s košem sveže trave 
na ramah. Stric Janez je od
ložil koš in skupaj sva odšla 
v kmečko izbo, v kateri se 
je širil vonj po svežem kru
hu in mleku. 

Ko sem strica Janeza vpra
šala za leta, se mu je na 
obrazu pojavil nasmeh, ki je 
prav imenitno pristajal zavi
hanim brkom. 

»Petinosemdeset jih imam, 
ja, prmejdunej!« se je gla
sil odgovor. 

»Kako pa da še pri vaših 
letih zmorete tako težko de
lo, kot je hošnja košev?« 
sem bila radovedna. 

»To sploh ni težko. Člo
vek se ga navadi kot hrane 
in mu sčasoma postane ix>-
treba. Nikoli nisem brez de
la, ne moremo b i t i . . . « 

»Stric, česa se pa najbolj 
spominjate iz vaših mladih 
let?« 

»Ja, prmejdun, to je pa tež
ko reči. Najbolj vem to, 
sem bil večkrat sit kot la
čen . . . « 

»Pa kasneje, kako ste preži
veli prvo svetovno vojno?« 

»Iz tistih let imam slabe 
spomine — pa kaj, ko danes 
to nihče več ne ve in ne mo
re raziuneti.« 

»Je bilo hudo?« 
Hudo, hudo! Pa še koliko 

časa sem zabil na ruski 
fronti, ko smo se bili za Av
strijce, nazadnje staknih še 
bolezni, če ne smrt. Ja, tudi 
mene se je nekaj prijelo na 
pljuča, da. Hudo je bilo . . . ! « 

»Potem so prišla najlepša 
leta, kajne?« 

»Ja, najlepša že, dokler se 
ne oženiš. Takrat je konec 
vsega lepega, prmejdimaj. 
Deset let po vrnitvi sem se 
oženil, potem pa garal, do
kler nisem »zvohal« tistega 
rudnika v Trbovljah.« 

»Ste delaU tudi v rudniku?« 
»Samo nekaj časa, potem 

sem se resno zavzel za kme 
tijo, prišli so otroci, pa še 
pet jih je bilo, da veste.« 

Sredi pogovora naju je 

zmotila žena Marija, ki je 
prišla iz hleva. Nihče ne bi 
prisodil ženski 46 let zakona 
in trdega kmečkega dela. 
Hudomušno se je namuznila 
možu in kar naprej je go
vorila, da mora še v hlev k 
živalim, da še ni čas za po
čitek . . . Ctidila sem se nje
ni gibčnosti in še bolj zgo
vornosti. 

»Pa še tisto napišite,« je 
dejala »da on ne dobi nič 
starostnega kmečkega zava
rovanja, čeprav ga dobe vsi 
sosedje.« 

»Pa saj nimam časa, ker 
moram v hlev,« se je glasil 
izgovor in kmalu zatem se 
je slišalo iz veže: »Saj še za 
umreti ne bo časa.« 

S stricem sva se pogovar
jala o drugi svetovni vojni 
in o petih otrocih, ki živijo 
v bližini in imajo svoje hiše 

»Pa tudi jarke so me po 
slali kopat za švabe v Roga
tec, pa sem po treh tednih 
pobegnil. Aja, Švabi so po
čeli grozote . . . ! Nekoč bi me 
bili celo ubili, pa sem j:m 
ušel in se skril. To sem do
bro naredil, prmejdimej!« 

»Kaj pa vnučki? Vas veli
kokrat obiščejo?« 

»O, to pa. Otroke imam pa 
še danes rad. Vnuke še bolj 
kot svoje, ja. Ampak povem 
vam, da so danes otroci ra 
zvajeni in prevzetni. Nak, 
mi nismo mogli biti — pa 
tudi čas je bil drug.« 

Noč je bila, ko sem se po 
slovila od strica in njihove 
prijazne hiše. Ni mi bilo žal 
časa, kajti ob Janezu Gajš
ku sem spoznala, kako pre
prostost kmečkega človeka 
premaguje vse težave. Rada 
bi vsaj delček stričeve volje 
in vztrajnosti. 

ZINKA KOSEC 

Ječmen in pšenica sta prva pridelka, ki ju pospravljamo z naših polj. To nekoj 
tako težavno delo danes z lahkoto opravijo kombajni. Treba je le lepega vremenj ' 
ki pa je letos prav naklonjeno, tako da je v Savinjski dolini že precejšen del žiti 
pospravljen. Naslednji med pridelki bo na vrsti hmelj, Id je zrasel že visoko pod 
vrh žičnic. Tone TavČa 

NA TRGU 

STOJNICE 
PONUJAJO 

N a š a celjska tržnica se če
dalje bolj širi. Kmalu bo pro
stor, ki je oddeljen za stojni
ce, premajhen, saj prihaja po
nujat na trg vedno več kmetic 
iz okolice in trgovcev iz Goriš
kih b r d , Strumice, celo iz 
Makedonije in drugod. Proda
jalci so potrpežljivi v pehanju 
za zaslužkom. I>a bi uspeli 
prodati svoje izdelke vztraj
no ponujajo blago vsakemu, ki 
pride mimo. M e d starejšimi 
prodajalkami pa najdemo tudi 
mlajše ,ki pomagajo svojim 
mamam prodati kaj malega. 
Proti opoldnevu so prodajalci 
že nestrpni, saj bi radi hitro 
prodali in odšli domov. Neka
terim to tudi uspe. 

Založen trg ponuja vse, kar 
gospodinje potrebujejo. N a vo
ljo imajo dobro izbiro in ma
lokdaj se zgodi, da kakšne 
stvari ne najdejo. Cene se v 
julijskih dneh nič dosti ne 
spreminjajo. Sadju , ki ga je 
čedalje več, cene padajo , tako, 
da so marelice že po 10 din, 
breskve pa po 8 din. borovni
cam in jagodam pa, ki že 
gredo h koncu, se cene dviga
j o . Tudi zelenjava je cenejša. 
Paradižnik stane 7 din, papri
ka 30, grah in pesa pa 6 din. 
Ostala živila, rože in obrtniš
ki Izdelki pa iinajo iz tedna v 
teden skoraj enako ceno. 

M. P. 

NAŠ TRAKTORIST ^ 
LAVKO SKRABER je traktorist pri KK Žalec TOZI 

Kooperacija Šempeter. NjegoTO delo je zahtevno i 
zelo razgibano. 

Slavko, kako dolgo si že traktorist? Traktorist se« 
že celih deset let. To delo me je vedno veselilo, mo 
da tudi zato, ker sem bil rojen na kmetiji in in" 
tako priložnost spoznati pestrost tega dela. 

Kaj trenutno delaš? Prav te dni žanjemo. Vozil 
kombajn. 

Kakšen pa je tvoj delovni dan na kombajnu? O 
pol šestdh zjutraj pričnemo z delom tn žanjemo tj 
do devetih zvečer. Dnevno požanjem okrog 5 hektaro 
žita. 

Danes je dan šoferjev. Za praznik ti čestitamo, 
nem pa je to dan, ki ga delate za Kozjansko. K' 
meniš o tem? Tako je prav. Drug z drugim moratf 
biti solidarni, kajti le če si pomagamo v nesreči, lah* 
pričakujemo, da bomo vselej med seboj še bolj P 
vezani. 

Slavko je torej na svojem delovnem mestu zad< 
voljen. Svoje delo rad opravlja, ker je t» delo, ki ' 
ga je sam izbral. 

Tekst in foto: Tone Tav ŝ 



ZAVAROVALNICA CELJE 
POSLOVNA ENOTA CEUE 

,,POTRESNEGA" ZAVAROVANJA NI 
v naše uredništvo je pri

spelo nekaj vprašanj, kaj 
je z zavarovalnino za ško
do po potresu. Ostala sred
stva javnega obve.ščanja o 
tem niso dala nobenih po
jasnil, zato smo prosili di
rektorja Zavarovaimce SA
VA poslovna enota Celje 
JOŽETA KUNTARIČA za 
tako infoiTnacijo. 

Direktor celjske poslov
ne enote SAVA, ki pokri
va območje osmih občin, 
med ostalimi tudi vse, ki 
so bile prizadete E > O po
tresu, se je našemu vabi
lu odzval in takoj pojas
nil, da je predvideval, da 
bodo tako tolmačenje ra
vno zaradi predčasnih 
sprememb v obravnavanju 
škod po potresu iz zava
rovalnih sredstev dali cen

trali obeh slovenskih zava
rovalnic. Ker take pojas-
nilne informacije ni bilo, 
nam je rade volje postre
gel z njimi. 

NOVI TEDNIK: Zavaro
vanje ščiti premoženje 
proti raznim nepredvide
nim dogodkom. Ali je 
med njimi tudi zaščita za 
škodo, ki jo povzroči po
tres? 

JOŽE KUNTARIČ: Ce 
zavarovalnica zavaruje pre
moženje proti določeni ne
varnosti, mora v takem 
primeru škodo tudi po
ravnati. Presoja, katere ne
varnosti lahko z zbranimi 
sredstvi pokriva sama, od-
nosno katere prenese v 
obliki so- in pozavaro\'anja 
na druge domače ali tuje 
zavarovalnice m pozavaro
valnice, je stvar zavaroval
nice. 

Potres je elementarna 
(katastrofalna) nevarnost, 
in je škodo praktično ne
mogoče nadomestiti z za
varovalnimi sredstvi. Po 

statističnih pokazateljih o 
pogostosti nastopanja in 
obsega določene vrste ško 
de se izračuna cena posa 
mezni nevarnosti. To je za 
nevarnost potresa zaradi 
obsežnosti škode, ki ob 
potresu nastane, izključe
no. Iz teh razlogov zava
rovalnica danes za škodo 
Po i>otresu ne jamči. 

NOVI TEDNIK: Kljub 
vašemu pojasnilu vemo. 
da se .je zavarovalnica uk
varjala z zavarovanjem po
tresa. Kdaj so nastopile 
spremembe? 

JOŽE KUNTARIČ: Po 
tres, kot zavarovana nevar
nost, je bil z zavarova
njem pokrit prva povojna 
leta. Tinje pozavarovalnice 
so soudeležbo ob škodi 
odklonile; v državi zbrana 
zavarovalna sredstva pa v 
nobenem primeru ne bi 
zadoščala, še več, porabila 
bi se celo tista, ki so na 
menjena za pokrivanje os
talih nevarnosti. 

Po nekajletni izključitvi 
se je potres ponovno vkju-
čil v zavarovanje. Pri ta-
kraitm Jugoslovanski za
varovalni skupnosti v Beo 
gradu je bil formiran tako 
imenovani »potresni sklad«. 
V ta sklad, katerega viši
na Je bila določena s 
predpisom, so vse jugo
slovanske zavarovalnice 
odvajale del tehnične pre
mije. Ko so zbrana sred 
stva zadoščala predpisani 
višini, odvod ni bil več 
potreben. Iz teh sredstev 
naj bi se pokrivale škode 
le v primeru, če bi bil ob
jekt poškodovan, da bi ga 
bilo p>otrebno prezidati. Ce 
sredstva ne bi zadoščala 
za kritje vseh škod, bi se 
obveznost iz zavarovanja 
zmanjšala proti vsem za
varovancem v razmerju 

med zneskom skupno na
stale škode m skupmm 
zneskom sredstev, zbranih 
za kritje škod po potresu. 
To je veljalo vse do reor
ganizacije zavarovalstva v 
letu 1968. Izdani predpis 
je bil spremenjen v toliko, 
da je bilo v letu 1968 
formiranim zavarovalni
cam naloženo, da od vsa
ke pobrane premije zava
rovanja, kjer je pokrita 
tudi nevarnost požara, od
vaja del premije v cen
tralni potresni sklad. To 
določilo je v zavarovalnih 
pogojih in se glasi: nevar
nost potresa je zavarova
na v imenu in za račun 
zavarovalnice, ki po zako
nu o obveznem ujemanju 
nevarnosti potresa v po
sameznih vrstah zavarova
nja upravlja posebno re 
zervo za povračilo škod za
radi potresa. 

Predsedstvo skupščine 
SRS je izdalo ukaz o raz 
glasitvi zakona o preneha 
nju veljavnosti Zakona o 
obveznem zajemanju ne 
varnosti potresa v posame
znih vrstah zavarovanj. Za
kon je izšel v Ur. listu 
SRS štev. 54 od 28/12 1972 
in je začel veljati s 1. ja 
nuarjem 1973. S tem zako
nom so pravice iz obvez
nosti do zavarovanja pred 
potresom po zavarovalnih 
pogodbah, sklenjenih do 
uveljavitve zakona, ugas
nile s pretekom tekoče za
varovalne dobe. 

Kot smo informirani, so 
tako odločitev sprejele tu
di nekatere druge republi
ke v SFRJ. 

NOVI TEDNIK: Ali Jah 
ko katera druga jugoslo
vanska zavarovalnica po
kriva potresne škode na 
področju Sloveni,ie? 

J 0 ? ; E KUNTARIČ: Ne 
Na temelju zgoraj citi

ranega predpisa je po
tres izključen iz zavarova
nja na ozemlju SR Slove
nije in velja za vse zava
rovalnice. 

NOVI TEDNIK: Znano 
vam je, da je zbor občin 
skupščine SR Slovenije po
zval vse delovne ljudi in 
občane, TOZD, samoup
ravne interesne skupnosti 
in druge dejavnike k soli
darnostni akciji za zbira
nje sredstev za čimprej
šnjo odstranitev posledic 
potresa. AU se bo temu 
priključila tudi Zavaroval
nica SAVA? 

JOŽE KUNTARIČ: Kot 
direktor celjske poslovne 
enote sem čutil svojo dol
žnost, da o tem informi
ram vodstvo naše zavaro
valnice. Na konferenci di
rektorjev sem dal svoje 
poročilo o posledicah po
tresa, kasneje, po ogledu 
škode T prizadetih krajih 
pa podal še pismeno po 
ročilo in priporočilo za 
takojšnjo akcijo. Predlog 
je obra-vma.val Začasni iz
vršilni odbor, to je najviš
ji samoupravni organ za
varovancev v zavarovalnici 
SAVA na svoji redni seji 
dne 10. julija 1974 in odo
bril pomoč v višini enega 
milijona dinarjev, kar pa 
ni dokončni znesek. 

Poleg tega bo kolektiv 
celjske poslovne enote pri
speval enodnevni zaslužek 
vseh delavcev, oziroma 3,5 
odstotka od neto osebnega 
dohodka za mesec julij. 

NOVI TEDNIK: Zava
rovalnica ima na svo.iem 
področju vrsto delavcev — 
zastopnikov. .Ali ,je kdo od 
njih utrpel škodo po po
tresu? 

JOŽE KUNTARIČ: Za
stopnike imamo v vseh 
večjih krajih. Tudi na po

dročju, kjer je bil potres 
Od vseh je najbolj priza 
det zastopnik Stanko Ver k 
iz Pristave. Stanovanjska 
iiiša, stara komaj 47 let, 

je tako poškodovana, da 
je bivanje v njej prepove 
dano. Na travniku postav
ljeni šotor, katerega je do 
bil od štaba za elementar 
ne nesreče, je njegov dru 
gi dom. 

Sindikalna organizacija 
naše poslovne enote je že 
razpisala solidamostno ak 
cijo med vsemi delavc; 
ZAVAROVALNICE SAVA 
Zbrana sredstva mu bodo 
v pvomoč pri obnovi sta
novanjske hiše. 

NOVI TEDNIK: Ali sma
trate, da je ukrep Skup
ščine SRS o ukinitvi po
tresnega zavarovanja pra
vilen? 

JOŽE KUNTARIČ: Vse
kakor. Ob talci katastro
falni škodi je težko izloči 
ti nezavarovane od zavaro 
vanih. Ne trdim sicer, da 
je nezavarovanih veliko, 
ker ima vsak interes, da 
mu premoženje ščiti zava 
rovalnica, toda vsaka zava 
rovalna pogodba ne daje 
polnega kritja, če je da 
govorjena zavarovalna vso 
ta nižja od tiste, ki jo 
premoženje ima. 

NOVI TEDNIK: Imate 
ob koncu še kakšno misel? 

JOŽE KUNTARIČ: Pre 
pričan sem, da bo solidar
nostna akcija, ki je že v 
teku, popolnoma uspela. 
Oškodovance pa prosim, 
da z razumevanjem spre 
jemajo tolmačenja naših 
zastopnikov glede zavaro
vanja potresa ob priliki 
njihovih obiskov z name 
nom, da s pravilnim zava 
rovanjem zaščitijo svoje 
premoženje proti ostalim 
nevarnostim. 

CIGANKA — povest iz domačih iiribov 
»Ljuba bot?-a.(( ji je že od daleč zaklicala, »danes mi 

shajate kakor angel iz nebes. Straš7io bridko mi je pri 

»Kaj, ali že veš, kaj se je zgodilo?« se je potovka za-
dila. 

»Ničesar ne vem. ničesar ne!« je zavpito dekle in se 
' W E 7 / J životu treslo. »Ali se je Ravnjaku kaj zgodilo? 
' J , ali je umrl?« 

»Ne, Ravnjak je zdrav, njemu se ni nič zgodilo. Toda 
" ' I S O umrli. 

»Kaj? Mati? . . . in nihče ni prišel, da bi mi bil pove-
Moj Bog, kako sem zapuščena!<( 

»Nihče ni m.islil, da bo tg,ko hitro. Zaradi srca je že 
% trpela, pa je vedno bilo spet bolje. Ta ponedeljek 

bilo hujše kakor prej kedaj. ToUlco, da so sprevi-
IJ'' kar nato je izdihnila, prav tako, kakor bi upihnil 

I Včeraj smo jo pokopali!« 
"O križ božii, že pokopali! Niti mrtvih nisem več 

I videti!« 
i/ prvem strahu je zadržala solze; zdaj pa se je tako 
I "^''o zajokala, da si je bila Jerca že v skrbeh. 

»Pavla, bodi pametna! Tako ne S7neš!« ji je tako pri-
J, ^'^iala. »Umreti moramo vsi, ta prej, drugi slej; pa 

i^^PEF snidemo. — Takemu človeku, ki je že toliko pre-
1 , ^akor ti, se jok prav nič ne poda. Naiia sama bi ti 
i ^^ekla, ko bi še živela.« 
(, ^^dj je po vsej sili zadušila solze. Nekolikokrat jo je 

^ ' ^ ' ' • E S Z O , potem je utihnila, čez nekaj časa je nejevoljno 

i J ; ^'^^kaj mi nihče ni povedal, da so mati tako nevarno 
I Zakaj me niti h pogrebu niso pustili?« 
( ' ' F T A U N J A F C je dejal, da bi te preveč razburilo. Dejal je, 
? [^ie potreben mir, da čim prej ozdraviš.« 

^^Mir! Ko pa sem v takih skrbeh čakala. Ko bi enkrat 
r ,J ^^it še bila mogla mater videti! Zdaj jih ni več, do-
i ^tere! Zdaj nimam nikogar več na svetu!« 

^^^^O-vla, ali mene nič ne maraš? Rekla bi, da sem jaz 
i malega tudi storila zate,« ji je očitala Jerca. 
^ '^'-iuha botra, vi sle največ storili zame in svoj živ 

dan vam bom hvaležna,« je vzkliknila in z levico stisnila 
potovki roko, »toda vi tako redkokdaj pridete in tako 
malo sva skupaj.« 

»žal nimam časa. da bi bila dosti s teboj. Zaradi te
ga pa te nimam nič manj rada. Prav zaradi tebe letam 
tako za delom okoli, da bi tebi mogla kdaj kaj zapu
stiti, da boš preskrbljena, kadar me zmanjka.« 

»Za božjo voljo, botra, ljuba botra, vi ne smete umre
ti, prej ko jaz ne, ne!« 

»Trapica, saj sem vendar več kot dvakrat tako stara 
kakor ti . . . toda pomiri se! . . . Kadarkoli ti je kaj 
treba, vedno lahko prideš k meni, in če ti je pomoči tre
ba, pn meni jo najdeš. Zaupati mi moraš.« 

»Vam zaupam . . . in botra, ko ste že tako dobri, 
kar s seboj me vzemite! Danes! Nazaj na Ravne me pe-
Ijite!« 

»Kaj pa hočeš na Ravnah? Poprej ti morajo rane za
celiti. Prej vendar ne moreš nič delati.« 

»Moja rana se bo sama doma zacelila. Tu v bolniš
nici se ne bo. Tu bom še bolj zbolela, tako se mi toži po 
domu« 

»Kaj pa te tako vleče na Ravne?« je ke na preži 
vprašala potovka. 

»Na Ravnah sem našla svoj dom. Tam so mi vsi do
bri . . . In Ravnjaic . . . Ravnjak se m.i tako .smili.« 

»Kaj bi se ti ta tako smilil?« 
»Moj Bog, ko nima več matere in tudi drugega ni

kogar, ki bi skrbel zanj!« 
»Ravnjak je mož in dovolj star, da zna sam zase skr

beti . . . Favla, menda si vendar ne misliš, da si mu ti 
kaj več ali kaj bliže kakor drugi posli?« 

»Jaz sem mu vendar življenje rešila. Vsaj svoje živ
ljenje sem zanj tvegala.« 

»Ti bi se sploh ne bi bila smela mešati v te reči. 
Kadar se moški dajejo, se morajo sami. če so za kaj . . . 
Kaj pa imaš zato? Nič drugega kot dolgo bolezen in to, 
da že tedne tu v bolnišnici čepiš in ranjeno roko. ki mor

da — Bog ne daj! — nikoli več ne bo prav za delo. Hvale 
ti zato ne bo nobeden vedel« 

»O pač, pač, Ravnjak mi je hvaležen. Rekel je, da se 
mi ne more dovolj zahvaliti za to, kar sem mu storila.« 

»Seveda se ti ne more Ampak ali bo svojo zahvalo 
tudi v dejanju pokazal, to je drugo vprašanje. Moški hitro 
pozabijo in mislijo samo nase.« 

»Ravnjak je dober človek, zelo dober, plemenit člo
vek.« 

»Ha-ha, plemenit človek, kje si pa to besedo ujela? 
Poslušaj, kaj ti pravim! S svojimi šestimi križi sem do
sti ljudi spoznala in sem prišla daleč okoli, toda zares 
dobrega moškega še nobenega nisem videla. Ni jih, ti re
čem. Vsi, kar jih je, so sebični. Samo jemali bi, dajali 
pa nič Od žensk terjajo najtežje in najhujše žrtve, hoče
jo, da jih ženske na rokah nosijo in jim strežejo ko an-
gelci Bogu, da bi samA kdaj ženam kaj žrtvovali, jim 
hvaležnost z dejanji pokazali, to jim še na misel ne pri
de, čim bolj se žene žrtvujejo, tem bolj so moški lahko
miselni, nezvesti, nehvaležni Oženjeni prav tako kakor 
samski, ali pa še celo bolj kakor samski.« 

»Ali, botra, kako črno gledate! Ali vam je kak mo
ški kdaj kaj zalega prizadel?« 

»Ne, ne, to bi mu bila že posvetila! Za menoj so letali, 
dedci slinavi, da bi me bili dobili, pa še mezinca nisem, 
kateremu pustila in ne le enemu sem jo okoli ušes zaso-
lila. Z vsemi sem bila ko pes z mačkami, saj drugače ne 
zaslužijo.« 

»Botra, vsi pa vendar niso taki, kakor pravite?« 
»Eden je kakor drugi. Poznam jih. Kakor petelini na 

strehi. Tako so nestanovitni, pa žejni so kot žolne m po 
tobaku smrdijo. NapiJiujejo se kakor purmani, včasih pa 
spet slinijo kot tisti lesni polži. Pavla, pametna hodi, do
bro ti hočem, nobenemu moškemu ne ^erjemi nobene be
sede! naj reče kar hoče, verjemi, vsak le nase misli! če 
se v katerega zagledaš, si zgubljena. Nič drug^-ga si ne 
učakaš kakor bridkosti in trpljenje in razočaranje.« 

Sočutno je gledala Jerca na dekle, ki je žalostno po-
besilo glavo, potem je zopet začela: 

»Pavla, ne zanašaj se na Ravnjaka in njegovo hva
ležnost! Ravnjak se bo oženil in . . .* 



Staša Gorensek 

EN VZOREC - DVE OBLEKI 

Jz lahkega materiala, potiskanega z letos tako priljubljenimi drobnimi 
cvetličnimi vzorci, lahko sešijemo poletno obleko v najrazličnejših modnih 
krojih. Seveda je ukrojena po vseh pravilih letošnje mode: mladostno pou
darja ženskost in je obenem romantično razigrana, kakršna sta tudi modela 
na sliki. 

Prvi je dvodelni poletni komplet, pri katerem ima zgornji del dekolte 
v stilu Marylin Monroe in se zaključuje z veselim volanom okrog pasu. Pri 
drugem je naborek nad prsmi, prav tako -nabrano je tudi krilo. Obe obleki 
sta dolgi, torej tiste dolžine, ki je najprimernejša za romantične poletne oble
ke, tako nepogrešljive Y obmorskih krajih bodisi ob večernem sprehodu ali 
razigranem plesu. 

In da bo potem, ko se boste že vrnile z morja, lejio poudarjala vašo za
gorelo polt. 

LESTVICA 

Oglejmo si, kakš^io lestvico smo po 
vaših predlogih .sestavili za prihodnjo 
mladinsko oddajo, ki se bo zazibala 

'na valovih Radia Celje v petek, 26. ju
lija ob 17.30. 
1. Abba: VVaterloo 
2. Komi grupa: Kuda ideš svete moj 
3. Zoran Crnkovič: Gremo na morje 
4. Oliver: Ca če mi Kopakabana 
5. Mouth and Macneal: I see a star 

Dolžni smo vam še ime nagrajen
ca, ki bo po pošti dobil plcščo, za 
katero je glasoval v T lestvici. Tokrat 
se je sreča nasmehnila Ti-anciju Nem
cu iz Rečice 143, 63270 Laško. 

Še to. V poštev za naše žrebanje 
pridete vsi, ki nam pošljete dopisnico 
in nam na njej sporočite, katera pe
sem vam je trenutno najbolj všeč. Ce 
boste imeli srečo, boste morda prav 
vi naš prihodnji nagrajenec in dobili 
ploščo, za katero ste glasovali. 

Poglejmo še, kaj je novega za 
ljubitelje glasbe na policah Tehnomer-
catorjevih trgovin s ploščami. Tokrat 
vas opozarjamo na serijo desetih ma
lih plošč, ki so izšle pod imenom Zla
ta serija Radia Luxemburg. Ce se vam 
kdaj stoži po dobrih starih časih in 
lepih b/b ter soul pesmih, pohitite 
v najbližjo Tehnomercatorjevo trgo
vino in si obogatite svojo diskoteko 
s temi izrednimi ploščami. Poslušali 
boste lahko največje uspehe Arethe 
Franlclin, Pecy Sledgsa, Wilsona Pic-
ketta, RoUing Stcnes, Ves, Sonny and 
Cher, Sama in Davea, Drifters, Coa-
sters in Otisa Reddinga. 

Verjemite nam, da gre resnično za 
odlične plošče, ki ne bi smele manj
kati v nobeni diskoteki. 

Zato še danes v najbližjo Tehno
mercatorjevo trgovino s ploščami in 
izberite, poslušajte ter kupite. 

CESTA IN IGRIŠČE 
Mnogo otrok se igra na cesti. To so 

predvsem otroci, ki nimajo igrišč, nimajo 
travnika ah prostora r^i prostem, kjer bi se 
igrali. 

Nekega dne sem se s prijateljico spreha
jala po pločniku. Na cesti ni bilo nobene
ga avtomobila. Otroci iz bližnjih blokov so 
izkoristili to priložnost za igranje na cesti. 

Dve deklici sta se kotalkah, skupina fan
tov je igrala nogomet brez golov. Najmanj
ši med njimi pa so prinesli kamenčke in 
pesek v svojih F>osodicah. Iz teh kamenč
kov in peska so rasle na cesti potičke in 
tortice. »Gospodinje« so bile zelo spretne 
v tej umetnosti, saj jih je bilo pravo ve
selje pogledati, kako pridno pesku dolivajo 
vodo, povrh pa posipajo kamenčke. 

Vsaka mala »gospodinja« je imela tudi 
svojo punčko, ki je pridno ležala v vozičku. 
Ko je bilo vse »pečeno« in »kuhano«, so 
skrbne deklice nahranile svoje punčke. Pun
čkam je jed kar dišala, saj so bile do las 
in ušes namazane s peskom. 

Otroci so imeli čudovito »igrišče«. Ig
rali so se in igrali. Niso pa pomislih, kje 
se igi"ajo. Deklici, ki sta se kotalkah, sta 
se nekoliko odmaknili od skupine. Držali 
sta se za roke in njimi svetli kodri so se 
igrali v vetru. Bili sta zelo prikupni, ko 
sta si na ves glas prepevali pesmico o sonč
ku. Kdorkoli jih je videl, je pomislil, da" 
sonce prav gotovo sije samo zaradi teh de
klic. 

Takrat pa je izza ovinka pripeljal velik 
rdeč avtomobil. Vozil je zelo hitro in de
klic najprej niti opazil ni. Ko ju je opazil, 
je bilo že prepozno, pričel je zavirati. Pre
pozno! Na vso moč je trčilo. Zavore so 
škripale, polomljena kotalka pa je z vso 
močjo udarila v šipo. Otroci so se razbe-
žali na vse strani. Na cesti so ostale le 
njihove punčke, žoge, mala vedra, vozički, 
potičke in tortice iz blata. 

Rdeč avtomobil je stal sredi ceste, po
leg pa sta ležali deklici in njuni kodri so 
se lepili v krvi. Rdeči oblekel sta bili raz
trgani, o kotalkah ni bilo več sledu. Zbrala 
se je množica ljudi, ki je prestrašena gle
dala v otroka. Pripeljal je rešilni avto in 
deklici odpeljal. Sonce je izgubilo svoj sijaj 
in ke žalosfno skrilo za oblake. Otroci so 
prestrašeno .g l̂edali izza oglov hiš svoje ig
rišče na cesti. Ponje pa si ni upal nihče. 

Milojka Tomažič, 
osn. šola Petrovče 

LJUBEZEN DO O T R O K 
Srečna družina, ki jo nav

daja ljubezen, vzga.ja že sa
ma po sebi. Ce se oče in ma
ti spoštujeta in če pokažeta 
na pravi način ljubezen do 
svojih otrok, skoraj ni po
trebno govoriti o vzgo.ii. Dan
današnji ritem zahteva sko
raj povsod, da sta oba starša 
v službi. Otrok ,je prepuščen 
vzgoji dru.EIIH in ni čudno da 
mno.gi starši ravnajo z malč
kom kot z igračo in mu izka 
zujejo preveč ljubezni, a ko 
otrok odraste, ga prepustijo 
samemu sebi in mu ne po
svečajo več pozornosti. Otrok 
to zelo občuti in skuša na vse 
načine, tudi S kljubovanjem, 
doseči pozorno.st Starši se 
običajno temu upirajo in raz
burjajo. Prav tu mora biti 
ljubezen staršev pravilna in 

morajo biti pripravljeni otro: 
ku pomagati. 

Otrok .mora bil! prepričan 
v to. da ga starši ljubijo in 
varujejo. K njim se bo rad 
zatekal z zaupanjem in ču
stvom in bo skušal ^arše tu
di razveseliti z izpolnjeva
njem svojih obveznosti. Otrok 
ima razvito nagnenje k po
snemanju, saj si ne želi samo 
imeti, kar Imajo odrasli, tem
več si tudi želi delati to, kar 
delajo odrasli. Otrok spreje
ma slabe in dobre zglede, 
predvsem zglede svojih naj
bližjih — staršev. Zato mora
ta biti starša složna pri vzgo
ji in pred otrokom imeti tu
di svojo avtoriteto. Ohraniti 
avtoriteto, pomeni vzgajati v 
ljubezni. Ljubezen v vzgoji 
ustvarja vedro življensko raz

položenje. Tako ljubezen bo
do otroci vračali staršem, po 
njih pa ljubezen do sočlove
ka, do dežele, v kateri živi,jo 
in do družbe v celoti. Pri 
vzgajanju morajo starši upo
števati tudi otrokovo oseb
nost In mu ne smemo krniti 
njegovih občutkov, samostoj
nosti In življenske aktivnosti. 
Istočasno pa morajo postavi
ti predenj zahteve in obvez
nosti, ki jih je dolžan izpol
niti. 

Pri vzgoji Je potrebna tudi 
mera nežnosti, vendar z njo 
ne smemo pretiravati. Otroka 
ni treba obsipavat" s pomilo
vanjem in poljubčki. Mora 
biti stvarna in ne sme biti 
začasna, negotova, ker taka 
ljubezen ustvarja mehkužne 
IjudL BJ 

prqioroc€imp 

v DROGERIJI MODA IMAJO PESTRO H 
ŠMINK IN LAKOV ZA NOHTE ELLEN BETMF 
MODNIH BARVAH POLETJA. IZBIRATE LAHKO 
ROŽNATIM!, RDEČIMI IN RJAVKASTIMI TONI R 
ŠMINKE 36,50 DIN, CENA LAKA 32,35 DIII' 

NOVOST NA NAŠEM TRŽIŠČU SO KITAJ 
DŽEZVICE S FILTROM ZA KUHANJE KAVE ALI Č 
NAREJENE SO IZ JENA STEKLA, PROSTORNINI 
0,5 I. PRODAJAJO JIH V VELEBLAGOVNICI 1 
NINA IN STANEJO 137,80 DIN. 

SVILANIT KAMNIK JE PROIZVAJALEC I 
OTROŠKIH FROTIRASTIH HALJ ZA KOPANJE. V 
DAJALNI BABY JIH PRODAJAJO ZA OTROKE OD 
12 LET. CENE 197,35 DO 299,95 DIN. 

PRIPOROČAMO VAM PRAKTIČEN VLAŽILN 
KALNIK S PODSTAVKOM, IZDELEK TOVARNE 1̂  
LIKALNIK DELA NA NAVADNO VODO, KUPITI 
GA LAHKO V BLAGOVNICI IDEAL. CENA 4T 
DIN. i 

ČE POTREBUJETE TORBO, V KATERI BOST' 
SILI STVARI NA PLAŽO, VAM SVETUJEMO P'' 
STO PLASTIČNO TORBO, KI JO LAHKO V RAZ' 
BARVAH IN VZORCIH KUPITE V VELEBLAS" 
T. CENA 32,65 DIN. I 



ŽPI I t tT IVT^SPOItT I^^ 
PRED MEMORIALOM FERDA SKOKA V CELJU 

BABILONA 
f petek, 19. julija, bo me-
j ob Savinji ponovno sre-
^ in prizorišče odlične 
letslce predstave — tradicio-
ijjega Skokovega memoria-
torej prireditve, ki jo od 

IJ 1955 dalje atletski delav-
Kladivarja prirejajo ob ob-
psljem prazniku kot sPomin 
, odličnega predvojnega at-
ta Ferda Skoka. Na celj-
lefti stadion i se je v dobrih 
Bjsetih letih zvrstilo že ve
jo svetovno znanih moj-
[ov atletike, nekaj iz boga-
[a vrha pa nam jih orga-
atorji obljubljajo tudi za 
nek. Kljub temu, da so na-
fedani Kubanci odpovedali 
fležbo zaradi utrujenosti, 
bo vsekakor zanimiv in 

ijevrsten spektakel nastop 
Briških atletov z nekateri-
posamezniki (svetovni re-
derji in nosilci olimpij-
li medalj), atleti iz sosed-
i držav in Jugoslovani, ki 
IS dosegajo presenetljivo 
)re rezultate (Sušanj, Pav-
ričeva, Stekič, Svet Ur-
liičeva. Peča; itd.) in ki 
že od torka dalje v Celju 
tradicionalnih pripravah za 
stop na bližnjem Balkan-
m prvenstvu v Sofiji, 
teljski tartan bo znova pre-
jal preizkušnjo vrhunskih 
»jstrov kraljice športov tn 
ajmo, da jo bo prestal ta-
, kot vedno doslej. 

I let atletike v Celju 
felokdo verjetno ve, da le-
i poteka sedemdeset let, od

kar se v Celju načrtno ukvar
jamo z atletiko. Začelo se je 
sicer že prej, vendar bolj v 
telovadnih društvih. S čisto 
atletiko pa so začeli leta 1904, 
ko so se pripadniki »Atlet
skega kluba« pripravljali za 
nastop na vsesokolskem zle-
tu v Ljubljani in to na pro
storu, kjer stoji danes atlet
ski stadion »Borisa Kidriča«. 
Tem pripravam je kasneje 
sledil prvi javni nastop, prva 
javna atletska prireditev! Ta 
je bila leta 1904 na Majdiče-
vem travniku, to je ob seda
nji . Gregorčičevi ulici, kjer 
stoji poslopje Uprave javne 
varnosti. Program je obsegal 
tek na 60 metrov, met diska 
in kopja, skok v daljavo brez 
tn z zaletom, troskok in skok 
s palico. Tekmovanje »Atlet
skega kluba« celjskega Sokola 
leta 1904 lahko smatramo za 
prvo pravo »čisto« atletsko 
tekmovanje v naši domovini! 
Sedemdeset let je preteklo 
od tistih dni tn zastavljeno 
pionirsko delo Matije Benča-
na, prvega Celjana, ki je po
nesel v svet slavo celjske 
atletike, je rodilo velike sa
dove! Vzoru je sledilo do da
nes preko 100 Celjanov, ki 
so v več sto nastopih branili 
barve Jugoslavije. Peščica at
letskih entuziastov izpred se
demdesetih let je narasla v 
nekaj sto člansk. atletski ko
lektiv celjskega Kladivarja, 
prvega in edinega samostoj
nega atletskega društva v Ju
goslaviji, katerega člani so 

samo v povojnem obdobju 
postavih pve<o 300 državnih 
rekordov. 

In AD Kladivar, ta pojem 
med atletskimi kolektivi v 
Jugoslaviji in izven iijenih 
meja, proslavlja letos lep ju
bilej: 25-letnico obstoja! Skrat
ka dve obletnici, ki dasta ve
deti, da je atletika tudi v 

C^lju šport, ki je globoko za
koreninjen in ki ima trdno 
steblo in lepo krošnjo! 

Kdo je Ferdo Skok? 
štejemo ga med pionirje 

celjske atletike. Rodil se je 
25. julija 1911 v PuU, učite
ljišče končal v Cakovcu, po
učeval pa na Polzeli, Vran
skem, Klekovniku na Dolenj
skem in Srednji Bistrici v 
Prekmurju. Ob nemškem vdo
ru so ga ujeli tn prepeljaU 
v nemško vojaško ujetniško 
taborišče, od koder je pobeg
nil in prišel peš v Ljubljano. 

Maja 1942 je odšel v partiza
ne, kjer je bil najprej v No
tranjskem odredu, kasneje pa 
je postal komandant I . bata
ljona Cankarjeve brigade. Nje
govo partizansko me je bilo 
Ferdo Juriš. Februarja 1943 
je med boji pri Ple ter jih vo
dil napad na neki bunker in 
bil pri tem težko ranjen. Med 
prenosom v žumberško par
tizansko bolnišnico je podle
gel ranam. Počiva v gozdo
vih pod Gorjanci. 

Največje uspehe je dosegel 
kot atlet sprinter. Atletsko 
pot je začel leta 1928, od leta 
1929 pa do 1934 je bil vedno 
med najboljšimi v državi in 
stalni član državne reprezen
tance. Leta 1931 je na balka-
niadi dosegel v teku na 200 
metrov tretje mesto. Njegova 
najboljša časa v teku na 100 
metrov 11.0 in 200 m 22.8! Kot 
član državne reprezentance je 
nastopal v Grčiji, Turčiji, 
Bolgariji, Romuniji, Češki, 
Italiji tn Avstriji. V njegov 
spomin je atletsko društvo 
Kladivar prvič organiziralo 
memoriaLno tekmovanje 22. 
septembra 1955. 

Komu pokal NT — RC? 
že peto leto bodo na naj

večji atletski prireditvi v Ce
lju podelili najboljšemu Ce
ljanu oziroma Celjanki pokal, 
ki so ga izdelali v Steklarni 
»Boris Kidrič« v Rogaški Sla
tini. Do sedaj so pokal redak
cij Novega tednika tn Radia 
Celje dobili Miro Kocuvan, 
Roman Lešek Danica Uran-

kar tn Peter Svet. Kdo ga bo 
dobil letos? Prva dva ne tek
mujeta več, zadnrma dvema 
pa se bodo pridružili še Na
taša Urbančič Zdravko Pečar 
in Dušan Prezelj. Omenjenih 
pet ima največ možnosti, da 
si pribori dagoceno lovoriko 
NT in RC. 

Komisija, v kateri so šport
ni sodelavci naše redakcije 
Jože Kuzma, Karel Jug, Tone 
Tavčar, Lojze Ojsteršek in 
podpisani, ter član AD Kladi
var Peter Drofenik, se bo od
ločala med naslednjimi mo
menti: konkurenca v discipli
ni, uvrstitev in rezultat. 

Želje ob tekmovanju 
Ši>ort je viteštvo, naj bo 

tako tudi tokrat. Višje, hi
treje, močneje naj bodo sino
nimi za tekmovan.je, katerega 
se veselimo, saj navsezadnje 
živimo v mestu, ki mu vsi ne 
pravijo brez vzroka mesto 
atletike. To pa je izredno ve-
liko, mar ne? Naj bo tako 
tudi v petek. 

Gradivo zbral in pripravil: 
TONE VRABL 

Atletika je še vedno šport št. 1 v Celju in ob vsaki večji prireditvi je tribmia in prostor 
okoli nje poln. Posnetek je z lanskoletne prireditve polfinala za atletsid pokal Evrope, ki 
je bil istočasno tudi Skokov memorial. Upajmo, da bo tako tudi letos 

Foto: Drago Medved 

ZA NT-RC 
bodo z največjega letoš
njega atletskega tekmova
nja v Celju poročali stal
ni sodelavci Tone Tavčar, 
Lojze Ojsteršek in Jože 
Kuzma ter člana redakci
je Drago Medved in Tone 
Vrabl. Vse o telanovanju 
že v soboto 'v celjskem 
radiu in prihodnji četrtek 
v Novem tedniku! 

tOŠARKA 

'končan je spomladanski 
" tekmovanja v raznih re-

ligah, v katerih na-
^ajo celjski košarkarji kar 
Petimi ekipami, člansko 

loštvo Kovinotehne nastopa 
^jkvalitetnejšem republi-

tekmovanju in je E>O 
t̂tn delu na šestem me-

^ 2 zaostankom štirih točk 
'bodečima Vrhniko in Tri-
^^m. Ta plasma lahko oce-

kot majhen neuspeh, 
jĵ î od ekipe, ki se je vr-

iz I I . zvezne lige smo 
"Nakovali več. Predvsem 
fazi s Trnovim in Bra-

^ na tujem tn z Beti 
so ekipo takorekoč iz-

'̂'̂  iz borbe za prvo me-
' čeprav še seveda ni vse 

^^Ijeno. Povedati je nam-
y '̂•^ba, da je moštvo do-
j '"^nekatere bistvene spre-
^ b e Miloš Sagadin je 
, ^ h Kvarnerju, Tomašič 
jgT^ehal z aktivnim igra-

^"^^So Sagadin zaradi 
o^^be praktično ni igral 
(ĵ  ^ tekme, izvršena je 

Menjava trenerja, tako 

da je nekje neuspeh opra
vičljiv. Kljub temu pa bi 
ekipa morala pokazati malo' 
več volje do zmage in pa 
predvsem več discipline pri 
obi,skovanju treningov, kar 
doslej ni bilo. Z osvojitvijo 
prvega mesta bi se namreč 
ekipa vsled reorganiza-cije 
tekmovanja v I I . zveznih h-
gar direktno uvrstilo v to 
tekmovanje. 

Ženska ekipa Kovinotehne, 
ki tekmuje letos v I I . repub-
liški-vzhod, je pod vodstvom 
prizadevnega trenerja Zmaga 
Sagadina dosegla lep uspeh. 
Le z enim porazom je za
sedla prvo mesto in ima tudi 
glede na odličen razpored v 
drugem delu tekmovanja vse 
možnosti za končen uspeh in 
da se uvrsti v enotno žensko 
republiško ligo. če vemo, da 
je to še zelo mlada ekipa, 
praktično igrajo za moštvo 
večinoma pionirke, je to vse
kakor lep napredek ženske 
košarke v Celju, ki je že 
nekoč igrala eno izmed vodil
nih vlog v republiki. 

Lep uspeh sta dosegli tudi 
pionirska in mladinska eki
pa Kovinotehne, ki tekmuje
ta v republiški ligi-vzhod, 
skupina Žalec, saj sta obe 
prepričljivo, brez poraza, 
osvojili prva mesta ie ima
ta tako vse možnosti, da se 
ob končnem uspehu tudi 
uvrstita na polfinaLno tek
movanje SRS, obe ekipi pa 
imata glede na dobro kvali
teto igralcev tudi vse možno
sti za uvrstitev na sklepni fi
nalni del republiškega prven
stva. 

še najbolj je razočarala 
ekipa Celja, lanski medob
činski pravak, ki letos na
stopa v I I . republiški ligi-
vzhod. Pokazalo se je, da je 
konkurenca za moštvo, ki je 
sestavljeno iz bivših mladin
cev Kovinotehne in pa neka
terih starejših igralcev v tej 
ligi prehuda. Moštvo se bo 
moralo precej potruditi, da 
se bo rešilo predzadnjega 
mesta in s tem izpada. 

JANEZ CEPIN 

VATERPOLO 
V CELJU 

Pod strokovnim vodstvom 
trenerja Edija Goršiča se celJT 
ski vaterpolisti pripravljajo 
za prvi letošnji nastop. Šte
vilni starejši in novi mladi 
vaterpolisti se resno priprav
ljajo na pî vi del turnirja za 
republiško prvenstvo, ki bo v 
Celju 27. in 28. julija. Na pla-
vališču Neptuna se bodo v 
štirih kolih pomerili vaterpo
listi Neptuna, Rudarja, Ra
dovljice, Triglava HI., Kop
ra II. , Kamnika I I . in Delfina 
I I . Drugo kolo I I . republiške 
lige pa bo 17. in 18. avgusta 
v Radovljici. 

Celjani so lansko leto pri
kazali zrelo igro. Ce upošte
vamo, da letos r«'dno vadijo, 
imajo vse možnosti za solid
no uvrstitev. Glavno besedo 
bodo imeli poleg Celjanov še 
Trboveljčani in igralci Radov
ljice. Dober start v Celju pa 
bo že pokazal realne možno
sti celjske vrste. jk 

NASTOP 
ŠOFERJEV 

Ob dnevu šoferjev in v po-
častitev občinskega praznika 

so imeli tekmovanje tudi celj
ski poklicni šoferji. V orga
nizaciji Združenja šoferjev 
in avtomehanikov smo videli 
številna tekmovanja v keg
ljanju, šahu in streljanju. 
Najbolj pa je bilo zanimivo 
tekmovanje v spretnostni vož
nji z avtobusi in tovornjaki. 
Na lepo pripravljeni stezi 
pri tovarnem skladišču želez
niške postaje so v tekmova
nju nastopili vsi najboljši 
celjski šoferji. Preko 45 mla
dih in starejših tekmovalcev 
se je pomerilo v spretnostni 
vožnji. Toda vožnja z avto-
mobih je bila težavna in je 
zahtevala precej strokovnega 
znanja. Vendar so vsi nasto
pajoči pokazali dobro zaianje. 
Najboljša mesta so osvojili 
predstavniki Celja in Žalca. 

Končni vrstni red: kamioni 
do 5 ton. France Kranjc (Ce
lje) 742 točk. Srečko Dobrave 
(Celje) 815, Anton Naglic 
(Ce) 902, Vrankar (Žalec) 934, 
Teržan (Žalec) 966, Zupančič 
(Ce) 993, Čretnik (Ce) 996, 
Grum (Ce) 1028, Omerza (Ce) 
1054, Seražin (Žalec) 1067 itd. 

Avtobusi: A. Naglic (Celje) 
803, Lilek (Žalec) 957, T. Nag
lic (Ce) 1010, Vengust (Ce) 
1061, Dobrove (Ce) 1.158, 
Grum (Ce) 1220, Safran (Ža
lec) 1252, .Turk (Žalec) 1316, 
Hlačar (Žalec) 1717 točke itd. 

J. KUZMA 

DVAKRAT; 
POLZELA 
Občinska strelska zveza 

Žalec je v zadnjem času 
pripravila dvoje tekmo
vanj. Prvo ob občinskem 
prazniku v Taboru v Sa
vinjski dolini in drugo na 
Vranskem. V Taboru je 
v streljanju z zračno pu
ško nastopilo sedem ekip 
(35 tekmovalcev), zmagala 
pa je SD Polzela s 786 
krogi, sledijo SD Prebold 
706, SD Liboje 651, SD 
Griže, SD Vransko, mla
dinski aktiv Gomilsko in 
Partizan Tabor. 

Na Vranskem pa je bilo 
občinsko prvenstvo v stre
ljanju z malokalibersko 
puško, kjer je nastopilo 
18 strelcev iz petih dru
žin. Zmagal je Roman Zu
pane ( S b Polzela) z 222. 
krogi pred Stanetom 
Urankarjeni (Prebold) 203 
in Milanom Brilejem (Gri
že) 193 krogov. Vsi naj
boljši so dobili diplome. 



OZD SLOVENSKE KONJICE 

OSEMDESET 
LET KONUSA 

Konkreten akcijski program poslovanja za I. 74 in 75 zagotavlja KO
NUSU, OZD Slovenske Konjice, vse hitrejšo rast in izjemne proizvod
ne dosežke, ob katerih pa ne pozabljajo tudi na l judi. 

Ce človek praznuje 
osemdesetletnico, govori
mo o starosti. Ob 80. ob
letnici obstoja podjetja pa 
iaiiko govorimo o visokem 
jubileju, tradiciji in uspe 
hih. 

Tako letos slavi 80 let 
KONUS OZD Slovenske 
Konjice, saj sega začetek 
proizvodnje usnja v Ko
njicah v leto 1894. L. 1910 
je iz privatne delavnice na
stalo industrijsko podjet
je, po osvoboditvi pa je 

' bila ustanovljena Tovar
na usnja Slov. Konjice. Za 
razvoj KONUSA je po
membno leto 1959, ko se 
je pričel proces integraci
je. Usnjarskemu gigantu v 
Konjicah se je priključila 
vrsta manjših slovenskih 
usnjarn in drugih obratov. 
Strokovni kadri, dobro za
stavljen persi>ektivni pro
gram razvoja in sodobna 
strojna oprema, so omo
gočili, da se je proizvodni 
program razširil, izdelki 
KONUSA pa so postali po 
jem kvalitete. 

Danes KONUS OZD Slo
venske Konjice razvija 
svoj proiz\'odni program 
predvsem v treh smereh: 
1. Usnjarska proizvodnja 
— usn;ame Slov. Konjice, 
Ljutomer, Lenart — pro
izvajajo obutveno usnje 
(ševroji, anilin, velurji, te
lečji lak, boks plastik, ta-
picirano usnje) tn oblačil
no usnje (velurji, kozji, 
svinjski, napa itd). 

2. Kemično predelovalna 
proizvodnja, ki jo delijo 

v procesno in kosovno 
a) procesni proizvodi 

(konit, fleksil, koson, kon-
fltn, tanin, furfural) 

b) kosovni proizvodi (te
hnična usnjena konfekci
ja, izdelki iz KOTERM 
plastike, extremultus jer
mena, siegling jermena, 
opetnice) 

3. Usnjena in krznena 
oblačilna konfekcija. 

Poleg tega ima KONUS 
tudi organizirano lastno 
trgovino — prodajalne 
konfekcije in je zastopnik 
tujih firm: Stahl in Trum-
pler. 

Obseg usnjarske proiz
vodnje bo tuidi v bodoče 
ostal takšen kot je, so 
predvideli v perspektiv
nem razvoju. Že prihod
nje leto • pa bo v Konuso-
vem proizvodnem progra
mu prevladovala kemijska 
predelovalna proizi-odnja. 
Na osnovi temeljite preis 
kave domačega in tujega 
trga so pričeli z veliko 
investicijo pri KOTERM 
plastiki. Že v prvi tretjini 
1. 197,̂  bo obratovala no
va proi^tvodna hala s 3000 
kv. metri proizvodne po
vršine, s 118 zaposlenimi, 
ki bodo ustvarili v letu 
1976 približno osem in pol 
starih milijard bruto pro
dukta. Pri predvidenih no 
vih kapacitetah je pomem
bno tudi to, da bo kar 60 
do 70 odstotkov visokokva-
litetne KOTERM plastike 
šlo v izrvoz. 

Dniga velika investicija 
je prav tako nova proizvo

dna hala z 2000 fcv. metri 
pK>vTšine, - obratovati pa bi 
naj začela januarja 1976. 
Približno 6 milijard brutc 
produkta bo ustvarjalo 16 
delavcev in to s proizvod
njo umetnega usnja Cel-
tex, ki ga v veliki večini 
uporablja čevljarska Indu
strija, ostalo pa gre za 
potrebe galanterijske in 
druge indiiistrije. 

Pri netkanih tekstilih so 
predvideli močno moderni
zacijo in razširitev proiz
vodnje. KONUS se je s 
proizvodnjo filtrov za či
ščenje zraka in za potrebe 
naftne industrije uveljavi) 
na trgu kot proiz\'ajalec 
najkvalitetnejših filtrov. 
Nadaljevali bodo še s pro
izvodnjo KOSONA — tal
na iglana obloga. 

Lahko bi dejali, da v 
KONUSU ni ničesar, kar 
ne bodo v prihodnjih le
tih izpopolnili, modernizi
rati, povečali. Vse to pa 
seveda zahteva izredne na
pore vseh zaposlenih, še 
posebej pa strokovnega 
vodstvenega kadra. Hkrati 
pa tako obsežnih nalog ne 
bi bilo mogoče izpeljati, 
če se ne bi v KONUSU ta
ko odlično pripravili na 
njihovo izvedbo. 

Akcijski program za iz
boljšanje poslovanja in do
seganje planiranih obvez
nosti v vseh TOZD v letu 
1974 in letu 1975 so obrav
navale vse družbeno poli
tične organizacije Konusa 
in skupaai delavski jvet. 

Na podlagi tega programa 
so na sejah delavskih sve
tov vse temeljne organiza
cije izdelale operativne 
kratkoročne akcijske pro
grame, obra-vnavale pa so 
jih tudi skupnosti TOZD. 

Prvi rezultati poslovanja 
v TOZD kažejo, kako po
membna je bila taka za
snova izdelave akcijskih 
programov, saj so opera
tivni plani popolnoma 
konkretni z določenimi ro
ki in nosilci nalog. Po
membno je, da v KONU
SU v zadnjih dveh mese
cih beležijo občuten po
rast storilnosti, boljšo or
ganiziranost proizvodnje, 
predvsem pa tudi vrsto te
hnoloških izboljšav. 

V akcijskern programu 
so točno opredelili nalo
ge v poslovno finančni po
litiki, komercialni politiki, 
proizvodno tehnoloških 
obveznostih, splošni ka
drovski politiki in razvoj
no investicijskem progra
mu. 

Osnovni cilji poslovanja 
KONlfSA v tem letu so: 

— pa\'ečatf celoten do
hodek skupaj s trgovsko 
m>eŽo za 20 do 25 % 

— pK>večanje fizičnega 
obsega proizvodnje za 
iJd »/o 

— povečanje osebnih do-
liodkov zaposlenih za 15 
do 18 % 

— poveča.nje ostanka do
hodka- tako, da bi dosegli 
brez amortizacije v letu 
1974 najmanj dve in pol 
milijardi SD 

— izvoz v višini najmanj 
treh in- pol milijona dolar
jev 

— v vsaki TOZD izvaja
ti takšen proizvodni pro
gram, ki bo vseskozi omo

gočal uspešno gospodar
jenje z ustreznim dosega
njem akumulacije. 

Akcvjski program pred
videva tudi vrsto opera-
t"u-nih nalog. Tako bodo 
bistveno izbolj.šali storil
nost, kvaliteto proiz-i^odov. 
Zanimivo je, da so v pro
gramu podčrtali v pK)gla-
vju o kvaliteti proizvodov 
naslednje: Odgovorna na
loga na tem področju leži 
predvsem na strokovnem 
kadru v neposredni proiz
vodnji, predvsem pa mora
jo storiti več razvojne slu
žbe, kot so usnjarski raz
voj, tehnološki razvoj in 
drugi. Reklamacije ne 
smejo biti večje od 2 o/o, 
povprečni asortiment pa 
na večji od 2. 

Izredno pozornost bodo 
v bodoče posvetili tudi 
izboljšanju organizacie de 
la v proizvodnji in izbolj
šanju tehnoloških pK>stop 
kov in tehnologije na
sploh. 

Zelo pomembno je, da 
so v programu tudi zapi
sali, da mora biti delav
cem v vsaki TOZD vsak 

mesec točno znano, kakš
ne količine določenih pro
izvodov morajo proizvesti 
in kakšna akumulacija ozi
roma rezultat iz tega zha-
ja. 

še naprej pa bodo v 
KONUSU gradili na zdra
vih medsebojnih odnosih, 
saj ti odločilno doprinaSa-
jo k ugodnim rezultatom. 

Program konkretnih in 
dolgoročnih nalog, ki so 
ga tako skrbno pripravili 
v KONUSU, pomeni real
no osnovo nadaljnjega raz
voja in postopne preusme
ritve KONUSA na tista 
proizvodna področja, ki 
jamčijo večjo akumulaci
jo in rentabilnejšo proiz
vodnjo. To pa istočasno 
pomeni jasen, i>erspektiv-
ni dolgoročni razvoj kom
binata in občine Sloven
ske Konjice. 

Po temeljitih razpravah 
in pripravah so se v KO
NUSU organiziirali v tri
najst proizvodnih TOZD in 
pet trgovinskih TOZD. 
Bistvenega pomena je, da 
se je v KONUSU izredno 
povečal interes delavcev za 
upravljanje, za sodelova
nje, zaradi konkretnih mo
žnosti delovanja v deav-
skih svetih TOZD, v de
lavski kontroli, v komisi
jah itd. Tako kot določa us
tava so v KONUSU vrsto 
kompetenc prenesli na 
TOZD, kar pa pomeni v 
njihovem sistemu organi
ziranosti jačanje vloge vsa
ke TOZD in vedno večji 
interes delavca za proiz
vodnjo, za rezultate te 
proizvodnje. Pri mesečni 
analizi proizvodnje se de
lavci izredno zanimajo za 
proizvodne stroške, zakaj 
ni ta strošek manjši itd. 
Takšen interes vzpodbuja 
večjo za\-zeto.st za delo, za 
boljšo in cenejšo proiz
vodnjo. 

Na področju nagrajeva
nja so se v KONUSU do
govorili za ©noten sistem 
nagrajevanja v OZD, tako 
da je prevzela koordina
cijo posebna komisija za 
nagrajevanje ob neposred
nem sodelovanju s komisi
jami vsake TOZD, katerih 
kompetenca pa je, da na 
podlagi proizvodnih rezul
tatov določajo mesečno 
vrednost točke. Najnižji 
osebni dohodek je 1.600 
dinarjev, takšen je dogo-
vod v KONUSU. V OZD 
imajo solidarnostni sklad, 
pvosebej pa so poskrbeli 
za ostarele delavce, ki so 
vrsto let delali na težkih 
delovnih mestih v usnjar
ski industriji — takšne 
zdaj razporejajo na lažja 
delovna mesta, kjer je OD 
sicer nižji, razliko pa na

doknadijo iz solidarnostne
ga sklada. Sredstva formi
rajo tako, da delajo eno 
prosto soboto v letu vsi 
zaposleni. 

Veliko skrb namenjajo v 
KONUSU tudi stanovanj
skim razmeram zaposle
nih. Do konca leta bosta 
zgrajena dva stanovanjska 
bloka, 45 delavcev bo do
bilo nova Stanovanja, še 
naprej podpirajo individu
alno gradnjo (mož in že
na, oba zaposlena o K O 
NUSU, lahko dobita tudi 
deset starih milijonov kre
dita), prihodnje leto pa 
bodo pričeli z gradnjo 
vrstnih stanovanjskih hiš, 
kar bo izredno pomemb
no tudi zaradi pridobiva
nja strokovnih kadrov. 

Osnovno pravilo delitve 
stanovanj oziroma reševa
nja stanovanjskih proble
mov pa je — stanovanje 
prvi dobi tisti, ki je naj
bolj potreben, ne glede na 
to, v kateri TOZD je. 

Glede na visoko število 
mladih delavk je pomem 
bno tudi področje otroš 
kega varstva. KONUS je 
sprožil akcijo za hitrejše 
reševanje otroškega varst 
va in finančno podprl grad
njo otroškega vrtca za 150 
otrok. 

Na Rogli bodo post-avili 
sedem brunaric in razširi
li kapacitete v Novem Vi-
nodoiu ob morju za oddih 
in rekreacijo zaposlenih. 
Vedno več delavcev se 
odloča za letovanje v Ko-
nusovem počitniškem do
mu, tako da so morali le
tos nekatere odkloniti in 
dati prednost tistim, ki še 
niso bili v tem domu. 

Hkrati s samoupravno 
organiziranostjo so se or
ganizirale tudi politične 
organizacije v KONUSU. 
Na ravni OZD deluje svet 
Zveze komunistov, v TOZD 
v Konjicah Tovarniški ko
mite, do konca leta pa bo
do ustanovili osnovne or
ganizacije ZK v vsaki 
TOZD. 

Sindikat je organiziran 
po TOZD, mladi pa po 
skupnostih. Enotno pa je 
delo vseh — razvoj KO 
NUSA na samoupravnih 
načelih. Kolektiv, ki je iz
redno zdrav in zaveden, 
tako pričakuje praznova
nje visokega jubileja z vr
sto uspehov, proizvodnih 
in drugih. Najpomemb
neje pa je to, da se ob 
pogledu na prehojeno po* 
v KONUSU jasno zaveda
jo tudi poti, ki je pred 
njimi in vključujejo vs« 
sile, da bo to pot še hi
trejšega in še boljšega raz
voja OZD. 

KONUS 
LETA 1973 

Posamezne skupnosti 
TOZD so lani ustvarile 
naslednji bruto pro
dukt: 

1. Skupnost usnjar-
.ske proizvodnje ca 16,5 
starih milijard 

2. Skupnost kemične 
proizvodnje ca 14 mili
jard 

3. Skupnost konfelt-
cijske proizvodnje 5 
milijard 

4. Trgovska mreža Ca 
17 milijard 

5. Zastopstvo tujih 
firm — konsignacija ca 
1,5 milijarde. 
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SKLADIŠČA IN ŠOLA 
CUADIS LJUBLJANA, Te-
LINA organizacija združe-

2 dela GRADBENA ENO-
J°̂ cELJE je v mestu ob Sa-
ĵi postavil že vrsto lepih 
jjvalitetnih objektov. Tudi 

L »raste« izpod rok Gradi-
^0 delavcev za Celje in Ce-r*̂  več pomembnih objek-

LJADIŠČA ZA kovino 
Ot) Mariborski cesti se je 

Pî va faza gradnje 
^pleksa skladišč, katerih 
jestitor je celjska Kovino-

tehna. Skladišče bo seveda 
velikega pomena za nadaljnji 
razvoj Kovinotehne. 

Skladiščna hala je velikosti 
120x110 metrov z rastri 12 X 
24 metrov. 

Pravzaprav je to pet hal, 
vsaka po 34 x 10 metrov. 

Konstrukcije so armirano 
betonski okviri z zunanjimi 
stenami in zidom iz beton
skih votlakov ter vgrajenim 
pasom copelit stekla. 

Strešna konstrukcija so 
predalčni armirano betonski 
nosilci, preko njih pa sp po

ložene siporex krovne plo
šče. 

V vseh halah so montirani 
viseči žerjavi, ki jih dobavlja 
CTI Luxemburg montažna 
dela pa izvaja Dvigalotehna 
Ljubljana preko STT Trbov
lje. 

Objekt, ki pomeni začetek 
gradnje skladišč Kovinoteh
ne, bodo svečano odprli za 
celjski občinski praznjk. 

Šola na Otoku 
Vse več Otočanov in sploh 

Celjanov hodi ogledovat no

vo, moderno šolo, ki jo gra
di po izvirni zamisli projek
tanta Mirana Polutnika 
GRADIŠ. Pravijo, da prihaja
jo gledat šolo iz vse Sloveni
je in bo eden najlepših to
vrstnih objektov pri nas. 

Z gradnjo je pričel GRA
DIŠ meseca junija lani in je 
danes že v zaključni fazi. V 
začetku julija je bila konča
na gornja etaža, tako da zdaj 
dovažajo v šolo že notranjo 
opremo. 

Stene šole so iz litega be
tona, na zunanji strani oblo-

Objekt skladišč v gradnji 

žene s fasadno opeko, stropo-
vi pa so iz montažnih beton
skih korit. Zanimivo je tudi 
to, da so na fasadi montira
na betonska korita za rože. 

šola je res nekaj izjemne
ga. Naj omenimo samo to, da 
bo imela posebne prostore 
za zobno ambulanto, hranil
nico in papirnico. . 

Montažne hale 

V izredno bogatem proiz
vodnem programu GRADISA 
pa je potrebno še posebej 
opozoriti na montažne hale. 
Izkušnje pri dolgoletni iz
gradnji industrijskih objek
tov doma in na tujem so 
Gradisu omogočile, da nudi 
sodobni tehnologiji in zah
tevam okolja ustrezne tipe 
montažnih dvoranskih zgradb. 
Naj vam z besedo predstavi
mo pet tipov: 

GH 1 — montažna dvoran
ska zgradba z ravno streho 
In predalčnimi nosilci. Raz
sežnost pri montažni izvedbi 
je mnogokratnik gradbene 
mreže osi stebrov: 12 m X 

X 10 m, 12 m x 12 m, 15 m X 
X 10 m, 15 m x 12 m. V pol-
montažni izvedbi so razstoji 
stebrov v eni smeri 12 ali 15 
metrov, v drugi smeri pa po
ljubno do največ 30 m. 

GH 2 — montažna dvoran
ska zgradba z ravno streho in 
polnostenskirni nosilci. Raz
sežnost hale je mnogokrat
nik gradbene mreže osi steb
rov 12 m X 6 m, 12 x 12, 15 x 
X 6, 15 X 12, 20 X 12, 25 m X 
X 12 m. 

GH 3 — montažna dvoran
ska zgradba z velikimi razpo
ni do 40 metrov. Konstrukcija 
strehe je izvedena v obliki lo
ka aU trikotnega nosilca. 

GH 4 — montažna dvoran
ska zgradba s poševno stre
ho in trikotnimi paličji ali 
trikotnimi nosilci z razponi 
10, 12, 15, 18 in 20 m. 

GH 5 — montažna dvoran
ska zgradba s strešno kon
strukcijo s prednapetimi no
silci. Razponi v prečni sme
ri do 20 m, oziroma brez 
nadsvetlob do 24 m. V vzdolž
ni smeri so razstoji stebrov 
6, 8, 12, 16 m. ifa šola ob Ljubljanski cesti 
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E M O 

MODERNIZACIJA 
Pričakujemo, da bo za
četa modernizacija pro
izvodnje v okviru sana
cijskega načrta kmalu 
dala potrebne kakovost
ne premike v procesu 
proizvodnje, predvsem 
pa pri mobilizaciji vseh 
tehnoloških in proizvod
nih kadrov. 

Prvi uspehi tovarne 
EMO, po precejšnjih te
žavah v prejšnjih letih, 
se že kažejo. EMO je 
obdržal korak z razvo
jem naše dejavnosti, ze
lo jasno perspektivo pa 
vidimo tudi v integracij
ski tvorbi EMO — IS
KRA in GORENJE. 

Ne le v gospodarjenju, 
tudi pri utrjevanju samo
upravnih odnosov, novih 
delegatskih razmerij in 
vspodbujanju polit ične 
dejavnosti v naši tovar
ni žanjemo pomembne 
uspehe. Prepričani smo, 
da je naš kolektiv že 
sredi kakovostnega do
seganja cil jev, ki smo si 
j ih zadali v naših dolgo

ročnih načrtih učinkovi
te sanacije. Optimizem 
je upravičen. To je do
kazala tudi 80-obletnica 
naše tovarne, ki je po
menila praznovanje ce
lotnega Celja. Prav ta
ko pa smo ob tem na

šem jubileju že lahko 
pregledali prve rezulta
te tovarne EMO, revolu
cionarnega kolektiva, ki 
črpa iz preteklosti in 
predvsem z lastnimi 
močmi skrbno gradi svo
jo prihodnost. 

I S K R E N O ČESTITAJ 

D E L O V N I M LJUDEM I 

O B Č A N O M TER MA§i 
P O S L O V N I M PARTNE 
JEM O B PRAZNIKU 

D N E V U V S T A J E Sl( 

V E N S K E G A LJUDST^ 

z osrednje proslave ob 80-letnici EMO na drsališču v celjskem parku. 

L T B E L 4 - C E L J E 

Tehtnice za osebno porabo so vedno bolj iskan pro
izvod. Dekleta v Libeli pri montaži kuhinjskih tehtnic 
Prlma in Biserka. 

RENTABILNOST V KLEŠČAH 
ZAMRZNJENIH CEN! 

Libela Celje ima jasno začrtan razvoj. Uspeh odvisen tudi od razum
nejših razmer gospodarjenja, na katere kolektiv ne more vplivati. 

Libela Celje ima jasno 
začrtan razvoj. Uspeh je 
odvisen r,udi od razum
nejših razmer gospodar
jenja, na katere kolektiv 
ne more vplivati. 

V analih dosedanjega 
razvoja celjske kovm-
sko-predelovalne industri
je ima pomembno vlogo 
Libela, danes znan proiz
vajalec tehtnic m finome-
haničnih izdelkov. L-beja 
letos praznuje 80. oblet
nico obstoja. V zgodovini 

te tovarne lahko zasledi
mo dobre in slabše čase, 
vendar pa je osnovna 
značilnost razvoja tovar
ne v predvojnih letih po
časna rast, relativno 
skromen asortiment teht
nic in neprimerno manj
ši obseg proizvodnje, kot 
ga ima Libela aanes. 

Šele po osvoboditvi le
ta 1945 so bili dani po
goji za hitrejši m kvaU-
tetnejši razvoj tovarne, 
ki danes sodi v svoji pa

nogi med večje v srednji 
Evropii. S svojim obse
gom in asortimentom 
proizvodnje pa p>okriva 
80 odstotkov vseh jugo
slovanskih potreb po in
dustrijskih in trgovinskih 
tehtnicah okrog 50 odstot
kov, ostalo pa je proiz
vodnja na osnovi indivi
dualnih naročil ter za ši
roko potrošnjo. 

2e v preteklosti je ime
la Libela znatno vlogo v 
celjskem gosjx>darstvu, 
današnji 700-članski ko
lektiv pa to vlogo še kre
pi. S svojo proizvodnjo 
se Libela vse bolj uvelja
vlja tudi zunaj meja dr
žave. Na celjskem ob
močju sodi tudi danes 
Libela med srednje de
lovne organizacije po 
vrednosti 'ustvarjenega 
bruto produkta, kakor 
tudi po številu zaposle
nih. Lani je znašal ust
varjeni celotni dohodek 
78 milijonov dinarjev, za 
letos pa ga načrtujejo 
105 milijonov in prav go
tovo bodo to tudi doseg
li, če bodo kmalu rešeni 
problemi, s katerimi se v 
procesu gospodarjenja 
srečujejo. Gre za po
manjkanje in preveliko 
fluktuacijo delavcev zara

di prenizkih osebnih do
hodkov. 

Vzrokov za trenutno ne
ugodna gospodarska giba
nja, ki niso kaj spodbud
na Za Libelo kot tudi ne 
za ostalo kovinsko pre
delovalno industrijo, je 
več. Dejstvo je, da še 
vedno kljub velikim na
porom nismo pristrigli 
peruti stroškovni inflaci
ji. Stopnja porasta mate
rialnih stroškov v Libeli 
je zaskrbljujoča in zahte
va takojšnje reagiranje, 
saj ogroža njihovo aku-
mulativnost In rentabil
nost. Pomanjkanje mate
riala za proizvodnjo pa 
povzroča kolektivu še do
datne težasre. Bilančni po
datki iz prvega četrtlet
ja letos kažejo, da so 
materialni stro.ški v Libe
li narasli za 39 odstotkov 
v primerjavi z enakim 
obdobjem lani, skupaj 
porabljena .sredstva za 
poslovanje za 27 odstot
kov, ustvarjeni dohodek 
I>a je za 12 odstotkov 
manjši ob ravno toliko 
povečanem celotnem do
hodku. 

Poglavitni razlcg, da 
kolektiv Libele posluje na 
meji rentabilnosti, je ne
urejena politil^ cen. Za 

več kot f>olovico izdelkov 
so cene že dolgo zamrz
njene. Gre predvsem za 
serijsko proizvodnjo teht
nic za industrijo in pro
izvodnjo. Ob tolikšnih po
dražitvah surovin m rep
rodukcijskega materiala 
ter ob cenah, ki so na 
ravni iz leta 1970 za te iz
delke, je seveda nemogo
če dosegati ugodne rezul
tate poslovanja. Libela je 
s svojimi Kupci že podpi
sala sporazum o poviša
nju cen za svoje izdelke. 
Sporazum so predložili v 
odobritev zavodu za cene 
in sedaj čakajo, kdaj bo 
zadeva rešena. Upajo, da 
bo zavod pjtrdil spora-
zuinno dogovorjene cene, 
saj bi se v nasprotnem 
primeru kolektiv znašd v 
tako hudi zagati, da sam 
ne bi mogel priti iz nje. 
V osnutku izhodišč za 
nadaljnji razvoj Libele si 
je kolektiv zastavil krat
koročne in dolgoročne 
cilje. Med najpomemb
nejšimi nalogami, ki ju 
m mogoče odlagati, sta 
zvišanje produktivnosti 
in zboljšanje organizacije 
dela v tolikšni meri, da 
bo postalo poslovanje 
rentabilno, seveda s po
pravkom cen, ki bi omo
gočale ustvarjanje nor

malne akumulacije. Vna
prej pa bo potrebno utr
diti in razširiti proizvod
ni program in predvsem 
razvijati finomehanično 
proizvodnjo, ob tem pa 
posodobiti tehnologijo na 
bazi kooperacij s tuji
mi partnerji ter se še 
bolj učvrstiti na tržišču, 
zlasti na tujem. 

To je le nekaj osnov
nih nalog kolektiva Libe
le, ki se je združila z 
drugimi kolektivi v ITC, 
sestavljeno proizA'-odno-tr-
govsko organizacijo zdru
ženega dela. Z združitvi
jo nekaterih tunkcij na 
ravni združenega podjetja 
tudi Libela pridobiva, saj 
si je danes nemogoče za
misliti dobre tovarne brez 
natančne raziskave trži
šča, skupnih vlaganj na 
tista področja, ki so per
spektivno najbolj zanimi
va, osvajanja sodobne 
tehnologije, razvijanja 
novih izdelkov itd. Vse to 
in še marsikaj drugega 
pa bo naloga združenih 
služb, ki bodo kadrovsko 
za to usposobljene Inte
resov . za vključitev v to 
grupacijo je bilo torej 
mnogo in prav tako tudi 
kolektiv pri referendumu 
ni imel zadržkov, ko se 
je odločal za združitev. 
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[ovi trikot na Golteli: hotel, depandanse, igrišča, 

GOLTE 
A r « m • • ff"^ I J r « 

KOČA I 
CELEIA 

Četudr je potniški 
promet aktualen ob 
vsakem času, naj to
krat veljajo nekatere 
misli trem točkam iz 
pisane dejavnosti celj
skega Izletnika, pod
jetja za promet, go
stinstvo in turizem. 

Golte, Celjska ko
ča in hotel Celeia. 
Tudi v teh treh aktiv
nostih se zrcali ne
nehna skrb za uvelja
vitev, za napredek, za 
vse t isto, da bo tu
rist, izletnik in gost 
kar najbolj zadovo
ljen in da bo ob slo--
vesu rekel — semkaj 
še pridem. 

Kot na Golteh, se 
tudi na Celjski koči 
in v hotelu Celeia 
lahko pohvalijo, da so 
v zadnjem času nare
dili marsikaj, da bi 
svojo dejavnost še 
približali gostu. 

Golte. Vabljive ob vsakem 
času. Ce pričarajo zasneže
na pobočja okoli Medvedja-
ka v zimskem času pravo 
pravljično razpoloženje, je 
lepo na teh zelenih in razgi
banih valovih tudi poleti, 
spomladi, jeseni. 

Toda, Golte niso samo ti
sti rekreacijski in turistični 
center nad Mozirjem, ki se 
ponaša z lepim naravnim 
okoljem, zrakom, da bi ga 
človek kar jedel in odlično 
p>ostrežbo v hotelu, marveč 
še z nekaj več. Golte so na
pravile korak naprej. Zdaj 
ima gost, pa naj mu pišejo 
mlada ali drugačna leta, še 
druge možnosti, da se pri
jetno razvedri in dobro P K ) -
čuti. Tik pred zaključkom 
je cela vrsta naprav, ki bo
do prav gotovo privabile 
marsikoga v te planine. Igra 
pri ruskem kegljišču na viši
ni okoli 1.400 metrov ne bo 
kar tako. T R I M sprehajalna 
pot bo pritegnila vsakogar. 
In potem še cela vrsta ig
rišč za otroke. Od gugalnic, 
do stopnic in še kaj. In vse 
to v lesu, v tistem N N ravnem 
materialu, ki se prijetno uje
ma s svojim zelen m oko
ljem. Tu je še velika šahov
nica. Kar na tleh. Na vsak 
način primerna tudi za dvo
boje veUkih mojstrov. Kdo 

ve, kdo VS9 se bo pomeril v 
strategiji na teh poljih? 

Golte pa so od danes in 
jutri bogatejše tudi za pre-
nekatere športne rekvizite. 
Zoge, zračne puške, badming-
ton, namizni tenis in še kaj. 

Po izletu ali sprehodu se 
bo več kot prilegel domači 
piknik. Uredili so p>oseben 
prostor in pripraviU vse, da 
si bodo gostje kar sami spe-
kli meso na žaru. V hotelu 
bodo dobili tudi meso in 
vse, kar bodo potrebovah za 
pripravo takšne ali drugač
ne kuharske odlike na žaru. 

Vse to so uredili le nekaj 
metrov vstran od hotela, 
med njim in pod depandan-
sami. Izredno okolje. 

Golte postajajo pravi re
kreacijski center za delov
nega čolveka. To vlogo so 
zelo dobro sprejeU v prene-
katerih delovnih kolektivih. 
In tako prihajajo semkaj 
mnogi delavci, da se odpoči-
jejo in zberejo novih moči 
za izpolnjevanje vsakodnev
nih nalog. Za takšno rekre
acijo svojih članov kolektivi 
odmerjajo lastna sredstva. 
Ne zaman. Za človeka. Za 
svojega delavca! 

Golte pa so postale mi
kavne tudi za organizatorje. 

različnih seminarjev. In ta
ko se rednim gostom pridru
žujejo v tem planinskem 
okolju še tisti, ki prihajajo 
semkaj, da bi razširili svoje 
obzorje in si pridobili več 
znanja, sposobnosti. Golte 
so več kot primerne za iz
vedbo različnih seminarjev, 
razgovorov tn podobno. 

In še na eno pridobitev 
je "treba opozoriti. To je na 
lepo urejeno površino za ig
re z žcgo blizu Mozirske ko
če. Nogomet, rokomet, ko
šarka . . . na zavidljivi nad
morski višini. Vse nared za 
treninge tudi najbolj zahtev
nih ekip in športnikov! 

X X X 

Celjska koča je (Jruga po
stojanka Izletnika, ki v zad
njem času vse bolj opozarja 
nase. In že je napočil tisti 
čas, ko je znova polna obi
skovalcev. Tako, kot je bila 
nekoč. Prizadevanja kolekti
va rojevajo ugodne rezulta
te. 

Izletnik je povsem obnovil 
gostinski del postojanke. Le
po in z veUkim okusom. To
čilnica, restavracija, terasa 
in veranda so pridobitve no
vih posegov. In kuhinja. 

Vsemu temu bodo dodali 
še druge obj';kte, prav tako 
za rekreacijo. Tudi otroci bo
do našli svoj prostor za ig
ro. 

Tako postaja Celjska ko
ča tudi zaradi teh del vse 
bliže svojim obiskovalcem. 
Pa naj prihajajo iz Celja ali 
iz drugih krajev. 

Hotel Celeia ;ma novo ob
leko. Lepšo od stare. Posre
čeno roko so imeli tudi z 
notranjo preureditvijo. Re
stavracija, bistro, posebna 
soba, ribja soba . . . Hotel 
ima a dneva v dan več go

stov. Poslovanje te enote ka
že, da je v pravih rokah. 
Težave, zlasti finančnega zna
čaja, so preteklost. 

Nedavna .oreureditev pa 
ni bila zadnja. Zdaj se spo
gledujejo z avtomatskim 
kegljiščem. Pravijo, da ni 
daleč čas, ko se bo hol^lski 
ali drugi gost lahko razve
dril tudi na tem objektu, ob 
.hotelu. Ljudje pa radi priha
jajo v te prostore rudi za
radi solidne postrežbe. Ho
tel Celeia je pojem kval te
te. Zato uspeva m bo š'' 
bolj! 

Hotel Celeia — pojem kvalitete in dobre postrežbe 

•̂̂ 'ejena Celjska koča je postala še bolj vabljiva 
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OB PRAZNIKU CELJA 
čeprav slavje ob občinskem praz

niku Celja za kolektiv SOZD AVTa 
MOTORJA, podjetja SLOVENIJA AV
TO ne velja v čisto dobesednem smi
slu, pa vendar ta kolektiv zanje v 
zadnjih letih toliko uspehov, da smo 
si upali to misel zapisati v naslovu. 
V lanskem letu so odprli nove poslov
ne prostore v Celju, v svojih prodajal
nah v devetih občinah našega območ
ja Pa so tudi dokaj uspešni. 

Svoje delo so letos zastavili v duhu 
nove ustave in organizacija je stekla 
tako, kot so si začrtali pot. SLOVE
NIJA AVTO ima danes 13 TOZD-ov 
in delovno skupnost skupnih .služb. V 
Celju so organizirani v dveh TOZD-ih 
in z delom skupnih služb. Njihovo de
lo poteka v TOZD-u AVTOMOTOR, 
predaja na drobno in CKM (Cimos — 
kmetijska mehanizacija) prodaja na 
veliko, oba TOZD-a pa imata sedež v 
Miklošičevi ulici 5 v Celju. 

Vsi njihovi objekti, ki so v zadnjih 
letih nastajali pod skrbnim vodstvom 
AVTOMOTORJA, so tudi pridobitev 
za gospodarsko moč Celja in širše 
celjske regije. 

Novi poslovni prostori, skladiščni 
ter prodajni z modernim avtosalonom 

se v i>erspektivi uvrščajo v tiste ko
lektive avto stroke, ki so sposobni 
vzdržati korak napredka v času, ki 
zahteva sodobno obdelavo in strokov
no prodajo. Povezovanje icied proiz
vajalcem in potrošnikom je nujno, to 
pa omogoča sodobna in moderna pro
daja, ki jo v AVTOMOTORJU Celje še 
posebej negujejo. K zadovoljstvu po
trošnika prispeva tudi hitra dobava 
vsakega vozila, ker so skladiščni pro
stori poleg prodajnega salona in tako 
vsakemu zahtevnemu kupcu hitro na 
izbiro. Vleki prihranek na času je dru
ga velika prednost, ki jo nudi AVTO
MOTOR Celje vsakemu kupcu, ki se 
oglasi pri njih, da si izbere svetleče
ga konjička. SALON, kjer je prostor 
estetsko urejen in je možna takojšna 
primerjava med motornimi vozili in 
kolesi, je izredna pridobitev za Celje, 
ki takšnega prostora ni imel. 

Kolektiv. AVTOMOTORJA CELJE je 
danes ponosen na svoje delo. Največ 
zaradi tega, ker je veliko uspehov 
dosegel s skrbnim .gospodarjenjem in 
lastnim odtegovanjem, zato se danes 
ponosno vključuje v praznovanje celj
skega občinskega praznika. 

ZA V A S 
Nameravate sebi in svo

ji družini obnoviti ali do
polniti poletno garderobo? 
Vse, kar želite ali potre
bujete, lahko kupite v spe
cializiranih prodajalnah tr
govskega podjetja Moda ^ 
Celje, kjer vam bodo pri- ;] 
jazne in ustrežljive pro- -j 
dajalke postregle z najno-i 
vejšimi modeli in vzorci 
za poletno sezono. Prav s 
kulturno postrežbo in hi
tro predstavitvijo novih 
modelov privablja trgov 
sko podjetje Moda v svo 
e prodajalne VOLNA, MA-
NUFAKTURA, VESNA 
DROGERIJA, STARI TRG. 
BABY, MLADOST in TOR 
BICA veliko kupcev. 

Tistim izmed vas, ki raz 
mišljajo, kje bi kupili ob 
leko, krilo, bluzo ali hla
če in srajco za vroče po 
letne dni, naj povemo, da 
je v prodajalni VOLNA 8 
oddelkov založenih s se
zonskim blagom, kjer la 
hko izbirate med žensko 
in moško konfekcijo. Pa 
tudi na prikupne modele 
kopalk ne pozabite! K no 
vi poletni garderobi prav 
gotovo sodi ustrezna tor-, 
bica, zato stopite še v 

prodajalno TORBICA, kjer 
vas čaka velika izbira mod
nih torbic. Za potovanje 
na dopust vam v proda
jalni TORBICA priporoča 
jo tudi potoval ke in koz
metične kovčke. Ker že 
ravno govorimo o dopustu 
in sončnih poletnih dneh, 
vam svetujemo, da obišče
te prodajalno DROGERI , . 
JA. V njej najdete vse, i' 
kar potrebujete za zašči- ' 
to pred sončnimi žarki. To ' 
so različni preparati za 
sončenje za odrasle in ot
roke, zadovoljni pa boste 
tudi z veliko izbiro sonč
nih očal. Za tiste, ki radi 
fotografirajo, so v DRO-
GERlJI na voljo vse foto 
potrebščir.e — tudi barvni 
filmi. Kopalna se^na 
',u in če si želite iz frotir
ja sešiti kopalke, kopalni 
plašč ali obleko za plažo, 
se oglasite v prodajalni 
MANUFAKTURA. Tam 
prodajajo frotir v metrih 
postrežejo pa vam tudi s 
kopalnimi brisačami in 
rjuhami. Prav gotovo vas 
v- prodajalni MANUFAK 
TURA razveselijo še s po
nudbo metrskega blaga z 
najnovejšimi vzorci za po
letne obleke, žensko gar

derobo: plašče, obleke, ko \ 
stime, krila in bluze dobi
te v specializirani trgovi
ni z žensko kCMifekcijo VE 
SNA, kjer vam postrežejo 
z izdelki priznanih sloven
skih proizvajalcev. V pro
dajalni VESNA pa dobite 
tudi nioško perilo in ple
tenine. Za močnejši spo 
so prav tako poskrbeli v 
prodajalni STARI TRG 
kjer lahko kupite moške 
pletene srajce po 69 din 
poleg ostalega pa so na vo
ljo damski stezniki VIRA 
T E X po 9,20 din. Mamice 
lahko za svoje najmlajše 
in tudi za malo večji na
raščaj izbiralo med otro 
ško in dekliško konfekci 
jo ter potrebščinami za 
novorojenčke v prodajalm 
BABY. ProdalaIna MLA 
DOST pa nudi kupcem 
konfekcijo sodobnih kro 
jev in vzorcev za mlade 

Trgovsko podjetje MO 
DA Celje s svojimi poslo
valnicami VOLNA. MANU 
FAKTURA, VESNA, DRO 
GERIJA. STARI TRG. BA 
BY, MLADOST in TORBI 
CA vas vabi in priporoča 
ugoden nakup v svojih 
prodajalnah. 
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JOŽE PRIVŠEK 

JAZZ JE PRVI 
Ce ga ne pozna, ima člo

vek vtis, da je Jože Privšek 
mož, ki je z vsem srcem 
predan svojemu umetniške
mu ustvarjanju, ni pa ravno 
najboljši sogovornik. To dru
go pa sploh ne drži. Se pre
den sem ga karkoli povpra
šal, mi je že hitel zatrjevati, 
da se v Celju zelo dobro po
čuti zaradi izredne publike, 
ki je ne najdeš povsod. To 
je zvenelo tako prepričljivo, 
da sploh ni bilo mogoče 
dvomiti o njegovi iskrenosti. 
Naenkrat sem dobU obču
tek, da se poznava že dolgo 
vrsto let in da bi lahko tudi 
tokrat klepetal z njim ure 
in ure. 

NT: Zakaj orkester tako 
redko nastopa v Celju? 

»To je težko vprašanje, 
saj niti sam ne vem odgo
vora, člani našega bigbanda 
so izredno navezani na Ce
lje zaradi publike. Mislim, 
da od vseh slovensldh mest 
najraje igramo prav v Celju. 
Žal pa nas ne povabijo več
krat. Morda so temu krivi 
tudi honorarji, saj nas je 
kar precej. Vsak raje pova
bi manjši ansambel, kar se 
organizatorju finančno še 
bolj izplača.« 

NT: Kakšno mnenje imate 
o okusu slovenskih poslu
šalcev? 

»O tem je zelo delikatno 
govoriti, ker nobene stvari 
ne smemo posploševati. Ne
kateri znajo razlikovati zrno 
od plevela, drugri ,sp>et ne. 
Kje so vzroki, da so nekate
ri (beri večina) še vedno 
bolj dojemljivi za glasbeni 

šund, je spet težko reči. 
Eden poglavitnih vzrokov je 
po mojem ta, da so ljudje 
danes prezaposleni, da bi 
bolje prisluhniU neki dobri 
skladbi, ampak vse posluša
jo bolj z enim ušesom. Mi
slim pa, da se okus naših 

poslušalcev izboljšuje. Na le
tošnji popevki so na pri
mer tudi p>oslušalci progla
sili Za najboljšo tisto sklad
bo, ki ji je prvo mesto po
delila tudi strokovna žirija. 

NT: Veliko sodelujete z 
našimi pevci in zanima nas, 

kakšno mnenje imate o njih. 
»Vsak pevec mora nekaj 

pokazati, da sploh lahko kaj 
posname aa radio. Zgodi se 
tudi, da se o kakšnem zmo
timo in ima v arhivu kar 
tako imenovani spominski 
posnetek. Imamo pa nekaj 
pevcev, ki po kvaliteti sega
jo v evropski vrh. Predvsem 
bi tu omenil Eldo Viler, tu 
so pa še Marja.na Deržaj, 
Alenka Pinterič in Ditka Ha-
berl. S temi pevkami je so
delovanje^ lahko samo uži
tek.« 

NT: Ukvarjate se fcudl z 
jazzom . . . 

»Jazz je moje prvo področ
je, nanj sem navezan, uži
vam pri ustvarjanju na tem 
področju in veseli me, da 
smo končno enkrat celo 
Slovenci spoznali kvaliteto te 
glasbene zvrsti. Predvsem 
velja to Z a mladino. Na le
tošnjem Ijtibljanskem jazzov-
skem festivalu je bilo med 
obiskovalci največ prav mla
dine. Sicer pa so Križanke 
že nekaj let nazaj vedno na
polnjene do zadnjega kotič
ka. 

Naj še enkrat poudarim — 
zame je jazz na pn^em me
stu, popevke pa pišem bolj 
tako mimogrede, lahko bi 
rekel za počitek.« 

NT: Kakšno je življenje 
slovenskega glasbenika? 

»Muzika mi pomeni vse, 
delam od jutra do večera 
in prostega časa sploh ne 
poznam. Sele zvečer spo
znam, da sem utrujen, zju-' 
traj pa nato že pozabim. Ce 
kdo dela kaj s srcem, po
tem to ni težko.« 

NT: Mi lahko poveste, kaj 
vas še nihče ni nikoii vpra
šal . . . 

»Hja, marsičesa me še no
beden ni vprašal in vedno 
znova pričakujem, da me bo 
kdo vprašal kaj takega. Te
ga, kar sd me sedaj vprašal 
ti, me še tudi nihče ni. Za
nimivo je, da me še nobe
den ni vprašal, zakaj sem se 
odločil za življenje glasbe
nika.« 

NT: Zakaj torej? 
»Ne vem! Vem samo to, 

da sem že s tremi leti igral 
harmoniko kot kakšen pro
fesionalec. Potem odločitev 
najbrž ni bila težka.« 

Srečno, JOŽE PRIVŠEK, 
in kmalu nasvidenje v Celju. 

JANEZ VEDENIK 

LJUBEZEN PO SVETU 

NOČ IN DAN... 
Kavaji, indijansko pragoz

dno pleme v porečju Ama-
zonke živijo v visečih mre
žah, seveda kadar niso na. 
polju aU v vodi, kjer lovijo 
ribe. življenje v visečih mre
žah je zato, ker so vlažne 
džungle ob veliki reki polne 
nadležnega mrčesa in plazil
cev. Viseča mreža je bila to
rej izum tega ljudstva in so 
v njih spočeti, rojeni, v njih 
počivajo, v njih se ljubijo, 
jedo m v njih naposled tudi 
umrejo. 

Kavaji niso zahtevni lju
bimci. Baje tako poredko 
pridejo pari skupaj, da je 
čudno, kako da ljudstvo še 
ni izumrlo. Vzrok temu je 
pravzaprav ribolov. Moški, 
torej že tudi dečki, so po 
ves dan v vodi, kjer lovijo 
ribe. Neprestano v vodi se 
jim spolni ud ne more raz
vijati dovolj, vrh vsega pa 
se jim pogosto naselijo v 
mokračni cevi mikrobi, kar 
zmanjštije njihovo moč. 
Spolne nezahte-vTiosti in po-
redkega poželenja so se na
vadile tudi ženske, tako da 
je pri Kava jih ljubezen sila 
redek, takrat pa tudi dolgo
trajen obred. Navadno od 
začetlca do konca spolnega 
akta minejo dolge ure, pri 
nekaterih vso noč in še ves 
dan. Gibov skorajda ne po

znajo. Orgazem je pri žen
skah skoraj neznana stvar 
in telesna ljubezen je pri 
teh Indijancih izrazito le na
daljevanje vrste. 

In kar še bolj čudi obisko
valce, so ljudje pri ljubezen
skem aktu povsem brez vsa
kega sramu. To počnejo vpri
čo otrok, vpričo ostalih čla
nov plemenske skupnosti, še 
več, celo postreči si pustijo 
s pijačo, prigrizkom in če 
nanese, vmes tudi izdatno 
poklepetajo o tem in onem. 

In če nanese, da mednje 
zaide kak tujec, da pride y. 

telesni stik s katero od Ka
va j k, le-te navadno spolno 
pobesnijo m jih slcoraj vse
lej tudi izobčijo iz plemena, 
kajti takšni ženski, ki je bi
la enkrat zares »prebujena«, 
ne more noben moški iz 
plemena več zadostovati. To 
ne zmore tudi tujec, ki go
tovo pobegne, kajti zdržati 
vročekrvno ljubezensko ig
ro po kavajsko ure in ure, 
to je povsem nemogoče. In 
ker hočejo oboje, obsedejo 
pregrešnice zli duhovi. 

Na sliki kavajska družind-
ca v viseči mreži. 

ZGODBE 
O ŽIVALIH 

PUJSKI SESALI 
K R A V O 

Opisal vam bom resnič
no zgodbo, žal pa ni v 
bližini fotoaparata, da bi 
vam poslal tudi sUko. 

Bilo je v poletnem ča
su, ko smo kupili dva 
pujska. Ob lepem vreme
nu smo jih imeli kar zu
naj, hlev pa seveda od
prt. Nekega dne pa prite
če sestra klicat, da naj 
gremo gledat, kako pujski 
sesajo kravo. In res, vsi 
smo šli gledat. Neverjet
no, krava je ležala, pujska 
pa sta sesala. 

In tako smo odkrili, za
kaj krava že dalj časa ni 
imela mleka. 

UŽALJENI SVITI 
Na prisojni rebri Cigler-

jeve grape domuje v stari 
domačiji upokojenka Ani-
ka. Tako lepo tiho in mir
no je v tist*ni kotu pod 
Rozalijo. V pomladnih ju-
trih priredijo pernati goz
dni prebivalci Aniki pravi 
pravcati koncert, ki ji je 
zelo pogodu, saj je pe<vka 
v mešanem zboru že od 
mladosti. V grapi in na 
njenih pobočjih ne manj
ka zajcev in fazanov, pa 
tudi srnja družina si je 
tu našla varno domova
nje. Poleg dveh goved re
di Anika tudi svinje, ne
kaj kokoši in gospodar
stvo bi ne bilo popolno, 
če bi pri hiši ne bilo psa 
čuvaja, ki čuje na ime 
»Sviti«. 

Ob jiuitrih in večerih je 
na osojno reber grape pri
hajal na pašo slab, kr-
mežljav srnjaček. Držal se 
je vedno bolj gozdnega 
roba in le redko se je spu
ščal dalje na travnik, 
kjer ni bilo ustreznega 
kritja. Ležišče je imel 

najčešče pod košatim 
brovim grmom na s a j w 
robu gozda, hodil j 
tudi ležat v koruzo, ĵ j 
bila posejana na gornje^ 
koncu grape. ™ 

Pri svojih delih v hle»] 
na dvorišču in v i t u ^ 
Anika neštetokrat uprj! 
pogled v reber, kjer se k 
pasel in kjer je poležav^i 
sirnjaček. čuvaj Sviti, jy 
je gospodarico sprernij,, 
na vsakem koraku, ^ 
njeno početje videl jn ^ 
di on je vse češče Ujpirgj 
pogled v reber. Se ve« 
pred hišo si je v travj 
našel ležišče in kadar jg 
bila Anika v hiši, je s po. 
gledi nenehno zasledoval 
smjačka. Zanimivo je, ^ 
se srnjaček ni čutil pr̂ ^ 
nič ogroženega in se jj 
kar nemoteno pasel v re. 
bri. Ta »koeksistenca« la, 

• razmeroma kratki razdalji 
50 m je trajala vse do je. 
seni in bi trajala še da-
Ije, če je ne bi prekinil 
lovec. Smjačka, ki je bil 
brez matere in zaradi tega 
slaboten in krmežljav, bi 
bila prav gotovo pobrala 
zima, zato je dobro p©, 
merjen strel opravil r«s 
dobro delo. Srnjaček Je 
padel in lovec ga je iz re
bri prinesel na Anikino 
dvorišče, kjer ga je pričel 
iztrebljati. Sviti je vse to 
početje lovca opazoval in 
bil ob tem kar vidno ža
losten. Ko » I je lovec ij. 
trebi j enega smjačka oprtil 
in se namenil, da bi od
šel, pa je Sviti zagnal tak 
preplah, da je bilo kaj. 
Zaganjal »e je v lovca, 
divje renčal tn lajal; mo
rala je priti Anika in ga 
prijeti za ovratni pas, da 
je lovec I plenom lahko 
odšel. 

Od takrat je minilo že 
skoraj letno dni, vendar 
Sviti svojega smjačka k 
ni pozabil. Rad poležaiva 
v travi pred hišo in ča
ka, da se bo v rebri gra
pe pojavil srnjaček. Ce 
gre mimo hiše človek s 
puško na rami, pa je Svi
ti nepomirljiv, zaganja s« 
v mimoidočega in le Ani
ka ga lahko umiri. 

, . JEinU R e ^ 

Vrli velenjsk' modelar.ji so tudi na letošnjem zvezn 
em tekmovanju mladih tehnikov Jugoslavije v Splitu 
do.segfli izjemno dobre rezultate. Tako so v kategori 
ji brodomodelarstvo osvojili zlato (V lad imir Rod lč ) , 
srebrno (Andre j .Melan.šek) in bronasto medaljo (Ja 
nei! Melanšek) . V katcjforiji avtomodelarstvo so zlato 
kolajno o.svojili Aleš Zavolovšek, Bojan Zorko in Du 
šan Stimac (v.seh šest uči prizadevni Apard Ša lamon) , 
v kategoriji strojni.štvo pa .je Ivan Janežlč osvojil sr 
ebrno in Jože Janežič bronasto medaljo. Istočasno je 
bila tudi zvezna razstava mfnlelov, kjer » o z devetim 
i Izdelki sodelovali velenjski modelarji . Nj ihov uči
telj Apard .^alamon (na sliki dt^sno zadaj ) pa je p 
rejel zlato plaketo sveta za tehnično vzgojo mladine 
Jugoslavije, kar je Istočasno največje priznanje uči 
teljem tehničnega poulca v Jugoslaviji. 

L . O J S T E I W E K 
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